Innehåll

[Grangärde Hembygdsförenings Arkiv, Sunnansjö 3](#_Toc491435514)

[Olaussonska Bruksarkivet (O Br) 5](#_Toc491435515)

[Sunnansjö Bruksarkiv (S B) 20](#_Toc491435516)

[Ulfshytte Bruksarkiv (U B) 20](#_Toc491435517)

[Sunnansjö Faktoris arkiv (S F) 21](#_Toc491435518)

[Norhytte Masugns arkiv (Nh) 21](#_Toc491435519)

[Nya Presthyttans arkiv (N Ph) 22](#_Toc491435520)

[Sunnansjö Handels AB:s arkiv (S H) 23](#_Toc491435521)

[Sunnansjö Folkskolas arkiv (S Fo) 24](#_Toc491435522)

[Sunnansjö Skifteslags arkiv (S Sk) 25](#_Toc491435523)

[Sunnansjö Folkets Hus förening (S F Hf) 25](#_Toc491435524)

[Sunnansjö Sjukstugas arkiv (S S) 26](#_Toc491435525)

[Sunnansjö Frivilliga Brandkårsförening (S F B) 27](#_Toc491435526)

[Sunnansjö Badhusförening (S Bf) 27](#_Toc491435527)

[Sunnansjö Dansbaneförening (S Df) 27](#_Toc491435528)

[Sunnansjö Pensionärsförenings Arkiv (S Pf) 28](#_Toc491435529)

[Sveriges Pensionärsförbund Grangärdebygden (SPF G) 28](#_Toc491435530)

[Sunnansjö Tjurförening (S Tj F) 29](#_Toc491435531)

[Grangärde Tjurförening (G Tj F) 29](#_Toc491435532)

[Sandviken–Lågnäsets Vägbelysningsförenings arkiv (S L B) 30](#_Toc491435533)

[Mässans Betesförening (M B) 30](#_Toc491435534)

[Morhagens Vägsamfällighets arkiv (M Vsf) 31](#_Toc491435535)

[Sunnansjö-Botbergets Vägsamfällighets arkiv (S B Vsf) 31](#_Toc491435536)

[Kullens Vägsamfällighets Arkiv ( K Vsf) 31](#_Toc491435537)

[Lågnäset – Sandviken – Kvarngärde Vägsamfällighets arkiv (L-S-Kv Vsf) 31](#_Toc491435538)

[IOGT – NTO:s arkiv (IOGT-NTO) 32](#_Toc491435539)

[Fr Ericssons Handelsrörelses arkiv (E) 33](#_Toc491435540)

[Grangärde Telefonförenings arkiv (G T) 36](#_Toc491435541)

[Grangärde Sparbanks Arkiv (G S) 36](#_Toc491435542)

[Grangärde Orienteringsklubbs kartblad (G O K) 36](#_Toc491435543)

[Grangärdebygdens Nykterhetsförbunds arkiv (G Nf) 37](#_Toc491435544)

[Grangärdebygdens Kulturförening (Gr Kf) 37](#_Toc491435545)

[Studiecirkeln Gamla Grangärde (G Gr) 38](#_Toc491435546)

[Kopparbergs Läns Skolköksnämnds arkiv (K S) 38](#_Toc491435547)

[C W Anderssons Garverirörelses arkiv (C W A) 38](#_Toc491435548)

[Riksförbundet Landsbygdens folk (R L F) 38](#_Toc491435549)

[Grangärde Kommuns arkiv (G K) 39](#_Toc491435550)

[Nyhammars Handelsförening AB arkiv (N H) 39](#_Toc491435551)

[Mässings Efterträdares arkiv (M E) 40](#_Toc491435552)

[Karlsängets Snickerifabrik (K Sf) 41](#_Toc491435553)

[Västansjö Skifteslags arkiv (V Sk) 42](#_Toc491435554)

[Grangärde Hembygdsförenings arkiv (G Hf) 43](#_Toc491435555)

[Samarbetskommitté för hembygdsföreningar i Ludvika kommun (Gr Hf S) 45](#_Toc491435556)

[Skattlösbergs Bygdegilles arkiv (S Bg) 46](#_Toc491435557)

[Per Spjuts kartsamling (P Spj) 47](#_Toc491435558)

[Privata Samlingar (Pr S) 48](#_Toc491435559)

[Varia (V) 51](#_Toc491435560)

[Urklipp, tidningar foton (U) 54](#_Toc491435561)

[Litteratur mm (L) 55](#_Toc491435562)

[Kullens Bystugeförening (K Bf) 67](#_Toc491435563)

[Kullens Elektriska Distributionsförening (K Ef) 67](#_Toc491435564)

[Grangärdekorpen (GK) 67](#_Toc491435565)

[Privata samlingar innehållsförteckningar 68](#_Toc491435566)

[Bilaga 26 Gunnar Blooms i Lågnäset samling 68](#_Toc491435567)

[Bilaga 27 Ester Blooms i Lågnäset samling 69](#_Toc491435568)

[Bilaga 28 Carl Rask i Kvarngärde samling 72](#_Toc491435569)

[Bilaga 29 Haglas i Broby samling 73](#_Toc491435570)

[Bilaga 35 Lars Johan Söderbecks i Norgärde samling 74](#_Toc491435571)

[Bilaga 36 Handlingar från Neregården Saxdalen 75](#_Toc491435572)

[Bilaga 37 Gårdshandlingar Pojkasgården, Sunnansjö 76](#_Toc491435573)

[Bilaga 43 Vikars Sven Danielssons efterlämnade samlingar 77](#_Toc491435574)

[Bilaga 44 Gårdshandlingar Ritomta, Kullen 78](#_Toc491435575)

[Bilaga 45a Handlingar från Karl Johan Johansson, Täppan 79](#_Toc491435576)

[Bilaga 46 Gårdshandlingar från Våg Daniel Pettersson Räfvåla 80](#_Toc491435577)

[Bilaga 51 Gårdshandlingar från Gästgivare Johan Perssons egendom. Stensbo 80](#_Toc491435578)

[Bilaga 52 Från Vikars Sven Danielssons efterlämnade samlingar 81](#_Toc491435579)

[Bilaga 57 Gårdshandlingar Kull Axel Karlsson, Norrbo 81](#_Toc491435580)

[Bilaga 67 Tägt Emil Anderssons i Hästberg samlingar 83](#_Toc491435581)

[Bilaga 68 Göstasgården 2 Hästbergs samling 84](#_Toc491435582)

[Bilaga 69 Göstasgården Hästberget samling 85](#_Toc491435583)

[Bilaga 70 Gårdshandlingar Lönnqvist gård, Nitten 87](#_Toc491435584)

[Bilaga 75 Gårdshandlingar från Botberget 88](#_Toc491435585)

[Bilaga 76 Gårdshandlingar Forstäppan, Sunnansjö 88](#_Toc491435586)

# Grangärde Hembygdsförenings Arkiv, Sunnansjö

För all arkivering gäller numera som allmän princip den s k proveniensprincipen eller ursprungsprincipen. Enligt denna ordnas alla handlingar eller arkivalier så, att deras ursprungliga ordning om möjligt återställes. Först måste man då särskilja arkivalier från olika bruk, personer eller myndigheter och sedan tillämpa proveniensprincipen inom varje på så sätt erhållet delarkiv.

Ursprungligen fanns här tretton olika arkiv (se Gunnar Erikssons förord) men antalet har ökat väsentligt, och ökar hela tiden. Hembygdsföreningen tar med glädje emot enskilda arkiv och föreningaarkiv som gåva eller deponi (dvs förvaring utan att överlåta ägandeskapet).

Arkivalierna registreras kontinuerligt och förs in i vår arkivförteckning. På varje arkivalie finns en etikett. Etikettens huvud anger huvudarkivets namn, Grangärde Hembygdsförening. På mellersta delen står delarkivets namn enligt angiven förkortning. På etikettens nedre del finns en bokstav med nummer. Bokstaven anger den avdelning inom delarkivet, till vilken handlingen hör, medan numret meddelar placeringen inom avdelningen.

Indelningen i avdelningar följer i regel de av Riksarkivet uppställda normerna. Enligt dessa betyder:

A Protokoll

B Kopieböcker

C Brev

D Liggare och journaler

E Inkomna skrivelser

F Handlingar, ordnade ämnesvis, dossier

G Räkenskapsböcker

H,osv Övriga arkivalier

De olika arkiven är utplacerade i vårt arkiv enligt placeringskod inskriven vid varje arkivbildare i registret.

A,B eller C anger i vilken av hyllorna arkivet finns. a,b och c anger i vilken sektion, och slutgiltigt 1,2,3 osv på vilket hyllplan.

Ursprungligt förord:

För all arkivering gäller numera som allmän princip den s k proveniensprincipen eller ursprungsprincipen. Enligt denna ordnas alla handlingar eller arkivalier så, att deras ursprungliga ordning om möjligt återställes. Först måste man då särskilja arkivalier från olika bruk, personer eller myndigheter och sedan tillämpa proveniensprincipen inom varje på så sätt erhållet delarkiv.

Efter en omfattande rengöring gav sorteringen till resultat 13 olika arkiv, som nu ordnats, registrerats och försetts med två etiketter per arkivalie. Den ena har av praktiska skäl placerats på handlingens baksida och den andra i övre vänstra hörnet å främre pärmens insida eller motsvarande. Etikettens huvud anger huvudarkivets namn, Grangärde Hembygdsförening. På mellersta delen står delarkivets namn enligt angiven förkortning. Etikettens nedre del upptages av en bokstav med nummer. Bokstaven anger den avdelning inom delarkivet, till vilken handlingen hör, medan numret meddelar placeringen inom avdelningen.

Det arkiv, som Grangärde Hembygdsförening nu äger, måste för socknens och hembygden ha stort värde. Det är representativt och innehåller f n 1001 registrerade arkivalier. Som sig bör representeras bergsbruket genom **Olaussonska Bruksarkivet** **(O Br)** 2/3 av samlingarna[[1]](#footnote-1). Olaussonska Bruksarkivet ger goda inblickar i bergsbrukets utveckling i Grangärde från 1820 till 1900.

Utöver Olaussons Salubod fanns bl a mågen Fredrik Ericssons handelsbod i Kyrkbyn, för vilket ett särskilt arkiv uppgjorts **Fr Ericssons Handelsrörelses Arkiv (E)**. Som framgår av förteckningen innehåller det några böcker, som delvis tillhört Fr Ericsson. De kunde möjligen ha brutits ut och bildat särskilda arkiv. De är dock så pass få, att det ansetts motiverat att låta dem få ingå i arkivet men med gjorda anmärkningar. Detta gäller ex om Ångaren Carl (E G:29, 30, 36).

**Sunnansjö Handels AB:s Arkiv (S H)** stiftades enligt A:1 den 8 maj 1898. Konsumenterna själva voro aktieägarna. Dess förste ordf. var den i bygden allmänt erkände skolläraren E Andersson i Sunnansjö. Samme man var den drivande kraften vid genomförandet av laga skifte för Sunnansjö by. Handelsrörelsen drevs i bolagets regi till mitten av år 1934. Därefter såldes lagret till handelsman Göransson, som fortsatte affären, för vilket bolaget erhöll hyra.

Den 5 juni 1887 hölls ett för Grangärde socken betydelsefullt möte på Gästgivaregården i Grangärde. Då bildades nämligen **Grangärdes Telefonförening** **(G T)**. Det måste till privat initiativ på den tiden för att få telefon. Brukspatron Ehrenfried Roth i Sunnansjö blev föreningens disponent och handlanden Joh Borner, Kyrkbyn, kassör och ”Räkenskapsförare”.

Ett annat initiativ togs så tidigt som i dec 1864. Då bildades **Grangärde Sparbank (G S)**. Arkivet förfogar nämligen över den första huvudboken i bankens historia (G S G:1). Bokens värde måste vara synnerligen stort.

Arkivet förfogar över an annan synnerligen värdefull samling: **Sunnansj Folkskolas arkiv (S Fo).**  Den äldsta är från år 1860 (A:1), vilket måste betecknas som tämligen unikt. Samlingen ger goda inblickar i bygdens folkskoleväsen fram till omkr. 1920.

**Sunnansjö Skifteslags arkiv (S Sk)** måste för Sunnansjö anses vara synnerligen intressant. Som redan nämnts påträffas även i detta sammanhang folkskolelärare E Andersson.

Från **Sunnansjö Bruk (S Br)** förfogar arkivet f n bara över två nummer, ritningar av brukspatron E Roth. Så småningom kan man vänta att arkivet utökas.

Om Falu Bergslags transporter genom socknen ger **Sunnansjö Faktoris arkiv (S F)** flera värdefulla upplysningar. Samlingen har skänkts av skogsförman O Blixt, Vännebo.

Från **Sjukstugan i Sunnansjö (S S)** har arkivet några nummer som omfattar tiden 1921 – 37.

Övriga delarkiv äro ganska ofullständiga, nämligen **Grangärde Kommuns arkiv (G K)**, som innehåller några röstlängder, **Ulfshytte Bruksarkiv (U B)** och **Kopparbergs läns Skolköksnämnd (K S).**

Som helhet betraktat torde arkivet medgiva goda möjligheter till inblickar i socknens historia. Arkivet har uppgjorts med tanke på att underlätta studiet av den bygds historia, där det nu är placerat.

Sunnansjö den 16 sep 1951 Gösta Eriksson, Fil mag

# Olaussonska Bruksarkivet (O Br)

**Hyllplats: D-E**

Nr År Specifikation

1 1804-20 Avräkningsbok *Arkivets äldsta bok, förd av bergsman O Olausson (1814)*

2 1812 ”

3 1819-73 Huvudbok Grangärde sockenmagasin

4 1823 Avräkningsbok

5 1824 Dagjournal

6 1824 Avräkningsbok

7 1825 ”

8 1825 Bodjournal

9 1825-33 Räkning över O Olaussons hushållskonto, handelsrörelse och salubod

10 1826 Kontorsjournal

11 ” Avräkningsbok

12 ” ”

13 ” Bodjournal

14 1827 kontorsjournal *(vacker text, tysk handstil)*

15 ” Avräkningsbok

16 ” Bodjournal

17 ” Bodkladd

18 1828 Journal

19 ” Avräkningsbok nr 1

20 ” Avräkningsbok nr 2

21 1828-31 Lilla handelskladden för saluboden

22 1829 Kontorskladd

23 ” Avräkningsbok nr 1

24 ” ” nr 2

25 ” Bodkladd

26 1830 Till och avvägningsbok

27 ” Kontorskladd

28 1831 Kontorskladd

29 ” Journal

30 ” Cassa och Varu Journal

31 ” Avräkningsbok nr 1

32 ” ” nr 2

33 1831-32 Bodjournal

34 1832 Special

35 ” Cassa och varujournal

36 ” Avräkningsbok nr 1

37 ” ” nr 2

38 1832-36 Kvittensbok

39 1832-33 Saluboden

40 1833 Gruvomkostnadsräkning samt Norså Smedjelag och Vestansjös Hyttelags räkningar

41 ” Journal vid grangärdet

42 ” Till och avvägningsjournal

43 ” cassabok

44 ” Avräkningsbok

45 1834 Special

46 ” Journal Dagsverksbok

47 ” Journal

48 1834 Journal

49 ” Journal och balanskonton fr 1829

50 1834-35 Journal

51 1834 Brännvinsbok och konceptkladd *(ger god bild av brännvinskonsumtionen)*

52 ” Kontorskladd

53 1834-35 Cassabok

54 1834 Handelsbok

55 ” Avräkningsbok

56 1835 Journal

57 ” Special

58 ” Bodkladd

59 ” Bodjournal

60 ” Saluboden

61 ” Avräkningsbok nr 1

62 ” ” nr 2

63 ” ” nr 3

64 1836 Special

65 ” Kohlbok

66 ” Journal kladd

67 ” Brännvinsbok *(se nr 51)*

68 ” Huvud Journal

69 ” Avräkningsbok nr 1

70 ” ” nr 2

71 ” ” nr 3

72 1837 Special

73 ” Bodkladd och journal

74 ” Dagsverks Journal

75 ” Huvud Journal

76 1837-42 Cassa Bok

77 1837 Avräkningsbok nr 1

78 ” ” nr 2

79 ” ” nr 3

80 1838 Special

81 ” Kohl bok

82 ” Bodkladd och Journal

83 ” Saluboden

84 ” Förlags Journal

85 ” Avräkningsbok nr 1

86 ” ” nr 2

87 1839 Journal

88 ” Kol- och malmjournal

89 ” Till- och avvägnings Journal

90 ” Handelsbok

91 ” Salu Boden

92 ” Cassa och Varu Journal

93 ” Avräkningsbok nr 1

94 ” ” nr 3

95 ” ” nr 4 fragment

96 1839-45 Diverse annotationer samt lagsökningar och utslag

97 1840 Vestansjö hytte och Norså Smedje samt gruvomkostnads räkningar

98 ” Kol- och malmjournal

99 ” Till- och avvägningsjournal

100 ” Dagsverksjournal *(häst)*

101 ” Bod Journal

102 ” a och b Handelsbok

103 ” Avräkningsbok nr 1

104 1840 Avräkningsbok nr 2

105 ” ” nr 3

106 1841 Kol- och Malmbok

107 1841 Till- och avvägnings journal

108 ” dagsverksbok

109 ” Bod Journal

110 ” Avräkningsbok för Boden

111 ” Handels Bok

112 ” Cassa- och Varujournal

113 ” Avräkningsbok nr 1

114 ” ” nr 2

115 ” ” nr 3

116 1842 Vestansjö hytte och Norså Smedje samt gruvomkostnads räkningar

117 ” Till- och avvägnings Journal

118 ” kol och malm Bok

119 ” Avräknings Bok för Fahlu Boden

120 ” Cassa- och varu Journal

121 ” Avräkningsbok nr 2

122 ” ” nr 3

123 1843 Kol och malm Bok

124 ” Till- och avvägnings Journal

125 ” Dagsverks Journal

126 ” Bod Journal

127 ” Avräkningsbok nr 1 fr Fahlu Boden

128 1843-44 ” nr 2 ”

129 1843 Cassa och varu Journal

130 ” cassa Bok

131 ” Avräkningsbok nr 1

132 ” ” nr 2

133 ” ” nr 3

134 1844 Kol och Malm journal

135 ” Vestansjö hytte och Norså Smedje samt gruvomkostnads räkningar

136 ” Till och avvägnings Journal

137 ” Kassa- och varu Journal

138 ” Avräkningsbok nr 1

139 ” ” nr 2

140 ” ” nr 3

141 1845 Kol och malm Bok

142 ” Till- och avvägnings Journal

143 ” Malm Journal

144 ” Handels Journal

145 ” Avräkningsbok med Boden

146 ” Cassa- och Varu Journal

147 ” Avräkningsbok, kladd

148 ” Avräkningsbok nr 1

149 ” ” nr 2

150 ” ” nr 3

151 1846 kol och Malm Bok

152 ” Hytte- och Smedje Räkning

153 ” Till- och avvägnings Journal

154 ” Järnvägar och diverse annotationer vid Norssån

155 ” Journal

156 ” Avräkningsbok

157 ” Cassa- och varu Journal

158 ” Avräkningsbok nr 1

159 ” ” nr 2

160 ” Avräkningsbok nr 3

161 1847 Kol- och malm Journal

162 ” Till- och avvägnings Journal

163 1847 Hytte- och Smedje Journal

164 ” Special vid Norssån

165 ” Avräkningsbok för Boden

166 ” Cassa- och Varu journal

167 ” Avräkningsbok nr 1

168 ” ” nr 2

169 1848 kol och Malm Bok

170 ” Till- och Avvägnings Journal

171 ” Hytte- och Smedje Journal

172 ” Special vid Norssån

173 1848-64 Varu Konto

174 1848-54 Inventarie Bok

175 1848-50 Varu Journal

176 1848 Cassa- och Varu Journal

177 ” Avräkningsbok med handelsboden

178 ” Avräkningsbok nr 1

179 ” ” nr 2

180 ” ” nr 3

181 1849 Cassa- och Varu Journal

182 ” kol- och malm Journal

183 ” Till- och avvägnings Journal

184 ” Dagsverks Journal

185a ” Special vid Norssån

185b 1849-53 Handelsjournal

186 1849 Handelsavräkning

187 ” Extract

188 ” Avräkningsbok nr 1

189 ” ” nr 2

190 ” ” nr 3

191 ” Kapitalbok *(arkivets äldsta, kompletta huvudbok)*

192 1850 Special

193 ” Dagsverks Journal

194 ” Kol- och malm Bok

195 ” Journal

196 ” Avräkningsbok nr 1

197 ” ” nr 2

198 ” ” nr 3

199 ” Kapitalbok

200 1851 Bod Journal

201 ” Handelsavräkning

202 ” Special

203 ” Kol- och malm Bok

204 ” Dagsverks Journal

205 ” Cassa- och Varu Journal

206 ” Avräkningsbok nr 1

207 ” ” nr 2

208 ” ” nr 3

209 ” Kapitalbok

210 1852 Avräkningsbok med Boden

211 ” Lima varubytes och Diverse Räkningar

212 ” varu Journal

213 ” Dagsverks Bok

214 ” Cassa- och Varu Journal

215 ” Avräkningsbok nr 1

216 ” ” nr 2

217 ” ” nr 3

218 1852 Kapitalbok

219 1853 Special

220 ” Utgifts Journal

221 ” Avräkningsbok nr 1

222 ” ” nr 2

223 ” ” nr 3

224 ” Kapitalbok

225 1854 Avräkningsbok med boden

226 ” Special

227 ” Utgifts Journal

228 ” Avräkningsbok nr 1

229 ” ” nr 2

230 ” ” nr 3

231 ” Kapitalbok

232 1855 Special

233 ” Kol- och malmbok

234 ” Dagsverksbok

235 ” Utgifts Journal

236 ” Avräkningsbok nr 1

237 ” ” nr 2

238 ” ” nr 3

239 ” Kapitalbok

240 1856 Special

241 ” Kol- och malmbok

242 ” Dagsverksbok

243 ” Utgifts Journal

244 ” Avräkningsbok nr 1

245 ” ” nr 2

246 ” ” nr 3

247 ” Kapitalbok

248 1857-59 Avräkningsbok för Boden

249 1857-79 Inventariebok

250 1857 Special

251 ” Kol- och Malmbok

252 ” Dagsverksbok

253 ” Utgifts Journal

254 ” Avräkningsbok nr 1

255 ” ” nr 2

256 ” ” nr 3

257 ” Kapitalbok

258 1858 Avräkningsbok för handelsman CE Pettersson.Munkbo Konkurs 1859 Olausson fordringsägare

259 ” Kapitalbok ”

260 ” Dagsverksbok

261 ” Utgifts Journal

262 ” Avräkningsbok nr 1

263 ” ” nr 2

264 ” ” nr 3

265 ” Kapitalbok

266 1859 Special

267 ” dagsverks Bok

268 ” Journal, kladd

269 ” Cassa och Varu Journal

270 ” Avräkningsbok nr 1

271 ” Avräkningsbok nr 2

272 ” ” nr 3

273 ” Special

274 1859 Kol- och Malmbok

275 ” Kapitalbok

276 1860 dagsverks Bok

277 ” Journal

278 ” Avräkningsbok nr 1

279 ” ” nr 2

280 ” ” nr 3

281 ” Special

282 ” Kol- och Malmbok

283 ” Kapitalbok

284 1861 dagsverks Bok

285 ” Journal

286 ” Avräkningsbok nr 1

287 ” ” nr 2

288 ” ” nr 3

289 ” Special

290 ” Kapitalbok

291 1862 Avräkningsbok för boden

292 1862-63 Journal,kladd

293 1862 Dagsverksbok

294 ” Avräkningsbok nr 1

295 ” ” nr 2

296 ” ” nr 3

297 ” Kol- och Malmbok

298 ” Kapitalbok

299 1863-84 Utlagor för åren 1863-83

300 1863 dagsverksbok

301 ” Utgiftsjournal

302 ” Avräkningsbok nr 1

303 ” ” nr 2

304 ” ” nr 3

305 ” Special

306 ” Kol- och Malmbok

307 ” Kapitalbok

308 1864 dagsverksbok

309 ” Journal

310 ” Avräkningsbok nr 1

311 ” ” nr 2

312 ” ” nr 3

313 ” Special vid Norssån

314 ” Special

315 ” Kol- och Malmbok

316 ” Kapitalbok

317 1864-81 Cassa Bok för boden

318 ” dagsverks Bok

319 ” Journal

320 ” Avräkningsbok nr 1

321 ” ” nr 2

322 ” ” nr 3

323 ” Special vid Norssån

324 ” Special

325 ” Kol- och Malmbok

326 ” Kapitalbok

327 1866 dagsverks Bok

328 ” Journal

329 ” Avräkningsbok nr 1

330 1866 ” nr 2

331 ” ” nr 3

332 ” Special vid Norssån

333 ” Special

334 ” Kol- och Malmbok

335 ” Kapitalbok

336 1867 dagsverks Bok

337 ” Journal nr 1

338 ” Journal nr 2

339 ” Cassa Bok

340 ” Avräkningsbok nr 1

341 ” ” nr 2

342 ” ” nr 3

343 ” Special vid Norssån

344 ” Special

345 ” Kol- och Malmbok

346 ” Kapitalbok

347 1868 Avräkningsbok för Boden

348 ” dagsverks Bok

349 ” Utgiftsbok

350 ” Avräkningsbok nr 1

351 ” ” nr 2

352 ” ” nr 3

353 ” Special vid Norssån

354 ” Special

355 ” Kol- och Malmbok

356 ” Kapitalbok

357 ” Journal

358 1869 Dagsverksbok vid Norssån

359 ” Special vid ”

360 ” dagsverks Bok

361 ” Utgiftsbok nr 1

362 ” Utgiftsbok nr 2l

363 ” Avräkningsbok nr 1

364 ” ” nr 2

365 ” ” nr 3

366 ” Special

367 ” Kol- och Malmbok

368 ” Kassa Bok

369 ” Kapitalbok

370 ” Journal

371 1870 Dagsverksbok vid Norssån

372 ” Journal vid ”

373 ” dagsverks Bok

374 ” Avräkningsbok nr 1

375 ” ” nr 2

376 ” ” nr 3

377 ” Special

378 ” Kol- och Malmbok

379 ” Kapitalbok

380 ” Journal

381 ” Utgifts Bok

382 ” Kassa Bok

383 ” kassa Bok *(Disponent PO Olaussons egen kassabok)*

384 1871 Dagsverksbok vid Norssån

385 ” Journal vid ”

386 1871 Dagsverks Bok vid jernasta

387 ” ” vid Byn

388 ” Kassa Bok

389 ” Journal

390 ” Utgiftsbok

391 ” Avräkningsbok nr 1

392 ” ” nr 2

393 ” ” nr 3

394 ” Special

395 ” Kapitalbok

396 ” Kassa Bok *(PO Olaussons egen)*

397 1872 Dagsverksbok vid Norssån

398 ” Journal vid ”

399 ” dagsverks Bok vid jernsta

400 ” ” vid Byn

401 ” Kassa Bok

402 ” Avräkningsbok nr 1

403 ” ” nr 2

404 ” ” nr 3

405 ” Special

406 ” Kol- och malmbok

407 ” Kapitalbok

408 1873 Dagsverksbok vid Norsån

409 ” Journal vid ”

410 ” dagsverks Bok vid Byn

411 ” Kassa Bok

412 ” Avräkningsbok nr 1

413 ” ” nr 2

414 ” ” nr 3

415 ” Special

416 ” Kol- och malmbok

417 ” Kapitalbok

418 1873-74 Kassa Bok för PO Olausson

419 1874 Dagsverksbok vid Norsån

420 ” ” ” Vestansjö

421 ” ” ” Byn

422 ” Kassa Bok

423 ” Utgifts Bok

424 ” Avräkningsbok nr 1

425 ” ” nr 2

426 ” ” nr 3

427 ” Special

428 ” Kol- och malmbok

429 ” Kapitalbok

430 1875 Dagsverksbok vid Norsån

431 ” ” ” Vestansjö

432 ” ” ” Byn

433 ” Kassa Bok

434 ” Utgifts Bok

435 ” Avräkningsbok nr 1

436 ” ” nr 2

437 ” ” nr 3

438 ” Special

439 1875 Kol- och malmbok

440 ” Kapitalbok

441 1875-76 Kassa Bok för PO Olausson

442 1876 Dagsverksbok vid Norsån

443 ” Kassa Bok

444 ” Utgifts Bok

445 ” Avräkningsbok nr 1

446 ” ” nr 2

447 ” ” nr 3

448 ” Special

449 ” Kol- och malmbok

450 ” Kapitalbok

451 1877 Dagsverksbok vid Norsån

452 ” Journal vid do

453 ” Dagsverks Bok

454 ” Kassa Bok

455 ” Utgifts Bok

456 ” Avräkningsbok nr 1

457 ” ” nr 2

458 ” ” nr 3

459 ” Avräknings Bok

460 ” Special

461 ” Kol- och malmbok

462 ” Kapitalbok

463 ” Kassa Bok för PO Olausson

464 1878 Dagsverksbok vid Norsån

465 ” Journal vid do

466 ” Dagsverksbok vid Vestansjö

467 ” Dagsverksbok i Byn

468 ” Kassa Bok

469 ” Utgifts Bok

470 ” Avräkningsbok nr 1

471 ” ” nr 2

472 ” ” nr 3

473 ” Special

474 ” Kol- och malmbok

475 ” Kapitalbok

476 1879 Dagsverksbok vid Norsån

477 ” Journal

478 ” Dagsverksbok

479 ” Kassa Bok

480 ” Utgifts Bok

481 ” Avräkningsbok

482 ” Avräkningsbok nr 1

483 ” ” nr 2

484 ” ” nr 3

485 ” Special

486 ” Kol- och malmbok

487 ” Kapitalbok

488 ” Kassa Bok för vestansjö hytta

489 ” Avräkningsbok för do

490 ” kapital Bokl

491 1879-80 Kassa Bok för PO Olausson

492 1880 Dagsverksbok vid Norsån

493 ” dagsverksbok

494 ” Kassa Bok

495 1880 Utgifts Bok

496 ” Avräkningsbok nr 1

497 ” ” nr 2

498 1880 ” nr 3

499 ” Special

500 ” Kol- och malmbok

501 ” Kapitalbok

502 1881 Dagsverksbok vid Norsån

503 ” dagsverksbok

504 ” Kassa Bok

505 ” Utgifts Bok

506 ” Avräkningsbok nr 1

507 ” ” nr 2

508 ” ” nr 3

509 ” Special

510 ” Kol- och malmbok

511 ” Kapitalbok

512 ” Inventarie Bok

513 1882 Dagsverksbok

514 ” Kassa Bok

515 ” Utgifts Bok

515 ” Avräkningsbok nr 1

517 ” ” nr 2

518 ” ” nr 3

519 ” Special

520 ” Kol- och malmbok

521 ” Kapitalbok

522 1883 Dagsverksbok vid Norsån

523 ” Journal vid do

524 ” Dagsverksbok

525 ” Kassa Bok

526 ” Utgifts Bok

527 ” Avräkningsbok nr 1

528 ” ” nr 2

529 ” ” nr 3

530 ” Special

531 ” Kol- och malmbok

532 ” Kapitalbok

533 1884-94 Inventarie Bok

534 1884-95 Utskylder

535 1884 Dagsverksbok vid Norsån

536 ” Journal vid do

537 ” Dagsverksbok

538 ” Kassa Bok

539 ” Utgifts Bok

540 ” Avräkningsbok nr 1

541 ” ” nr 2

542 ” Special

543 ” Kol- och malmbok

544 ” Kapitalbok

545 1885 Rapport Bok vid Norsån

546 1885-88 Journal vid do

547 1885 dagsverks Bok

548 ” Kassa Bok

549 ” Kassa Bok

550 ” Journal

551 ” Avräkningsbok nr 1

552 ” ” nr 2

553 ” Special

554 1885 Kol- och malmbok

555 ” Kapitalbok

556 1886 Koncept kassa

557 1886-88 Kassa Bok

558 1886 kassa Bok

559 ” Journal

560 ” Avräkningsbok nr 1

561 ” ” nr 2

562 ” Special

563 ” kapital Bok

564 1887 kassa Bok och journal

565 ” Avräkningsbok nr I

566 ” ” nr II

567 ” Special

568 ” kapital Bok

569 1888 kassa Bok och Journal

570 ” Avräkningsbok nr I

571 ” ” nr II

572 ” Special

573 ” Kapital Bok

574 1889 Kassa Bok och Journal

575 ” Avräkningsbok nr I

576 ” ” nr II

577 ” Special

578 ” kapitalbok

579 1890-91 Koncept kassa

580 ” Kassa Bok och Journal

581 ” Avräkningsbok nr I

582 ” ” nr II

583 ” Special

584 ” Kapital Bok

585 1892 Dagsverks Bok

586 ” kassa Bok och Journal

587 ” Avräkningsbok nr I

588 ” ” nr II

589 ” Special

590 ” kapital Bok

591 1893 Kassa Bok och Journal

592 ” koncept Kassa

593 ” Avräkningsbok nr II

594 ” ” nr II

595 ” Special

596 ” kapital Bok

597 1894 dagsverks Bok

598 ”

599 ” Kassa Bok och Journal

600 ” Avräkningsbok nr II

601 ” Special

602 1895 Koncept Kassa

603 ” kassa Bok och Journal

604 ” Avräkningsbok nr II

605 ” Special

606 1897-1900 Koncept Kassa *(Hela 1896 saknas – konkursutredning)*

607 1897-1900 kassa Bok och Journal

608 1897-98 Avräkningsbok

609 ” Kapital Bok

610 1899-1900 kassa Bok och Journal

611 ” Avräkningsbok

612 ” kapital Bok

613 1901-02 Koncept Kassa

614 ” Avräkningsbok

615 ” kapital Bok

616 1903-04 kassa Bok och Journal

617 ” Koncept kassa

618 ” Avräkningsbok

619 1905-06 Avräkningsbok

620 ” kapital Bok

Gåva år 1986:

621 1836-46 Utlagor,relation och div uppgifter rörande bruksrörelsen

622 1839 Avräkningsbok nr 2

623 1840 kassa och Varu Journal

624 1851-79 Kontobok

B Kopieböcker

Nr

1. 1847-48
2. 9/6 1870 – 7/8 1871
3. 10/8 1871 – 19/8 1872
4. 19/8 1872 – 23/10 1873
5. 23/10 1873– 23/4 1875
6. 23/4 1875 – 10/9 1876
7. 15/9 1876 – 28/12 1877
8. 22/4 1879 – 25/3 1880
9. 29/3 1880 – 21/3 1881
10. 21/3 1880- 11/4 1883
11. 11/4 1883 – 30/5 1884
12. 3/6 1884 – 4/10 1885
13. 14/10 1885 – 28/11 1887
14. 14/1 1907 – 30/1 1908
15. 21/2 1908- 2/12 1912
16. 29/8 1908 – 18/4 1909
17. 21/4 1909 – 1/3 1910
18. 28/4 1909 – 16/1 1910
19. 19/7 1910- 10/1 1911
20. 19/3 1910 – 29/6 1910
21. 17/1 1911 – 20/6 1911
22. 23/6 1911 – 11/8 1911
23. 12/8 1911 – 31/10 1911
24. 10/11 1911 – 27/1 1912
25. 29/1 1912 – 16/4 1912
26. 18/4 1912 – 16/7 1912
27. 16/7 1912 – 15/9 1912
28. 20/1 1913 – 4/3 1913
29. 4/3 1913 – 17/6 1913
30. 17/6 1913 – 3012 1913
31. 30/12 1913 – 29/4 1912
32. 29/4 1914 – 7/1 1915
33. 7/1 1915 – 19/8 1915
34. 25/8 1915 – 20/11 1915
35. 20/11 1915 – 22/6 1916
36. 22/6 1916 – 22/8 1916
37. 26/8 1916 – 23/2 1917
38. 25/2 1917 – 17/9 1917
39. 18/9 1917 – 21/3 1918
40. 22/3 1918 – 12/6 1918
41. 12/6 1918 – 27/8 1918
42. 30/8 1918 – 28/2 1919
43. 28/2 1919 – 31/7 1919
44. 5/8 1919 – 14/2 1920

C Inkomna brev

Nr År

1 1880-84 Inkomna brev ordnade A – Ö 1880-83 endast korr med AJ Ericsson

2 1886 ”

3 1887-88 ”

4 1889 ”

5 1890 ”

6 1891 ”

F Handlingar ordnade efter ämne, dossier

Enligt moderna arkivprinciper är en uppdelning efter ämne mindre lämplig. Att denna avdelning bibehållits beror på, att en tidigae, detaljerad förtckning påträffats i Olaussonska samlingarna. Till denna förteckning, som är indelad i sk toms, hänvisas nedan. Den återfinns onumrerad först i denna avdelning.

Nr Återfinnes i gamla förteckningen som tom nr

1-5 1, 2, 4, 7 och 8

6-8 14, 15 och 18

9 21

10 23

11-13 24, 27, 29

14-17 30, 36, 39 och 41

18-19 47 och 48

20-22 50, 53 och 55

23-25 56, 57 och 60

26 61 nr 1-6

27 61 nr 7-14

28 61 nr 15-26

29 61 (62) nr 27-49 Här finns Olof Widichsons testamente till Olof olausson nr 46

30 62 nr 52-83

31-33 handlingar rörande LJ Boethius, skogsförsäljning mm

34 1881 års utredn i jj Olaussons konkurs

25 a Tingsprotokoll

B Skogsbruk

C Inventarieförteckning 1848

D Sockenmagasinet

E varia

H facklitteratur mm

Nr År Titel

1 1820 Jernkontorets Annaler

2 1821 ”

3 1823 ”

4 1824 ”

5 1825 ” del I

6 1825 ” del II

7 1826 ” del I

8 1826 ” del II

9 1827 ”

10 1828 ” del I

11 1828 ” del II

12 1829 ”

13 1824 Handbok i jern och stålförädling

14 1816 Masmästeriet del I

15 1816 ” del II

16 1807 Bergsvetenskapen del I

17 1807 ” del II

18 1826 Mineralisk geograft

19 1808 Bergsförfattningar

20 1788 Bergsverkslexikon del I

21 1788 ” del II

22 1844 Geologi del I

23 1844 ” del II

24 1840 Astronomi del I

25 1840 ” del II

26 1800 Avhandling i Bruk och bergverk

27 Gottköpscollegier

28 1814 berättelser om kolningsförsök

29 1876 Tegners skrifter del I’

30 1876 Tegners skrifter del II

31 1803 Lärobok för ungdom

32 1822 Hydraliska försök

33 1822 Fosterlandets historia och statskunskap

34 1877 Johan Arndts Cristendom

35 1857 Predikan

36 1876 Sv kyrkans Evangelier

37 1864 Sv Kyrkans Högmässotexter

38 1869 En kristens resa genom världen

39 1864 På vägen betraktelser

40 1860 Kristendomslivet

41 1854 Bönebok

42 1819 Sv Psalmboken

43 1819 ”

44 1863 Andaktsbok

45 1873 Dikter av Björck

46 1906 Svensk rättskrivning

47 Stångjärnssmidet

48 Järnets färskning

49 Fältskärns berättelser (24 häften)

50 Stämpelbok (och hammarskattlängd på stångjärnssmiset)

51 Plancher till Berättelser om Puddlingsförsöken och Engelska jerntillverkningen

I Kartor och ritningar

Förvaras i kartskåpet

Nr År

1 1794-98 Charta över Norrbo Byens Skogsmark

2 1817-19 ” ” Inägorna till Westansjö By

3 1819 ” ” Sörwiks och Brunnswiks Recognitionsskog

4 1822 ” ” Presthytte och Norrviks Byggningsskog

5 1827 ” ” O Olaussons Egendomar i Grangärde Kyrkby

6 1829 ” ” Gärde och Tjerna Utskog i Gagnefs socken

7 1843 ” ” Landsvägarna i Sverige och Norrige

8 1854 ” ” En del av Sterbhusets egor i Kyrrkbyn

9 1854 ” ” Sterbhusets tillhöriga Torp och lägenheter

10 1855 ” ” Norrbo Skifteslag Litt A och L

11 1860 ” ” Stubb- och Röjselrättshemman på Presthytte Recognitionsskog

12 1867 ” ” Frövi – Falu Jernbana

13 1874 ” ” Stockholm –Västerås – Bergslagens Jernväg

14 1857-65 Konstruktionsritn., 15 st till anläggningar vid Norsån o Västasjö

15 1860 ” för Trösk- och kastmaskin vid Östansjö

16 1860 ” ” Qvarn vid Westansjö Masugn

17 Odat ” ” Westansjö Qvarn

18 1866 ” ” Wattenhjul vid Westansjö Qvarn

19 1885 ” ” Sunnansjö Qvarn

20 1885 ” ” d:o, samsikt

21 1875 ” ” Masugnsanläggning vid Westansjö

# Sunnansjö Bruksarkiv (S B)

**Hyllplats: Ca1**

A Ritningar mm

1 Diverse skisser och ritningar över Västansjö Hytta, Norhyttan m fl

De flesta utförda av E Roth Sunnansjö

2 Diverse kartor (i kartrulle) Läkarbost

(av överstinnan, Astrid Tarras-Wahlberg f Roth, har dessutom som gåva överlämnatsa brevkopiepress och brukskontorsskylt från sunnansjö Bruk)

G Räkenskapsböcker

1 1871-73 Utgiftsbok

2 1874-76 Dagsverksbok

3 1875-80 Kassabok

4 1877 Månadsbok

5 1877-79 Dagsverksbok

6 1977-79 Utgiftsbok

7 1878-80 Utgiftsbok

8 1878-80 Dagsverksbok

9 1881-83 Dagsverksbok

10 1881-83 Dagsverksbok

11 1858-59 Blåsningsjournal

11 1861-63 Copior av kontrakt med hyttarbetarna

12 1846-95 Handlingar för skatteköp av mark i Abborrberg

12 1880-1914 Handlingar från Sunnansjö Smedjelag

# Ulfshytte Bruksarkiv (U B)

**Hyllplats: Ad2**

G Räkenskapsböcker

1 1926-32 Diverse räkenskaper rörande Ulfshytte Bruk i en pärm

# Sunnansjö Faktoris arkiv (S F)

**Hyllplats: Ca-b1**

Detta arkiv har skänkts till hembygdsföreningen av skogsförman Otto Blixt, Vännebo

G Räkenskapsböcker

Gäller transporter för Fahlu Bergslag till och från Lövsjön och Lindesnäs

1 1872 Ankomst och avsändningsbok

2 1873 ” ”

3 1875 ” ”

4 1876-77 ” ”

5 1877-78 ” ”

6 1881 ” ”

7 1884 ” ”

8 1885 ” ”

9 1886 ” ”

10 1887 ” ”

11 1888 ” ”

12 1889 ” ”

13 1891 ” ”

14 1892-93 ” ”

15 1895-96 ” ”

16 1897 ” ”

17 1898-99 ” ”

18 1874-1901 Frakt- och forsedlar, meddelanden mm

# Norhytte Masugns arkiv (Nh)

**Hyllplats: Ad1**

Inlämnat av fru Greta Blixt i Vännebo till förvaring

G Räkenskapsböcker

1 1877-79 Dagbok Dagböckerna innehåller transportuppgifter om malm, kol,

2 1878-80 Dagbok järn och div förnödenheter

3 1877-1902 Blåsningsjournal

4 1881-83 Dagbok

5 1881-88 Dagbok

6 1882-1900 Dagbok

7 1889-93 Dagbok

8 1896-1904 Dagbok

9 1899-1903 Dagbok

10 1904-07 Dagbok

11 1907 Kolankomst bok

12 1908-09 do

13 1908-09 Dagl Tackjärnstillverkning

14 1903-08 Blåsningsrapporter

15 1908-09 do

# Nya Presthyttans arkiv (N Ph)

**Hyllplats: Ab2**

Inlämnat av fru Greta Blixt, Vännebo, för förvaring

G Räkenskapsböcker

1 1830 Avräkningsbok Den nybyggda hyttan påblåstes julen 1829

2 1831 do

3 1832 do

4 1833 do

5 1834 Special

6 1834 Capitalb och Journal

7 1835 Capitalbok

8 1835 Avräkningsbok

9 1836 do

10 1837 Special

11 1838 Avräkningsbok

12 1839 do

13 1839 Special

14 1840 do

15 1843 do 1841-42 saknas

16 1844 do Smedja med två tyskhärdar startade 1843

17 1844 Avräkningsbok

18 1845 do

19 1845 Special

20 1846 Capitalbok

21 1846 Special

22 1846-52 Biss avräkning

23 1847 Avräkning

24 1848 Special

25 1848 Capitalbok

26 1848 Avräkningsbok

27 1849 Special

28 1849 Capitalbok

29 1849 Avräkningsbok

30 1849-51 Arbetsbok

31 1850 Special

32 1850 Avräkningsbok

33 1850 Capitalbok

34 1851 Avräkningsbok

35 1851 Capitalbok

36 1851 Special

37 1852 Capitalbok

38 1852 Special

39 1853 Avräkningsbok Hyttan nedblåstes 1853, smedjan hölls igång

40 1853 Special till oktober 1867

41 1853-56 Dagsverksbok

42 1853-57 Balance Extract

43 1831-62 Dagsverksbok

# Sunnansjö Handels AB:s arkiv (S H)

**Hyllplats: Ca2**

A Protokoll

1 1898-1907 Bolagsstämmoprotokoll Bolaget bildades 1898

2 1898-1938 Styrelseprotokoll

B Kopiebok

1 7/1-1909 – 31/7 1911

G Räkenskapsböcker

1 1904-11 Inventariebok

2 1912-14 ”

3 1915-17 ”

4 1918-21 ”

5 1922-24 ”

6 1925-26 ”

7 1927 ”

8 1931-32 ”

9 1933 ”

10 1898-99 Dagbok

11 1900-07 Faktura Bok

12 1901-03(21) Memorial

13 1903 Memorial

14 1904-05 Special

15 1905-07 Memorial

16 1905-07 Avräkningsbok

17 1906-07 Avräkningsbok

18 1907(08) Memorial

19 1911-13 Memorial

20 1911-17(19) Avräkningsbok

21 1913-14 Memorial

22 1915-29 Journal

23 1915-19 Avräkningsbok

24 1919 Faktura Bok

25 1926-28 Avräkningsbok

26 1926-29 Förfallo Bok

27 1929-33 Avräkningsbok

28 1930-34 Faktura Bok (t 30/5)

29 1934 Faktura Bok

30 1919-23 Kassa Bok

31 1924-27 Kassa Bok

32 1928-1934 Kassa Bok (t 30/5)

33 1902-21 Vinstutdelnings Bok

34 1922-30 ”

35 1931-38 ”

36 1898-02 Kapital Bok

37 1903 ” ”

38 1904 ” ”

39 1909-14 ” ”

40 1915-22 ” ”

41 1923-32 ” ”

42 1933-37 ” ”

43 1938-39 ” ”

44 1934 Kreditregister

H

1. Aktieregistreringsbok
2. Aktieregistreringsbok

# Sunnansjö Folkskolas arkiv (S Fo)

**Hyllplats: Ac4**

A Folkskolan

1 1850-60 Examenskatalog. Denna handling är på grund av sin ålder – knappt 10 år efter folkskolans införande i Sverige – synnerligen värdefull och intressant

2 1853-61 Journal för Sunnansjös folkskola

3 1961-76 Examenskatalog

4 1832-81 Journal

5 1868-88 Matrikel nr 2

6 1877-90 Examenskatalog

7 1881-1918 Matrikel nr 3 Omfattar: S-sjö folk- och småskola, Norhytte och Stensbo småskolor

8 1881-1902 Dagbok för folkskolan

9 1891-97 Examenskatalog

10 1902-11 Dagbok

11 1908-17 Examenskatalog för 1-2 klass

12 1908-17 Examenskatalog för 3-4 klass

13 1908-17 Dagbok

14 1912-17 Dagbok

15 1923-29 Dagbok för kvinnliga slöjdskolan i Sunnansjö

B Småskolan

1 1869 Journal för Sunnansjö småskola

2 1872 Examenskatalog

3 1873 Journal

4 1877-81 Dagbok

5 1877-1910 Dagbok

6 1977-80 Examenskatalog

7 1877-1910 Examenskatalog 1877 även Norhyttan

8 1910-17 Examenskatalog

C Blandade skolformer

1 1892-1908 Examenskatalog för Norsån, Stensbo o Storslättens småskolor

2 1909-12 Stensbo – Storslätten

3 1912-17 Stensbo

4 1902-08 ” , huvudbok

5 1911-18 Dagbok för Stensbo mindre folkskola

6 1924-33 Inskrivningsbok Stensbo

1924-36 Utskrivningsbok do

1917-36 Dagbok m examenskatalog för Stensbo, tills 22 häften

# Sunnansjö Skifteslags arkiv (S Sk)

**Hyllplats: Cd2**

A Laga skiftesbeskrivningar

å alla ägor till Sunnansjö samfällighet uti Grangärde socken, upprättad 1883-87 och laga skiftet 1832-38.

Handlingarna förvaras i tre pärmar, varav

Pärm 1 innehåller laga skiftesbeskrivning nr 1-20

Pärm 2 nr 21-45

Pärm 3 nr 46-54

samt övriga handlingar i samband med laga skiftet

Pärm 4 Laga skiftet 1832-38, protokoll och beskrivning

Av åkerkartan därtill har en copia köpts genom lantmäteristyr. April 1974. Förvaras i kartskåpet

Nytillskott aug 1976

Pärm 5 Kopior av delar till laga skifteskartan från 1880-talet

Pärm 6 Nytillskott feb. 1978. Karta av år 1758 i 12 blad över Sunnansjö hemägor jämte

Beskrivning och protokoll för tillämnad ägodelning.

Mapp 7 Sunnansjö Kvarn. Ansökan om registrering i jordregistret

# Sunnansjö Folkets Hus förening (S F Hf)

**Hyllplats: Ad2**

Verksam under tiden 1944 – 1978

A Protokoll

1 1944-68 Protokollsbok

2 1629-77 do

G Räkenskapsböcker

1 1946-68 Kassabok

2 1969-78 do

H Diverse handlingar

1969-77 Självdeklarationer

1951-77 Statistik och verifikationer

# Sunnansjö Sjukstugas arkiv (S S)

**Hyllplats: Cb1-c1**

D Liggare och journaler

1 1917 Sjukjournal och kassaräkning, Sunnansjö Sjukstuga

2 1918 do

3 1919 do

4 1920 do

5 1921 do

6 1922 do

7 1923 do

8 1924 do

9 1925 Intagningsjournal

10 1926 do

11 1927 do

12 1928 Grangärde Sjukstuga

13 1929 Patientjournal

14 1930 do

15 1931 do

16 1932 do

17 1933 do

18 1934 do

19 1935 do

20 1936 Diarium för Grangärde Sjukstuga

21 1936 Sjukjournal för do

22 1937 do

23 1938 do

G Räkenskapsböcker

1 1901-17 Inventariebok

2 1927-33 do

3 1934-37 do

4 1926-27 Kassabok

5 1928-33 do

6 1914 Huvudbok

7 1915 do

8 1917 do

9 1919 do

10 1920 do

11 1921 do

12 1922 do

13 1923 do

14 1924 do

15 1925 do

16 1926-27 do

17 1928-31 do

18 1932-35 do

19 1936 do

20 1932 Faktura Bok

21 1933 do

22 1934 do

23 1935 do

24 1936 do

25 1937 do

# Sunnansjö Frivilliga Brandkårsförening (S F B)

**Hyllplats: Ae2**

Diverse handlingar, enstaka protokoll, bankbok mm

# Sunnansjö Badhusförening (S Bf)

**Hyllplats: Ad3**

Protokoll, räkenskaper, verifikationer

# Sunnansjö Dansbaneförening (S Df)

**Hyllplats: Ae2**

1 Redogörelse av Gunnar Eriksson om tillkomsten av festplatsen Tallheden

Sunnansjö och bildandet av Dansbaneföreningen.

1985 Fotografier från föreningsmötet d 12 maj då beslut fattades om nedläggning

1985 Protokollsutdrag från detta möte. Revisionsberättelse

2 1927-44 Protokolllsbok

1985 do

3 1923-41 Kassabok

4 1941-44 Kassabok

1985 do

5 Avskrift av protokoll vid möte m representanter för föreningar i

Grangärde om festplatsen i Sunnansjö

6 1940 Affisch om dans å Tallheden 31 aug och 1 september

7 1945 Kronodebetsedel för Dansbaneföreningen

8 1985 Ljudband från mötet d 15 maj och föreningens stämpel

9 Kvittenser och betalda räkningar

# Sunnansjö Pensionärsförenings Arkiv (S Pf)

**Hyllplats: Ad2**

A Protokoll

**Förvaras i:**

1 1949-56 Protokollsbok Volym 1

2 1956-64 do do

3 1964-76 do do

4 1976-82 do do

5 1977-85 Styrelseprotokoll do

6 1981-86 Pensionärsrådsprotokoll do

7 1981-86 PRO Samorg. Ludvika protokoll do

8 1949-79 Verksamhetsberättelser do

9 1980-86 do do

10 1982-93 Protokoll Volym 5

11 1985-93 Styrelseprotokoll do

G Räkenskapsböcker

1 1957-61 Kassabok (dagbok) Volym 2

2 1962-67 do do

3 1968-72 do do

H Diversehandlingar

1 1951-74 Inkomna skrivelser o dyl Volym 2

2 1971-86 Korrespondens övrigt do

3 1974-80 Dito innehåll Volym 3

1 1985-89 Korrespondens Volym 4

2 1986-90 Medlemslista do

3 1984-90 Programlistor do

4 1990-99 Verksamhetsberättelse do

# Sveriges Pensionärsförbund Grangärdebygden (SPF G)

**Hyllplats: Ad3**

Protokoll, räkenskaper , verifikationer

# Sunnansjö Tjurförening (S Tj F)

**Hyllplats: Ad2**

Föreningen bildades i början av 1920-talet. De första årens bokföring tycks ej bevarade. Verksamheten upphörde 1955. Kassabehållningen skänktes 1982 till Grangärde Maskinförening.

H Protokoll

1 1927-55 Protokollsbok

1982 do

G Räkenskapsböcker

1 1951-55 Kassabok

1982 do

# Grangärde Tjurförening (G Tj F)

**Hyllplats: Ad2**

Vid en RLF stämma den 4 maj 1944 tillsattes en interimsstyrelse att förbereda en tjurförening för större delen av Grangärde socken, och man hade först tänkt sig utplacera sju tjurar. Sedan hushållningssällskapet konsulterats och kommunen ställt bidrag i utsikt, bildades definitivt Grangärde Tjurförening, som skulle inköpa en avelstjur för norra sockendeln med placering i Råskänge samt en annan i Saxdalen (Storfars). Norra sockendelen blev dock om några år utan föreningstjur, då Öråsbröderna Persson i Råskänge sålde alla sina djur och någon ny fodervärde ej stod att uppbringa. Föreningen krånglade sig dock fram till mitten av 1950-talet, innan den avvecklade. Det fanns ju här och där privata tjurhållare.

I Saxdalen avtog verksamheten i lugnare tempo. Alla var ej nöjda med den stora Kohlswa-tjuren, inte heller med samarbetspartnern i norr. Föreningen bestod från 1960-talet mest bara till namnet, och 1982 beslöts dess avveckling.

Den skriftliga kvarlåtenskapen överlämnades i november 1984.

A Protokoll

1 1944-57 Protokollsbok

1982 do

G Räkenskapsböcker

1 1955-61 Kassabok

H Diverse handlingar

1944-58 Styrelseberättelser, Årsberättelser till Hushållningssällskapet

Cirkulärskrivelser från Hushållningssällskapet

Brevväxling med försäkringsbolag

Tjurköp och veterinärintyg

# Sandviken–Lågnäsets Vägbelysningsförenings arkiv (S L B)

**Hyllplats: Ad2**

Föreningen upplöstes 1982

1 1967-71 Årsmötesprotokoll

1978 do

1982 do

2 1968,1970 Revisionsberättelser

1969,1982 do

3 Handlingar och kartor

4 1965-75 Kassabok

# Mässans Betesförening (M B)

**Hyllplats: Ad2**

Historik och diverse handlingar

# Morhagens Vägsamfällighets arkiv (M Vsf)

**Hyllplats: Ae2**

1 1960 Årsmötesprotokoll

1971-75 do

2 1963-75 Kassaböcker

3 Verksamhetsberättelse, revisionsberättelser, div handlingar

Verifikationer

4 Handlingar ang hastighetsbergränsning

# Sunnansjö-Botbergets Vägsamfällighets arkiv (S B Vsf)

**Hyllplats: Ae2**

1 1953 Vägföreningens bildande med därtill hörande handlingar

2 Förslag till ombyggnad av vägen, ritningar

3 1954-76 Kassabok

4 Verksamhetsberättelser, revisionsberättelser mm

# Kullens Vägsamfällighets Arkiv ( K Vsf)

**Hyllplats: Ae2**

Inlämnat av Anna-Karin Andersson, 2015

1924 – 48 Kassabok

1977 – 2004 Kassabok

1937 – 74 Protokoll och handlingar

# Lågnäset – Sandviken – Kvarngärde Vägsamfällighets arkiv (L-S-Kv Vsf)

**HyllplatsAe2**

Inlämnat av Gustav Eriksson, Lågnäset december 1976

A Protokoll

1951-74 Sammanträdesprotokoll

F Handlingar mm

1953 Förrättningshandlingar

1954-56 do handlingar

G Räkenskapsböcker

1951-75 Kassabok

# IOGT – NTO:s arkiv (IOGT-NTO)

**Hyllplats: Bd5**

Volym 1 Kassarapporter för kursverksamheten i Grangärde 1959-61

Volym 2 Dito åren 1961-63

Logen 468 Grangärde. Skänkta av Kjell Vadfors

Volym 3 Protokollsbok 1956-60

Styrelseprotokollsbok 1956-65

Protokollsbok 1960-62

Styrelse 1965

Volym 4 Räkningar mm Folkfesten 1959, 2 pärmar

1960, 2 pärmar

Volym 5 NTO:s Folkfest sekreterarpärm 1959-62

1963-65

Kassabok 1963-64

Volym 6 Verifikationer 1957

1958

NTO Nyhammar

Protokollsbok 1940

1937-43

Kassabok 1943-48

Bokförteckning studiecirkel Saxhyttan

Kassabok

Volym 7 Såningsmannen 1962 inv Saxenborg

Verifikationer 1956

Testsekreterarpärm 1966

Handlingar från Byggnadsföreningen Enigheten

Logen Nyhem 1939-54

# Fr Ericssons Handelsrörelses arkiv (E)

**Hyllplats: D**

G Räkenskapsböcker

Nr År Specifikation Anm

1 1835-37 Avräkningsbok Fr Fr Ericssons handelsbod i Kyrkbyn

2 1836 Journal 2B 1836 Avräkningsbok 3 1839 Journal 3B 1839 Avräkningsbok 4 1840 Avräkningsbok 5 1841 Avräkningsbok 6 1842 Avräkningsbok 7 1842-45 Avräkningsbok

8 1842-43 Journal 9 1844-45 Journal 10 1846 Avräkningsbok 11 1847 Avräkningsbok

12 1848-50 Journal 13 1850-51 Avräkningsbok 14 1851-53 Journal 15 1851-56 Handels avräkning 16 1852-58 Kassa Bok Ursprung ngt oklart. Tillhör ev JJ Olausson,Broby

17 1852-53 Avräkningsbok 18 1852-59 Avräkningsbok 19 1854-55 Journal 20 1854-55 Avräkningsbok 21 1856-57 Handels avräkning 22 1859-63 Kassa Bok Anm se nr 16

23 1859-60 Avräkningsbok 24 1861 Avräkningsbok 25 1861-62 Journal 26 1863-64 Journal 27 1864-65 Avräkningsbok

28 1864-71 Avräkningsbok Tillh Handelsm CG Karlsson Grangärde

handelsrörelse

29 1864 Ångaren Carl *Räkenskaper förda av Fr Ercsson* 30 1865 Ångslupen Carl *Övriga deläg: Nyhammars Bruk, Olausson, Héro,*

*Nordlander, Carlberg m fl*

31 1865-66 Journal

32 1866-73 Journal

33 1866-67 Journal

34 1866-69 Avräkningsbok

35 1868-69 Journal

36 1870 Ångfartyget Carl Se nr 29 o 30

37 1870-75 Faktura Bok

38 1873-80 Speditioners Räkning

39 1974-75 Journal

40 1874-75 Avräkningsbok

41 1875-83 Faktura Bok

42 1876-77 Journal

43 1976-77 Avräkningsbok

44 1878-79 Journal

45 1878-79 Avräkningsbok nr 1

46 1878-79 Avräkningsbok nr 2

47 1878-84 Kassabok för Hyttrisboden Den 3/10 1874 ingav E Ericsson till

Kronofogden anmälan om handel i Hyttriset

48 1880-81 Journal

49 1880-82 Avräkningsbok nr 1

50 ” ” nr 2

51 1882-83 Journal

52 1883-85 Avräkningsbok nr 1

53 ” ” nr 2

54 1883-94 Faktura Bok

55 1884-85 Journal

56 1886-87 ”

57 1886-87 Avräkningsbok nr 2

58 1886-91 Ångbåten Grangärde Flera deläg: E Ericsson, Joh Borner m fl

59 1887-1905 Grängesbergs handel

60 1888-89 Journal

61 1888-90 Avräkningsbok nr 2

62 1889-91 ” nr 1

63 1890-91 Journal

64 1891-93 Avräkningsbok nr2

65 1891 Faktura Bok

66 1892-93 Journal

67 1892-94 Avräkningsbok nr 1

68 1894 Journal

69 1898-95 Avräkningsbok nr 2

70 1895-96 Journal

71 1895-97 Avräkningsbok nr 1

72 1895 Faktura Bok

73 1896-97 Avräkningsbok nr 2

74 1896 Faktura Bok

75 1897-98 Journal

76 1898-1900 Avräkningsbok nr 1

77 1898-99 ” nr 2

78 1898 Faktura Bok

79 1899-1900 Journal

80 1899-1905 Kassa Bok

81 1900 Journal

82 1900-01 Avräkningsbok nr 2

83 1901-03 ” nr 1

84 1901 Journal

85 1901-02 ”

86 1901 Faktura Bok

87 1902 Journal

88 1902-03 Avräkningsbok nr 2

89 1903 Journal

90 1904 ”

91 1904-06 Avräkningsbok nr 1

92 1904-05 ” nr 2

93 1905-06 Journal

94 1906-07 Avräkningsbok nr 2

95 1907 Journal

96 1907-09 Avräkningsbok nr 1

97 1908-09 ” nr 2

98 1909-10 Journal

99 1910-12 Avräkningsbok nr 1

100 1910-12 ” nr 2

101 1910 Bodkladd

102 1911-12 Journal

103 1912 Bodkladd

104 1912 Faktura Bok

105 1913 Bodkladd

106 1913-14 Journal

107 1914 Journal nr 2

108 1913-15 Avräkningsbok nr 1

109 1913-14 ” nr 2

110 1915 Journal

111 1915-16 Avräkningabok nr 2

112 1916 Journal

113 1916 ” forts å nr 112

114 1916-18 Avräkningsbok nr 1

115 1916 Faktura Bok

116 1917 Journal

117 1917-18 Avräkningsbok nr 2

118 1918 Journal

119 1918-22 Kassa Bok

120 1919 Journal

121 1919-20 Avräkningsbok nr1

122 1919-20 ” nr 2

123 1920 Journal

124 1921 Journal

125 1921-22 Avräkningsbok nr 2

126 1923 Avräkningsbok

127 1926-27 Avräkningsbok

128 1931 Faktura Bok

129 1835-80 Inventarium för Boden 29 delar förvaras i gul pärm

130 1851-80 Balans Extract 12 delar ” ” ” 2

B Kopieböcker

Nr Omfattar tiden Anm

1 11/1 1892 – 12/9 1898

2 12/9 1898 – 31/1 1905

# Grangärde Telefonförenings arkiv (G T)

**Hyllplats: Bc5**

A Protokoll

1 1887-97 Grangärde Telefonförenings protokoll

# Grangärde Sparbanks Arkiv (G S)

**Hyllplats: Bc5**

G Räkenskapsböcker

1 1865-69 Huvudbok Unik. Bankens första

2 1921-29 Styrelse- och revisionsberättelser

# Grangärde Orienteringsklubbs kartblad (G O K)

**Hyllplats: Ae1**

Skala

1 Låsberget N 1:15 000

2 Låsberget S do

3 Saxenborg do

4 Nyhammar NO do

5 Botåsen 1:20 000

6 Ungdoms RM Sunnansjö do

7 Sunansjö Tallmogården do

8 Mångdalabladet 1:10 000

9 Lilla Sunnansjöbladet do

10 Nävbackskartan do

# Grangärdebygdens Nykterhetsförbunds arkiv (G Nf)

**Hyllplats: Bd5**

Samlingen består till helt övervägande del av handlingar som rubr. förbund övertagit från sina två föregångare, Grangärde resp. Grängesbergs Nykterhetsförbund, vilkas verksamhet alltmer avtynat. En sammanslagning skedde 1965, benämnd Grangärdebygdens Nykterhetsförbund, som emellertid redan året därpå i brist på intresse och tillslutning måste nedlägga verksamheten.

Bevarade handlingar överlämnades 25 juli 1975 genom herr Ramkvist i Ludvika.

A Protokoll

1 1927-66 Protokollsbok för Grangärde Nf, sista året Grangärdebygdens Nf

Styrelseprotokoll längst bak i boken

B Kopiebok

1 1939-59 Grängesbergs Nf, endast ett fåtal brev

D Liggare

1 1927-60 Grängesbergs Nf, ombudsförteckning

G Räkenskapsböcker

1 1912-60 Kassabok för Grängesbergs Nf

2 1961-65 do do

1966 do Grangärdebygdens Nf

3 1957-58 Kassaverifikationer fr Grängesbergs Nf

1960-66 sista året Grangärdebygdens NF

H Diverse handlingar

1 1928-66 Skrivelser, rapporter, verksamhetsberättelser mm Grängesbergs Nf

Sista året Grangärdebygdens Nf. I löpande följd

2 1962-65 Cirkulärskrivelser, trycksaker, tidningsklipp mm. Inpärmadei löpande följd

Tillhört Grangärde Nf

3 1915-72 Motbok med Koop Förb Sparkassa. Inlagd övert i volym G:3

# Grangärdebygdens Kulturförening (Gr Kf)

**Hyllplats: Ae2**

Verksamhetsplanering mm

# Studiecirkeln Gamla Grangärde (G Gr)

**Hyllplats: Aa1**

1962 tills vidare Studieämnen i urval

# Kopparbergs Läns Skolköksnämnds arkiv (K S)

**Hyllplats: Ad1**

A Protokoll

1 1902-03 Enguete om skolköksundervisning i länet med sammanfattning av

resultatet

# C W Anderssons Garverirörelses arkiv (C W A)

**Hyllplats: Ad1**

B Kopieböcker

1 1886-1923

G Räkenskapsböcker

1 1885-98 Kassabok

2 1892-1924 Avräkningsbok

3 1905-23 Journal (hudar och skinn)

4 1915-23 Journal (beredarlöner och div)

# Riksförbundet Landsbygdens folk (R L F)

**Hyllplats: Ae2**

Grangärde Lokalavdelnings arkiv

A Protokoll mm

1 1931-43 Från sammanträden

2 1943-62 do

3 1968-69 do jämte diverse skrivelser och rapporter

4 1959-63 Skrivelser och styrelseberättelser

# Grangärde Kommuns arkiv (G K)

**Hyllplats: Bc5**

A Röstlängder

1 1909 Röstlängd Grangärde Kommun

2-3 1910 do Nr 2 och 3 lika

4 1911 do

5-6 1912 do

7-8 1913 do

9-10 1914 do

11-12 1915 do

13-14 1916 do

15-16 1917 do

17-18 1918 do

19 1964 Mantalslängd

B Förteckning över inkomna besvär till prövningsnämnden i Kopparbergs län

1 1920 års besvärsförteckning

C Revisionsberättelser

1 1921-33 Revisionsberättelser rörande Grangärde sockens kommunalnämnds

Byggnadsnämnds, Dispensärnämnds, Fattigvårdsstyrelses, Kyrko- och Skolråds, Folkbiblioteks, Grängesbergs Arbetsstugas och Grangärde Tingslags Väghållningsdistrikts räkenskaper och förvaltning

# Nyhammars Handelsförening AB arkiv (N H)

**Hyllplats: Bc5**

1 Inventariebok

2-4 1904-13 Journaler

1922 do

# Mässings Efterträdares arkiv (M E)

**Hyllplats: Ac4**

Skänkt av Mats Dahlström 30/7 1988

G Räkenskapsböcker

1 1931 Kassaavräkning

2 1937 do

3 1935-37 Kassabok

4 1938 do

5 1939 do

6 1940 do

7 1941 do

8 1942 do

9 1945 do

10 1929-30 Dagbok

11 1929-30 do

12 1935-36 do

13 1936-38 do

14 1939-40 do

15 1932-41 Avräkningsbok m Ålderdomshemmet, Grangärde

16 1937-41 do m Sigfrid Johansson, Håvberg

och inköp av K Dahlström

17 1929-38 Inventariebok

# Karlsängets Snickerifabrik (K Sf)

**Hyllplats: Ba5**

Skänkt till hembygdsföreningen 2014

B Fakturor

1. 1928-1939
2. 1942-1953
3. 1955-1964
4. Kopiebok
5. Fakturor1939-1954

G Kassaböcker

1. 1932-1938
2. 1939-1942
3. 1943-1947
4. 1947-1952
5. 1952-1955
6. 1955-1961
7. 1961-1969

Memorial

1. 1937-1943

Avr äkningsbok

1. 1927-1940

Journal

1. 1932-1934

Huvudbok

1. 1932-1941
2. 1942-1948
3. 1949-1966

Snickeribok

1. 1937-1941

Övrigt

1. Broschyrer mm
2. Pärmar
3. Fraktsedlar

# Västansjö Skifteslags arkiv (V Sk)

**Hyllplats: Ae4**

Handlingar och kartor, som i januari 1974 inlämnats för att förvaras i Hembygdsföreningens arkiv

1 Protokoll från skifteslagets sammanträden

a) tiden 1915 – 1937 i bok

b) tiden 1941 – 1968 , lösa

Revisionsberättelser från tiden 1915 – 1971

Diverse lösa handlingar i konvolut

2 Laga skiftet: a) Protokoll och bilagor

b) Ägobeskrivningar

3 Do Hävdeförteckning, 2 band

4 Do a) Delningsbeskrivning

b) Byggnadsbeskrivning och värderingsinstrument

5 Ändring 1933-34 av laga skiftet a) Protokoll mm

b) Ståndskogslikvid

6 Äganderättsutredning mm i tre delar 1969-70 jämte Lantmäteristyrelsens kostnadsberäkning

Kartor

Finns i kartskåpet

7 Transport Carta Västansjö Bys Hemskog 1823-24. Skala 1:16 000. Av Carl Nygren (rulle)

8 Kopia av Karta över alla ägorna till 3 1/8 mtl Västansjö, upprättad vid Laga skifte 1915-29

av Lud. Bergstedt, skal 1:4 000. Skiftet fastställt 1937 (plåttub)

9 Kopia av Mätskiss I å inägorna i Västansjö By, upprättad 1929 av Ludv. Bergstedt samt

Mätskiss II över rågångarna i skogsmarken, uppr. samma år. (plåttub)

10 Karta i 6 blad över Västansjös alla ägor, upprättad vid äganderättsutredning 1969-70

av Bertil Fahlén och Sven Erik Norder, skala 1:4 000 (papp-tub)

# Grangärde Hembygdsförenings arkiv (G Hf)

**Hyllplats: Cd1**

A Protokoll

1 1924-44 Protokollsbok. Föreningen bildades 1924

2 1944-65 do

3 1965-72 do

4 1972-83 do

G Räkenskapsböcker

1 1925-56 Kassabok

2 1957-73 do

3 1974-83 do

H Diverse handlingar

1 1958, 1959, 1960, 1963, 1967

2 1968-70

3 1971-72

4 1973

1961-74 Rapporter, excerpter och skrivelser i skilda ämnen, i bunt

5 1963-74 3 buntar do

1970-75 1 konvolut broschyrer o cirkulär

1972-74 1 konvolut filmkataloger

6 1973 Hembygdspärmen. Inf. Material från Samfundet för hembygdsvård

7 1931-76 Medlemsmatrikel

1943-71 Skrivelser, gåvobrev mm

1974-76 Verifikationer

8 1971-79 Midsommarfesternas räkenskaper

9 1977-79 Verifikationer

10 1965-1989 Årsmöteshandlingar mm

1964-1980 Verksamhetsberättelser, rapporter mm förarbeten som föredragits

1974 Verksamhetsberättelse Ludvika Hembygdsförening

1976-80 Diverse handlingar

11 1973-1989 Midsommarfesterna

12 1980 Verifikationer

13 1981-82 do

14 1983-84 do

15 1985-86 do

16 1975-83 Regionsträffar, inf fr Länsstyrelsen, skrivelser, excerpter 1 bunt

1980-84 1 bunt do + budkaveln

1982-85 1 bunt do

1985-87 1 bunt do + broschyrer

1965-90 1 bunt Hembygdsförbundets årsstämmor

17 1987-88 Verifikationer

18 1989-90 do

19 1988-92 Bunt 1: Skrivelser, meddelanden mm fr Dalarnas HF

1988-91 Bunt 2: Skrivelser och handlingar av skilda slag

1965-87 Bunt 3: Skrivelser och handlingar

1972-90 Bunt 4: Skrivelser och handlingar

20 1970- Byggnader, byggnationer och reparationer

Mapp 1 Hembygdsgården

2 Arkivbyggnaden

3 Smedja från Saxdalen

4 Stuga från Lågnäset

5 Avträde från Saxhyttan

6 Rep av Huggarbaracken och musikestraden

7 Ombyggnad av toaletter

8 Tvättstuga från Sunnansjö

9 Lågnässtugan

10 Parbod med portlider

21 1991-93 Verifikationer

22 Arkivbyggnaden

23 Hembygdsföreningens historia. Gösta Sundström

24 Donlidret

25 Mårtstugan. Kullens och Mårtens kyrkstigar

26 1994-96 Verifikationer

27 1997-98 do

28 1999-2000 do

29 2001-02 do

30 1999- Div handlingar och brev (ex Olle Svensson, Nyhammars Bruks Arkiv)

31 1998-2005 Foton från verksamheten

32 1997-2005 Räkenskaper

33 1983-96 Räkenskaper

34 1978-2006 Foton från verksamheten

35 2006- do

36 1989 Kläder ur föreningens samlingar

37 2007 Foton från uppförandet av logen

38 Hembygdsföreningen 75 år. Gåva av Dalarnas Museum

39 1995- Tidningsurklipp från verksamheten

40 2015 Bergsbologen

Handikapptoalett

41 2015 Dendokronologi

# Samarbetskommitté för hembygdsföreningar i Ludvika kommun (Gr Hf S)

**Hyllplats: Cc2**

Volym 1

G Räkenskapsböcker

1963-72 Kassabok

1997 – 2007 Kassabok

1963-72 2 avräkningsböcker

H Diverse handlingar

1968-70 Verifikationer

1971-72 do

1964-67 do

2000 do

2009-13 do

K Tidskriften GRÄNGE

Volym 2 2 arkivex av vardera årgång 1 – 19

Volym 3 2 arkivex av vardera årgång 20 – 37

Volym 4 2 arkivex av vardera årgång 38 – 45

# Skattlösbergs Bygdegilles arkiv (S Bg)

**Hyllplats: Ac3**

Deponerat i Grangärde Hembygdsarkiv genom Osvald Blixt 1981

G Räkenskapsböcker från handelsbodar

1 1877-91 Avräkningsbok fr Skattlösbergs Arbetarförening

I boken ligger: 1943 Luossa-stugan inventarier

1880 Arvoden ang laga skifte Hoberg

2 1891-93 Bodkladd fr Carl Eriksson i Skattlösberg

3 1893-96 Bodkladd do

4 1895-1914 Avräkningsbok do

5 1896-1900 Bodkladd do

6 1901-13 Kassabok fr Victor Carlsson i Skattlösberg

7 1901-03 Dagbok do

8 1903-04 do do

9 1904-06 do do

10 1907-12 Journal do

11 1930-40 Dagbok do

12 1914-28 Kassabok do

13 1884-87 Avräkningsbok fr Per Nilsson i Gensen

14 1888-87 Dagbok do

15 1891-95 Avräkningsbok do

16 1895-03 do do

17 1904-30 do do

18 1904-05 Bodkladd do

19 1923-24 do do

20 1927-32 Kassabok do

L Litteratur

1 1833 Bibeln, tryckt i Stockholm

2 1854 Bibeln, tryckt i Stockholm

3 1862 Nya Testamentet, tryckt i Stockholm

4 1844 Christelig Husskatt, tryckt i Örebro

5 1861 Predikningar enl Luther, Stockholm

6 1883 Veckoblad för folkundervisningen

7 1904 Friska Vindar, kristlig ungdomstidning

8 1866 Biblisk Historia, Falun

9 1875 Biblisk Historia, Stockholm

10 1871 Tio Guds Bud, Stockholm

11 1877 DL Moody: Stor Glädje, Jönköping

12 1887 Nattvardsbok, Stockholm

13 1884 Sveriges Rikes Lag, Stockholm

14 H Stålhane: Gustaf III:s bosättning, brudfärd och biläger

15 1957 Dalarnas Hembygdsbok

16 1963 do

17 1915 Emil Svénsen: Rysslands vägar till världshaven, Uppsala

18 1967 Gunde Johansson: Tiggaren från Luossa, Uddevalla

19-24 1889-1901 Meddelanden fr Samfundet för Nordiska Muséets Främjande

Nedanstående återlämnat till Skattlösberg. Samma skrifter finns I eget arkiv (L:c 50-93)

25-34 1925-28 Fataburen

35 1934 Register av ovanstående nr 25-34

36-57 1931-67 Fataburen, årgång 1931-34, ,42-44, 49-51, 53-57, 59-63, 65, 67

# Per Spjuts kartsamling (P Spj)

**Hyllplats: Ae3**

Skänkt till hembygdsarkivet sommaren 1983

1 1689 Grangärde sockenkarta

2 1710 års kartläggning av kronoallmänningen Trehörningen

lagd till Ludvika Bruk, fotokopia, ej komplett

3 1727 Räfvåla Bys inägor med beskrivning, därjämte en samtidig karta över

Räfvåla Byaskog med tillhörande lägenheter. Fotokopior

4 1809 Räfvåla Bys inägor med flera rullar lättlästa protokoll och beskrivningar.

Fotokopior

5 1830 Beskrivning om ägodelning i Räfvåla mellan insp. Gellsén, Hagfalls Erik

Jansson m fl. Karta och text i fotokopior

6 1830 Karta, protokoll och beskrivning om delning av Hans Tidiks 1/8 mtl Malbacken

Fotokopior. Delvis samskifte med akt 5

7 1857-59 Inägor och fångskog till Räfvåla by, därjämte karta över byns hemmans-

skog österut. Fotokopior

8 1890-tal Generalstabsblad (5 st) för området Filipstad – Skimmakatteberg

9 1894 Do kartverk. Hedemorabladet, från Ludvika till Krylbo, 3 ex

10 Do i konceptskalan 1:50 000 i 4 delar Grangärde

11 Do i vanlig skala 1:100 000, bladen Mora, Leksand, Askersund

12 1898 Norrländska generalstaben Vilhelmina, Risbäck

1905 Do Sollefteå

13 Ekonomisk karta, skala 1:20 000, Köpingstrakten

14 1915-20 Generalstabens Översiktskarta, skala 1:400 000, Faludelen, omfattande

Nedre Dalarna och Övre Västmanland

1921 Do höjdkarta över södra och mellersta Sverige, skala 1:500 000

15 1912 Generalstabsblad, 2 st för Grangärde socken

16 1957-66 Generalstabsblad, särtryck Ludvika – Smedjebacken, 2 delar

17 1965-66 Karta över Nyhammar m omnejd, skala 1:25 000, Nyhammars orienterare

18 Gällande bladindelning för ett flertal kartverk

19 1971 Topografiskt särtryck Ludvika – Smedjebacken, skala 1:50 000

20 Transparant pappr för handkopiering av kartor

21 1966-72 Topografiska kartblad 3 st, Säfsnäs, Ludvika, Lindesberg, skala 1: 50 000

22 1903 Kartbladet LOKA av Sveriges Geologiska Undersökning

23 1900-tal Gammalt foto av schaktmaskin, trol Grängesberg

24 1910 The Iron Ore Resours of the World (Världens järnmalmstillgångar)

# Privata Samlingar (Pr S)

**Hyllplats: Cab3-4**

1 Handlingar rörande Norrbo (Knas-släkten), Sör Västansjö, Morgärde mm a) Tingsprotokoll b) Skattsedlar c) Bouppteckningar, köpebrev mm

d) Varia

2 Rörande Björnhytte Bruks Åboar

a) Bl a Brukets process mot Jan Larsson i Ljungåsen om åborätten

b) Bouppteckning mm efter änkan Lisa Tomsdotter i Damsätter

c) Varia

3 Soldaten Per Resare, Lågnäset och Ullnäsnoret, samt hans släkt. Div handlingar

4 Diverse papper från Anders Viks gården i Botgärde

5 Rannsakning och dom 1804 över Jan Jansson Bratt från Järnboås och Jan Olssons hustru i Rifallet för hor

6-7 Familjen Olaussons i Grangärde musikaliesamling, huvudsakligen härrörande från senare hälften av 1800-talet. Innehåll: Pianoskolor

8-9 do Etyder o dyl

10-11 do Sånger och visor

12 do Marscher

13-14 do Dansmusik

15-16 do Salongsstycken

17-20 do Klassikerverk

21 Olga, Anna och Sigrid Olaussons skrivböcker mm från Elementarskolan för flickor

I Falun 1866-72

22 Räkenskapsbok för Åhlströms soldatrote i Räfvåla för åren 1811-1868

23 Div. papper från Skattlösbergs Folkbibliotek 1906 däribland bokbindarräkningar från

Adolf Andersson i Mårtenstorp

24 Bouppteckning av år 1829 efter bergsman Petter Olausson i Orrnäs

25 Div gårdshandlingar såsom skattsedlar, kvittenser och intyg från 1746 – 1880, vilka

tillhört Snuv Lars Lars Jansson m fl i Västansjö. (Överlämnat 1972 av Anna Grankvist)

26 Gunnar Blooms gårdshandlingar rörande Djäknebackens tidigare invånare. 1738-1923.

**Bilaga 26 Gunnar Blooms gårdshandlingar**

## 

27 Ester Blooms gårdshandlingar rörande sin gren av ovanstående släkt. 1666-1902

**Bilaga 27 Ester Blooms i Lågnäset samling**

## 

28 Carl Rasks i Kvarngärde samling. Omfattar 1845-1953. Handlingar fram till 1911

**Bilaga 28 Carl Rask i Kvarngärde samling**

29 Haglas i Broby samling med början år 1828.

**Bilaga 29 Haglas i Broby samling**

## 

30 Ernfrid Larssons i Västansjö samling

a) Personalia

b) Egna forskningsrön

c) Avskrifter ur beskrivning om främmande länder

d) Om Norså Bruk och Västansjö Hytta

e) Om Västansjö By

f) Om gruvor och malmer

g) Järnvägshistorik

h) Egna manuskript och utkast

31 D:o samling: Utdrag ur arkiv och tryckta källor

32 D:o samling: Tidningar och urklipp

33 D:o samling: Fotografier, skol och annotationsböcker, div tryckalster

34 En samling tidskrifter och tidningar från Ruth Larssons och Helmer Augustssons hem i Skattlösberg. Enstaka ex a Bärgslagsposten år 1916, DN 1950 och 1968,

Såningsmannen 1949-1959, Sv Damtidning 1959-64, VJ 1959, Allers ,

Brokiga Blad 1924, Strix 1930 m fl

35 Garvare LJ Söderbecks, Morgärde, efterlämnade handlingar 1846-92

**Bilaga 35 Garvare LJ Söderbecks samlingar**

## 

36 Handlingar från Neregården, Saxdalen. Köpebrev, bouppteckningar mm

**Bilaga 36 Handlinagr från Neregården**

37Gårdspapper från Pojkasgården i Botåker. Gäller Pojkas Jan Persson och hans föräldrar. Gäller tiden 1789-1901

**Bilaga 37 Gårdshandlingar Pojkasgården, Sunnansjö**

## 

38 Ragnar Eriksson Djäknebacken manuskript och uppteckningar

39 D:o

40 D:o

41 Gårdspapper från Per Olow Rindemans fastighet i Sandviken. Förteckning i kartongen

42 Från Helmer Karlsson, Broby. Skrifter, almanackor, vapenkataloger

Förteckning i kartongen

43 Vikars Sven Danlelssons samlingar.

**Bilaga 43 Vikars Sven Danielssons samlingar**

44 Gårdshandlingar från Ritomta i Kullen.

**Bilaga 44 Gårdshandlingar Ritomta**

45a Diverse handlingar från Karl Johan Johansson, Täppan.

**Bilaga 45 a Handlingar Karl Johan Johansson**

45b Dagböcker från Karl Johan Johansson, Täppan. 1916-1964

46 Gårdshandlingar från Våg Daniel Pettersson, Räfvåla

**Bilaga 46 Gårdshandlingar Våg Daniel Pettersson**

47 Lars och Widik Åhlströms arkivhandlingar

48 Snuvas Anders Andersson Västansjö. Dagböcker, klippbok, kåserier i Falu-Kuriren

49 Einar Erikssons självbiografi. Han var född i Finntorpet vid Prästhyttan

50 Anders Hagströms i Norhyttan samlingar. Dagböcker, foton mm

51 Gårdshandlingar från Gästgivare Johan Perssons egendom i Stensbo

**Bilaga 51 Gårdshandlingar Gästgivare Johan Persson**

52 Diverse handlingar från Vikas Sven Danielsson. Kartor i karthylla

**Bilaga 52 Div handlingar Vikas Sven Danielsson**

53 Kopia av G Edw Roths dagbok 1853-1859

54 Släktforskningsuppdrag, Vikas Sven Danielsson

55 Anders Dackman. Minnen från Anders Hansgården, Saxhyttan och Brynberget

56 ”Roskmor” Ivar Anderssons efterlämnade fastighetshandlingar ifrån Roskmora

57 Gårdshandlingar Kull Axel Karlsson, Norrbo

**Bilaga 57 Gårdshandlingar Kull Axel**

## 

58 Ingvar Larssons samlade anteckningar om Nyhammar

59 Sven Danielssons samlade anteckningar

60 Holger Karlssons samlingar: Norrbo

61 -”- Norrbo

62 -”- Täppan

63 -”- Diverse (register i lådan)

64 -”- Diverse

65 -”- Diverse

66 Gårdshandlingar Saxhyttan 45:5 Hallgren

67 Gårdshandlingar Tägt Emils gård.Hästberg

**Bilaga 67 Gårdshandlingar Tägt Emil**

68 Gårdshandlingar Göstasgården Hästberg

**Bilaga 68 Gårdshandlingar Göstasgården**

69 Gårdshandlingar Göstasgården Hästberg

**Bilaga 69 Gårdshandlingar Göstasgården**

70 Gårdshandlingar Lönnkvist gård Nitten

**Bilaga 70 Gårdshandlingar Lönnqvist gård, Nitten**

71 Olof Mattsons samlingar Skattlösberg förr och nu

Släktforskning: Frösaråsen, Skattlösberg, Sunnansjö

Ättlingar till Lars Knutsson Rikkinen

72a och b -”- Sunnansjösläkter

73 -”- Snuf-släkten

74 -”- Släkttavla

75 -”- Gårdsarkiv Botberget.

**Bilaga 75 Gårdshandlingar från Botberget**

76 Gårdshandlingar från Forstäppan och Bringsjöberg

**Bilaga 76 Gårdshandlingar Forstäppan, Sunnansjö**

# Varia (V)

**Hyllplats: Bc4**

1 Special Jordebok för Westerbergslagen 1817. Grangärdedelen. Fotokopior 1972 från RA

2 Bergmästarrelationer från Grängie socken 1640, 1669, 1694, 1711 och 1737.

Avskrifter av fotokopior från RA (Riksarkivet) 1972 och 1977

3 Grangärde Sokns Härads Tings Acter avseende:

1748 års sommarting, 1749 års vinterting, 1750 års vinterting, 1751 års sommarting,

1756 års vinterting och 1759 års vinterting. Överlämnats av Sven Ramkvist Kyrkbyn. Inropat på auktion efter Frans Jansson, Holen

4 Fotografialbum över Stockholm och dess omgivningar, utgiven av CG Nyblaeus. Senare

Delen av 1800-talet

5 Privat fotoalbum. Okänt ursprung

6 do do

7 do Mindre format. Märkt Wilhelm Pettersson, Västansjö 1907

8 En samling lösa, äldre och nyare fotografier av ortsbor. De flesta identifierade

9 Fotografier, tidningsurklipp mm av Uvbergs Lars Erik Andersson samlade och uppklistrade

i en kontorsbok från 1830-talet, tillhörig patron Ol Olausson, Kyrkbyn. Uvbergsmordet

behandlas i några klipp ur samtida tidningar, i andra skildras LE A och hans gärning

10 Ett album fotografier av inristningar på hällar, stenar och trävirke, tagna av Evert Ljungkvist i

Sörvik. Äldsta skönjbara årtal 1671. Större delen anse tillkomna under lötesgång. Belägenhet

Framgår av angivelse och markering å tre bifogade kartblad

11 Skattelängder för Grangärde Socken i avskrift för åren:

1539, 1562, 1571 (första Älvsborgs lösen), 1572, 1582, 1604, 1615 (andra Älvsborgs lösen),

1619, 1620, 1629, 1664 (kvarn- fäbod och nybyggeslängd), 1700 (årliga räntan samt kvarn-,

fäbod- och nybyggeslängd.

12 Reproduktioner av fru Caroline Roths fotografisamling. Original har ställts till förfogande av

Fru Gerd Mohlin, Sunnansjö Herrgård. Negativ förvars av Henry Eriksson, Ludvika

13 Sunnansjö Fiskevårdsförenings protokollsbok 1934-52

14 Div tingshandlingar och kungörelser 1747-1775. Hitkomna enl V3

15 27 låtar från Grangärde. Tryckt i Göteborg 1970. Gåva av Sigvard Wikström

16 Fotosamling med diverse motiv från Grangärdebygden

17 35 låtar från Grangärde. Tryckt i Göteborg. Gåva av Sigvard Wikström

18 Almanackor 32 st från tiden 1872-1941

19 Fotosamling. Mest Sunnansjömotiv av E Th Persson

20 Vykortsalbum med motiv från våra trakter

21 Skattelängder, ny följd. Andrahandskopior i skrivstil från originalen 1542, 1550, 1592,

1613 och 1634 samt 2:a Älsborgs lösen 3:e terminen 1616 och reviderad längd efter

granskning 1619

22 Järnmalmsfynden i Grangärde 1975 och 1976

23 Visor och låtar från Grangärde. Musik av Herman Dahlne

24 Kulturarvet - Överfört till separat dossie

25 Forskningsrön och anteckningar om Grangärdebygden. Noteringar av Ragnar Eriksson

Och Gunnar Eriksson

26 Osorterade handlingar i diverse ämnen

27 Lågnäset – Sandvikens Vägbelysningsförening. Kassabok 1965-72

Protokoll mm fram till 1982 då föreningen upplöstes

28 Några ex av Marnäsposten med historik om Ludvika, Gruvmuséet, Klenshyttans masugn mm

29 Information från Länsstyrelsen 1983 om Nybrändberget jämte av Grangärde

Hembygdsförening vidhäftad bilaga i ämnet

30 Fotoalbum med nutida bilder från Grangärde Gästgivaregård

Gåva från senaste innehavaren CH Magnusson 1983

31 Fotosamling: Gruppkort, skolkort mm

32 Fotografier 18 st från Helmer Karlssons gård i Broby

33 Protokoll och anteckningar gjorda vid studiecirkeln ”Det gamla Grangärde”

34 Portobok tiden 1875-80 för Olof Laurits Backe i Kvarngärdet, Sunnansjö samt en

Redogörelse av Gunnar Eriksson om Backe och avvecklingen av Grangärde Handelsbolag

35 Journalbok, förd av Banmästare Joel Källman, Ludvika, åren 1915-30. Källman svarade

För bandelen Ludvika – Björbo. Journalen gällde extra anställda banarbetare för reparationer

Under sommarmånaderna

36 Av Fridolf Persson, Vännebo, efterlämnade handlingar:

Protokollsbok för Skattlösbergs församlingskrets 1932-33

Verksamhetsberättelse för Skattlösbergs studiecirkels arbete 1935

Förslag till restaurering av Grangärde Kyrka av Erik Fant feb. 1936

37 Foton skänkta av Ingrid Nilsson, dotter till Fridolf Persson, Vännebo

38 Masmästared avgiven av Per Ersson, Noryttan, år 1846 och intyg om anställning som

Uppsättare vid hyttan åren 1846-53

39 Foton som tillhört lärarinnan Hilma Magnusson i Nyhammar och foton från Långfalla

Som innehafts av Daniel Andersson, Lågnäset

40 1) 2 st debetsedlar för Snuf Jan Ersson 1903

2) Transportkladd för hyttan i Norhyttan

3) Kontrabok Trädgårdsmästaren Aug Johansson, Sunnansjö med Sunnansjö Handels AB

åren 1914-18

4) Avräkningsbok Ludvika Bruksägare med Erik Eriksson och And Andersson, Norrbo

åren 1814-59

5) Avräkningsbok O Olausson, Grangärde med Mårt Erik Jonssons Enka, Västansjö

åren 19-837-48

6) 2 st fraktsedlar med Ångfartyget Nils, Stockholm - Smedjebacken 1883

7) Fullmakt för riksdagsman JP Jansson, Saxhyttan att i Bruksägarna PO och JO Olaussons

konkurs bevaka Aug Alexanderssons hustrus fordran maj 1896

41 Foton från Nämndkargården i Lågnäset, Mässan, Låsberget mm. Vykort

42 Skolböcker som tillhört syskonen Dahlström i Burängsberg

43 1) Fraktsedlar som omfattar transporter på Vessman och Strömsholms Kanal samt på

Wessman – Barkens Jernväg

2) Beskrivning av Nyhammars Bruk och planerad järnväg

3) Affärsmeddelande från Nyhammar och Lindesnäs till Stora Kopparbergs Bergslag

4) Karta över åbyggnaderna vid Lindesnäs Bruk

44 Grangärdeortens Teateramatörer. Program 1990 och 1991

45 Dikter, av Johan Oskar Ludvigsson

46 Uppgift om apotek och apotekare i Sunnansjö under tiden 1871 – 1991

47 Kontrabok angående båtfrakt på Vessman m fl för Sunnansjö båtar med Ludvika Bruk. Har

tillhört Gustav Mattsson

48 Rotebok för soldatroten nr 10 Skarp

49 Rotebok för soldatroten nr 9 Norstedt

50 Sommarvägdelning inom Grangärde Härad 1884

51 Foton som tillhört Hulda och Georg Söderström, Västansjö

52 Motbok och ransoneringskuponger från Johan och Valborg Pojkas, Sunnansjö

53 Foton från Hembygdsgården

54 Foton från Sunnansjö 1998 tagna under arbetet med kulturvårdsprogrammet

55 Foton bl a Karnevalståget 1960

56 Tidningsurklipp 1963-85

57 Examenskatalog Kullens och Skallbergs skola 1879 – 1894

58 Bokföringsbok 1828 – 1840, okänt varifrån

59 Avräkningsbok 1828, -”-

60 Karta finntorpet Nitten 1814

61 Telefonkatalog Norrland Dalarna 1916

# Urklipp, tidningar foton (U)

**Hyllplats: Ab3-4**

Skänkt av Leksands Lokalhistoriska arkiv

1. Urklipp från Gangnef, Vansbro, Malung
2. Urklipp från Ludvika Grangärde, Grängesberg, Smedjebacken, Norrbärke, Söderbärke, Säfsnäs

Nr 3 och 4: Tidningsurklipp från Ludvika hembygdsförenings arkiv. Överlämnat av Lilian Jakobsson

1. Register över nedanstående
2. Urklipp pärm 1-5 nr 1-36
   1. Nr 1-7
   2. Nr 8-13
   3. Nr 14-20
   4. Nr 21-23
   5. Nr 24-26
3. Gamla tidningar Dalpilen mm
4. Foton från Bergslagsposten
5. EW Petterssons bildsamling. Kopior original på Dalarnas Museum.

# Litteratur mm (L)

**Hyllplats: Bb**

Från skilda samlingar, LS=Lagerholmska samlingen AA=Grytäng Arvid Andersson

a Religiös lektyr

1 Nya Testamentet Strengnäs 1816

2 Nya Testamentet Stockholm 1825

3 Nya Testamentet Stockholm 1860

4 Nya Testamentet Stockholm 1862

5 Nya Testamentet och Psaltaren Stockholm 1862

6 C G Ekmanson Predikningar Örebro 1840

7 C G Ekmansson Predikningar Örebro 1855

8 Christian Scriver Själa-Skatt Kalmar 1859

9 Christian Scriver Själa-Skatt Kalmar 1859

10 Martin Luther Kyrko-Postilla 2:a delen Lund 1856

11 Martin Luther Hus-Postilla Stockholm 1874

12 Ekman o Waldenström Uppbyggelsebladet Hemlandsvännen Stockholm 1884

13 Rosenius o Waldenström Predikningar Stockholm 1870

14 Rosenius o Waldenström Predikningar Stockholm 1873

15 Passionsbetrachtelser ca 1740

16 J J Rambach Härliga betraktelser Stockholm 1770

17 Gottfrid Less Den kristana religionens sanning Stockholm 1778

18 Johann Bunian En christens resa Stockholm 1783

19 Haquin Enroth Nådens tid Westerås 1786

20 Haquin Enroth Nådens tid Westerås 1791

21 Haquin Enroth Brinnande Böne-Offer Westerås 1803

22 Leonard Ekebom Intet af en slump Stockholm 1794

23 J S Adam Gudi Helgade Sabbats-Ro Örebro 1838

24 Johan Arndt En sann Christendom Karlshamn 1856

25 F Chr Steinhofer Trons Evangeliska Grund Stockholm 1782

26 Then Swenska Psalm Boken Örebro 1783

27 Den Swenska Psalm Boken Nyköping 1793

28 Den Swenska Psalm Boken Örebro 1799

29 J Ch W Augusti De Christna Dogmernas Historia Fahlun 1821

30 J P Fresenius Skriftermåls- och Communions Bok Stockholm 1868

31 G o P Palmqwist Pilgrims Sånger på wägen till det Stockholm 1872

Himmelska Sion

32 I F Åkerblom Biblisk Historia Stockholm 1875

33 P Å Ahlberg Dt enda Nödwändiga Örebro 1877

34 P O Dahlströmsson Inträdes-Predikan 1820 och Afskeds- Westerås 1832

Predikan 1825 i Grangärde Kyrka

35 D Martinii Lutheri Catechismus 1747

36 Doct Mart Luthers Lilla Cateches Örebro 1825

37 Doct Mart Luthers Lilla Cateches Örebro 1831

38 Doct Mart Luthers Lilla Cateches Stockholm 1831

39 Doct Mart Luthers Lilla Cateches Westerås 1833

40 Doct Mart Luthers Lilla Cateches Stockholm 1871

41 Doct Mart Luthers Lilla Cateches Lund 1911

42

43 C G Willig Afhandling samt div predikningar 1732

i samma band

44 H J Sivers Bönestunder Norrköping 1737

45 Bönebok Stockholm 1745 (LS)

46 J J Rambach Betraktelser Stockholm 1768

47 Sven Baelter Samling av heliga tal 1778

48 Bibliska betraktelser Strengnäs 1799 (LS)

49 C O Rosenius Tio Guds Bud Stockholm 1873

50 Joannis Fechtius Lectiones Theologicae (på latin) Rostock obegriplig

51 Psalm och bönebok

52 Psalm och bönebok 1700-tal

53 Den swenska Psalm Boken Stockholm 1802

54 Den swenska Psalm Boken Örebro 1804

55 Nya Testamentet (hollländska) Amsterdam 1682 (LS)

56 Nya Testamentet Stockholm 1814

57 Nya Testamentet Stockholm 1856

58 Bibeln Stockholm 1779

59 Bibeln (söndrigt ex) 1800-tal

60 Bibeln (endast GT) Gefle 1851

61 Barnens bibel Uppsala 1892

62 Luther Postilla 1700-tal

63 Evangelisk Hand Postilla Carlscrona 1796

64 And Norborg Postilla Lund 1858 (LS)

65 Latinsk postilla (cederträ m pergamentsöverdrag)

66 Christian Scriwer Siäle-Skatt 4:de delen Norrköping 1725

67 Dansk illustrerad bibel Köpenhamn 1632 (LS)

68 P Waldenström Predikningar Stockholm 1876 (AA)

69 Bibel Stockholm 1834 (AA)

70 Missale för svenska kyrkan 1934

71 Den svenska koralboken 1939

72 Den svenska psalmboken 1923

för Skattlösbergs kapell

73 Den svenska koralboken 1939

för Skattlösbergs kapell

74 Biblia Stockholm 1876

75 Bibel

76 Predikningar över Sv Kyrkans 1873

nya högmässotexter

77 Diverse religiösa böcker 1700- o 1800- tal

b Diverse böcker

1 Svenska Familj-Journalen Stockholm 1875

2 Svenska Familj-Journalen Stockholm 1877

3 Julbok Västerås Stift Falun 1912

1913

4 Hampus von Post Åkerbrukskemin Uppsala 1877

5 Hjalmar Nathorst Nötboskapsskötseln Lund 1877

6 Nils Grotenfelt Mejerihushållningen Norrköping 1881

7 J J von Littrov Himmelens under (astronomi) Stockholm 1839

8 Sundén o Modig svensk läsebok Stockholm 1868

9 W F Palmblad Lärobok i nyare historien Uppsala 1832

10 And Fryxell Berättelser ur svenska historien Stockholm 1842

11 Svenskt o tyskt handlexikon Stockholm 1872

12 U J Berlin Lärobok i naturläran Lund 1863

13 N W Lundquist Juridisk handbok Stockholm 1874

14 G F Seiler Skolbok för borgares o allmogens barn Stockholm 1802

15 P S af Sillén Handbok för Sockne-nämnderna 1856

16 E M Olde fransk språklära Stockholm 1865

17 Herman Bjursten Lärokurs i svenska språket 1865

18 C F ridderstad Stockholms mysterier Linköping 1880

19 K E Forsslund Hembygdsvård 1914

20 Anna Maja Nylén Folkdräkter 1949

21 Grangärde, Grängesberg Församlingsblad 1911-29

22 Arbetsbok Järnkörning Norså-Järnsta 1856

23 3 Provmjölkningsböcker 1894-96

24 Motböcker, 24 st, diverse personer 1804-95

25 Grangärde, Grängesberg församlingsblad 1946-48

26 Fr Aug Ekström Trädgårdsbok 1855

27 C Sallustrius Opera (latin) 1679 (LS)

28 C J Landgren Läsebok för folkskolor Uppsala 1852

29 And Fryxell Berättelser ur svenska historien 1862

30 E Klein Bilder ur Sveriges historia 1931

31 E Klein Bilder ur Sveriges historia 1932

32 Bilder fr Sverige. Svenska Journalen 1928

33 Veckojournalen 1917

36 IDUN inbundna veckotidskrifter 1892-93

37 IDUN inbundna veckotidskrifter 1894

38 IDUN inbundna veckotidskrifter 1895

39 IDUN inbundna veckotidskrifter 1898

40 Vår Jord. Inbundna tidskrifter Stockholm 1898-99

41 Vår Jord. Inbundna tidskrifter Stockholm 1899-00

42 Vår Jord. Inbundna tidskrifter Stockholm 1900-01

43 Vår Jord. Inbundna tidskrifter Stockholm 1901-02

44 Vår Jord. Inbundna tidskrifter Stockholm 1902-03

46 S J Stille Resa till och från Warschau 1831

47 Anton Baeckström Ett besök i Japan och Kina 1871

48 Sven Hedin Tibetanska äventyr

49 Resehandbok f Dalarna o Norrland Stockholm 1886 (LS)

50 Do för Dalarna (STF) 1908 (LS)

51 Rön och försök uti hushållningen Stockholm 1796

52 P E Lüders Om Wäderlekens werkan och 1788

inflytande på åkerbruket

53 Handbok för Hyttearbetare Falun 1827

54 Axel Erdmann Om bergarters kännedom Stockholm 1855

55 Euclides Elementa 1800-tal

56 C Th Odhner Lärobok i historia Stockholm 1870

57 Aug Wijkander Fysikens grunder Lund 1888

58 Folkskolans Läsebok, äldre uppl

59 Do (2 ex) Stockholm 1901

60 E P Wilmsen Hjeltemålningar Stockholm 1835

61 Folkskolans vän 1885-86

62 Walter Scott Midlothians hjärta Stockholm 1854

63 Walter Scott Carongates krönika Stockholm 1854

64 Walter Scott Woodstock Stockholm 1854

65 Walter Scott Korsfararnas berättelser Stockholm 1855

66 Walter Scott Fornforskaren Stockholm 1856

67 Walter Scott Abboten Stockholm 1856

68 F Cooper Hjortdödaren Stockholm 1858

69 F Cooper Satanstoe Stockholm 1860

70 B S Ingemann Waldemar Saier Gävle 1870

71 André Laurie Kapten Trafalgar Stockholm 1889

72 Charles Reade Mammon Stockholm 1881

73 N P Ödman Wexlande Bilder Stockholm 1893

74 Leanne Schoultz När det blef vår Stockholm 1903

75 Olfert Ricard Ungdomslif Uppsala 1906

76 Ihrmark-Karlgren Missionshistorier Lund 1907

77 Sveriges Rikes lag (parallelltext tyska) 1807

78 J A Thurgren Handbok i hela Svenska Lagfarenheten Stockholm 1872

79 I J G Scheller Latinskt lexicon Örebro 1828 (LS)

80 A Magnevill Grangärde Församlings Minnesbok Falun 1968

81 Fejan Forsslund 1949

82 Roland Adolfsson Den offentliga rättskipningens tidigare 1967

organisation i Grangärde tingslag mm

83 Ragnar Eriksson Historik över Gonäs By i Wästerberslagen

dess uppkomst och utveckling fram till

1900-talets början

84 Dalblom o Tunander Stilhistoria 1961

85 E R Gummerus Det gamla Floda Floda 1970

89 Abr Abrah:son Hülphers Dagbok öfver en Resa igenom de under Stora 1957

Kopparbergs Höfdingedöme lydande Lähn

och Dalarna år 1757

90 Svante Svärdström Dalmålningarna och dess förlagor

91 John Nilén Svensk Bygd och Natur

92 Riksförb hembygdsvård Vägen till Soltvet o lokalhistorisk forkning 1989

93 Riksförb hembygdsvård Fägata 1987

94 Bengt Ström Såsom spegelbilden 1989

95 Karl-Erik Ohlén Från fars och farfars tid

98 Boéthius o Kromnow Jernkontorets Historia, del 1 Stockholm 1955

99 Boéthius o Kromnow Jernkontorets Historia, del 2:1 Stockholm 1955

100 Boéthius o Kromnow Jernkontorets Historia, del 2:2 Stockholm 1955

101 Boéthius o Kromnow Jernkontorets Historia, del 3:1 Stockholm 1955

102 Boéthius o Kromnow Jernkontorets Historia, del 3:2 Stockholm 1955

103 Dalasommar Specialnummer Falu-Kuriren 1972

105 Axel L:son Alarik Anders Larsson o h h Marie-Louise, 1973

född Södersten

106 Tunabygdens FHF Tunum, årsskrift 1972

108 Gottfrid Hillerström Hyttor, hammarsmedjor och Malung 1973

kvarnar i Silvberg

109 Grängesbergs kyrka 1892-74

111 Grangärde Kyrka i ord och bild Falun 1957

112 Algot Larsson Grängesberg-Grangärde Lindesberg 1958

113 Algot Larsson Dynamit och dynamitgubbar Lindesberg 1963

115 Hugo Sjörs Slåtterängar i Grangärde finnmark Uppsala 1954

116 Jernkontorets annaler (inkl Nils Hedberg: 1920

Grangärdebygdens järnhistorik)

117 Nils Friberg Tackjärnstionde och tackjärnsproduktion 1957

118 Västerbergslagen i Dalarna, turistbroschyr 1947

119 Lars Levander Landsväg, krog och marknad Stockholm 1935

120 K E Forsslund Ur Brunnsviksbygdens historia Ludvika 1928

121 Tidn. Dagligt Allehanda 7 dec nr 276 Stockholm 1772

Markegångstaxa för Östergötlands län 1798

127 Isidor Sundberg Finnmarksräfsten i Norge år 1686

128 Nils Friberg Grangärdes boskaps- o utsädeslängder

1620-1641

130 Christian Duhne Norrbärke – en bergslagssocken 1957

131 Otto Blixt Det gamla Grangärde. Skogsbruk Lund 1950

132 Otto Blixt Manuskript till postum utgåva Uppsala 1976

boskapsskötsel

133 Otto Blixt Det gamla Grangärde. Boskapsskötsel Uppsala 1985

134 Laxsjöbygdens Vänner Laxsjön Falun 1986

135 Ludvika kulturnämnd Väsman Malung 1986

136 Jan-Olof Schröder Brevkort från finnmarken 1988

142 Roteförteckning 1963 Grang församling

143 Kjell Vadfors Avskrift Årliga räntan Grangärde 1539-1700

144 Kjell Vadfors Avskrift tiondelängder, mantalslängder,

Älvsborgs lösen mm

145 Kjell Vadfors Avskrift Domböcker Grangärde 1547-1699

146 Kjell Vadfors do 1700-1749

147 Kjell Vadfors Avskrift Domböcker Norrbärke, Söderbärke,

Norberg 1545-1746

Saköreslängder 1541-1618

149 Erik V Höjer Ur Norrbärkes äldsta historia 1975

150 K E Forsslund Ludvika stad Hedemora 1923

152 Åke Hyenstrand Hyttor och järnframställningsplatser Stockholm 1977

153 Hans Hagfelt Metod att bestämma förhistoriska 1971

blästerslaggers sammansättning

154 N Björkenstam Osmundtillverkning ur tackjärn 1971

155 E Tholander Om osmund 1971

156 Osmundgruppen, slutrapport 1973

157 Sven Rydberg Arbetsmetoder och arbetsvillkor i Falu 1972

Gruva under äldre tid

158 Tholander, Björkenstam Diskussion rörande osmundtillverkning 1972

ur tackjärn

159 Å Hyenstrand Järnframställning i randbygd och 1972

problemet Järnbärarland

160 Berghistoriska utskottets årsmöte 1974

161 do höstmöte 1975

162 do höstmöte 1976

163 Ivar Bohm Den svenska masugnen under 1800-talet 1972

164 Inga Serning Förhistorisk järnhatering i Dalarna 1973

165 Marie Nisser m fl Hyttor i Örebro län 1974

166 N Björkenstam Läsö-skeppets järnlast 1975

167 Gunnar Thuesen Noen norska jernverker 1977

169 Kongl Majts Hammarsmedordningar

1703 o 1766

170 Herman Sundholm Om grufvorna inom Ludvika socken 1898

172 C A Gottlund Dagbok öfver dess resor på finnskogarna

1817 (utdrag om Säfsen o Grangärde)

173 Olof P:son Bendz Hofbeslagslära Stockholm 1897

174 Burman o Eriksson Ludvika i bild Malung 1978

175 Thure Heed Dalarnas historia Göteborg 1978

176 Burman o Eriksson Strövtåg i Grangärde finnmark Bonniers 1979

178 Erik Holmkvist Bergslagens gruvspråk Uppsala 1941

179 Erik Holmkvist Bergslagens hyttspråk Uppsala 1945

180 Per Eriksson Korsnäset, en gropkeramisk Stockholm 1980

inlandsboplats i Dalarna

181 Juridisk Hjelpreda 1880

182 Algot Larsson Dynamit och dynamitgubbar Örebro 1963

Krönika om AB Express-Dynamit

184 Lennart Danielsson Järnvägar och järnvägsprojekt i 1979

Västerbergslagen

185 Göte Edström Biografisk hjälpreda i folklivsforskning Stockholm 1974

186 Mats Rehnberg Dräkthistoria, folkdräkter o uniformer Stockholm 1981

189 Håkansson o Henriksson Ludvika-krönika 4 (om Ludvika Bruk) 1981

190 Det kooperativa landskapet (Dalarna) Falun 1982

191 Kulturminnesvårdsprogram för 1982

Kopparbergs län, del 1

193 Laxsjön. Sammanställning av tidnings-

artiklar och bilder

194 Eva Burman Sällsamheter i Bergslagen 1982

Dan Andersson Samlade skrifter: Tidens 1978

196 Dan Andersson Del 1 Diktsamlingar 1978

197 Dan Andersson 2 Enskilda dikter 1978

198 Dan Andersson 3 Romaner 1978

199 Dan Andersson 4 Romanfragment 1978

200 Dan Andersson 5 Kolarhistorier 1978

201 Dan Andersson 6 Det kallas vidskepelse 1978

202 Dan Andersson 7 Amerikanska berättelser 1978

203 Dan Andersson 8 Sena noveller 1978

204 Dan Andersson 9 Kåserier 1978

205 Dan Andersson 10 Artiklar 1978

206 Sköna Stunder. Porträtt av Eva Norberg

och hennes diktning

207 Hembygdsminnen, 24 författare Wiken 1984

208 Berna Svensson Ljusmystiken i Sunnansjö. Biografi 1984

över Olle Svensson

209 Åke Ekwall Ubsola-berg 1986

210 Dalregementets personalhistoria, del 1 Falun 1984

1541-1699.

211 Dalregementets personalhistoria, del 2

212 Översiktsplan för Ludvika kommun 1990

213 Nordbäck o Rosin Grangärde sjukstuga 110 år 1880-1990

214 Översiktsplan Ludvika kommun

215 Jan-Olov Schröder En gruvlig bok Ludvika 1990

216 Algot Larsson Grängesberg-Grangärde 1958

217 Helena Åstrand Landskap i förändring.

300 år på Lövåsen

218 Bo Nordbäck Sisu Bladet 1986-91

219 Kulturlandskap och bebyggelse i Ludvika

220 Hammarskiöld o Bergström Sunnansjö och Blötberget Göteborg 1992

221 Abr Abrah:son Hülphers Dagbok öfver en resa igenom de under 1762

Stora Kopparbergs Hövdingedöme lydande

län och Dalarna 1757 (nytryck se nr 89)

222 Marnäsposten, 1986, 1990, 1992, 1993

223 Cecil Stromberg Livet är ett äventyr 1992

224 Grangärde kyrka i ord o bild 1957

225 Bergslagens pulsåder. Strömsholms 1995

kanal 200 år

226 Västansjö 500 år 1993

227 Erik Hofren Museet som makt och motstånd 1996

228 Olof Mattsson 400 år i finnmarken

229 Medsols – framtidstankar för hembygden

230 Fårad mark

231 EU-stöd och kulturarv

232 Väsman (äv nr 135) 1986

233 Nils Carlsson Fattigjägare i finnmarken 1999

234 Tomas Ljung Strövtåg i Ludvika 1998

235 Romboleden. 2000

236 Sunnansjö Herrgård 1998

237 Artur Hazelius Minnen från Nordiska museet 1885

238 Charles Holme Peasant art in Sweden and Iceland

239 L Baltzer Hällristningar I Bohuslän 1912

240 Fördjupad översiktsplan Sunnansjö 1999

241 Sofia Strandvik Atlas över Sveriges Bergslag 2000

Västerbergslagen, 2 häften

242 Bertil Danielsson Visorna vid Väsman 2002

243 1 Nyhammars Bruks historia

2 Nyhammars översiktsplan

3 Grangärde översiktsplan

4 Gamla Grangärde, turistutbildning 1999-2000

5 Grangärde finnmark – sägner från väglöst land

6 Döden i finnskogarna – Uvbergsmordet

7 Sunnansjö Herrgårde – uppsats 1998

8 Sommarkolonin i Sandviken. Dagboksant.

1934, manus teater 2003

9 Ramsågen i Karlsänge,, ägandeutredning’

10 Handl Västansjö hyttlag, boupp, arvskifte

244 Anna-Karin Andersson Kullen – en by i Grangärde finnmark 2001

245 A M Gunnarsson Hus av slagg 1994

246 Ulriksbergs bygdecirkel Ulriksberg. Bruksort i Säfsnäs

247 Jörgen Forsslund Karl-Erik Forsslund 1974

248 Minnesskrift Sunnansjö skola 1850-2004

249 Längs Nordens äldsta postvägar 2004

250 Vadfors o Karlsson Norrbo. En långsträckt by 2005

251 Dalmåleri

252 SHF Matboken 2004

253 Sockendräkter i Dalarna

254 Laxsjön. Hytta bygd människor 1985

255 Heijeksköld

256 Norrbo. En långsträckt by med en lång historia 2005

257 Grangärdebygden SPF 1984 – 2009. Minnesskrift

258 Västansjö 2011

259 Bengt Östberg Skolor och lärare i gamla Grangärde socken 2009

260 Bengt Östberg Östanbjörka 2010

261 Olof Mattsson 600 år bland torpare och bergsmän 2011

262 Dalmåleri. Dalarnas museum

263 Bengt Östberg Grangärde Kyrkby 2011

264 Bent Östberg ”Skjut du Martin”. Idrottsföreningar 2013

265 Negrorna i Nyhammar, nytryck 2013

266 Jussi Björlings förfäder i Grangärde

267 Det levande fäbodbruket 1990

268 Kjell Vadfors Nyhammar 2014

269 Kulturkistorisk inventering Grangärde kyrkogård 2017

270 Arkeologisk utgrävning. Grangärde kyrka 2016

271 Sylvia Ingemarsdotter Fäbodristningar/vallristningar Grangärde socken 2001

c Årsböcker mm

**Hyllplats: Ba2-3**

Nordiska muséets och Skansens årsbok

F1 Fataburen 1924

F2 do 1931

F3 do 1932

F4 do 1933

F5 do 1934

F6 do 1942

F7 do 1943

F8 do 1944

F9 do 1949

F10 do 1950

F11 do 1951

F12 do 1953

F13 do 1954

F14 do 1955

F15 do 1956

F16 do 1957

F17 do 1958

F18 do 1959

F19 do 1960

F20 do 1963

F21 do 1964

F22 do 1965

F23 do 1966

F24 do 1967

1 Dalarnas Hembygdsförbunds tidskrift 1921:4, 1925:2, 1925:3

1b Dalarnas Hembygdsbok 1931

2 do 1950

3

4 do 1952

5 do 1953

6 do 1954

7 do 1955 Resa genom dalarna 1754

8 do 1956

9 do 1957

10 do 1958

11 do 1959

12 do 1960 Landskapsvård

13

14

15 do 1963 Industrisamhälle och folkrörelser

16

17 do 1965 Kulturhistoriska sevärdheter

18 do 1966 Emigration från Dalarna, särtryck

19

20 do 1968-69 Resa i Dalarna 1765

21 do 1970-71 Dalmålaren Vinter Carl Hansson

22 do 1972 Ångbåtstrafiken i Dalarna

23 do 1973 Borlänge. Studier av ett brukssamhälle

24 do 1974 Järn och bebyggelse i Dalarna

25 do 1975 Hus i tiden. Flottbroar

26 do 1976 Turisternas Dalarna

27 do 1977 Dalaskogen

28 do 1978 Hembygdsgårdar i Dalarna

29 do 1979 Spelmän i Dalarna

30 do 1980 Fröken Ottilia Adelborg

31 do 1981 Jordnära bilder

32 do 1982 Textiltradition

33 do 1983 Dalaidrottens historia

34 do 1984 Rörelsens rötter

35 do 1985 Skattfynd i Dalarna

36 do 1986 Wålstedts – mästare i ull

37 do 1987 Urmakare i Mora socken

38 do 1988 Dialekter i Dalarna

39 do 1989 Dala målare

40 do 1990 Riksintresse för kultutmiljövården

41 do 1991 Om Karl-Erik Forsslund

42 do 1992 Dalarnas industrihistoria

43 do 1993 1743 års dalauppror

44 do 1994 Dalarna 1994

45 Dalarnas Hembygdsbok 1995 Husbyringen

46 do 1996 Dalarna 1996

47 do 1997 Dalarna 1997

48

49 do 1999 Framtidstro

50 do 2000 Dalarna 2000

51 do 2001 Arkitektur

52 do 2002 Mötesplats för kulturen

53 do 2003 Dalarna 2003

54 do 2004 Våra hembygdsförningar

55 do 2005 En resa i tid och rum

56 do 2006 Ett mångkulturellt landskap

57 do 2007 I sällskap med Linné

58 do 2008 Kvinnoliv

59 do 2009 Historiska nyheter

60 do 2010 Museer i Dalarna

61 do 2011 Dalablandning

62 do 2012 Fest

63 do 2013 Kalejdoskop

64 do 2014 Barn och unga

65 do 2015 Berättelser

66

67 do 2017 Vårt levande arv

Kungl Dalregementets Kamratförenings årsbok

100 Armborstet 1955 1500-talet

102 do 1957 Västerdals kompani

103 do 1958 Gustafs do

104 do 1959 Rättviks do

105 do 1960 Livkompaniet

107 do 1962 Gagnefs kompani

108 Do 1963 Mora kompani

109 do 1964 Dalregementets sockenkompanier

110 do 1965-66 Värnplikt 1901-08

111 do 1967 Värnplikt 1909-14

112 do 1968 Värnplikt 1915-25

113 do 1969 Bergs kompani

114 Armborstet 1971 Dalarnas hemvärn

115 do 1971 Dalasoldater

119 do 1975 Kungl Dalregementet 350 år

120 do 1987 Kungl Dalregementet under beredskapen

125 Kalender för år 1776 Ur Lagerholmska samlingen

126 do 1784 do

127 do 1795 do

128 do 1820 do

129 do 1826 do

130 do 1829 do

131 do 1831 do

132 do 1840 do

133 do 1844 do

134 do 1845 do

135 do 1855 do

136 do 1856 do

137 do 1859 do

138 do 1861 do

139 Adresskalender 1859 do

för Kopparbergs län

140 do 1871 do

141 Sveriges Handelskalender 1875-76 do

142 do 1881-82 do

143 Bygd och Natur 1940

144 do 1943

145 do 1944

146 do 1945

147 do 1946

148 do 1947

149 do 1948

150 do 1949

151 do 1950

152 do 1969

153 do 1970

154 Sveriges Natur 1973

155 Bygd och Natur 1984

156 do 1985

157 STF:s årsskrift 1903 Trasigt. Innehåller bl a cykelfärd i Grangärde

158 do 1904

159 ”Sicken turk” Om invandrarnas svenska historia 1990

160 ”Återblickar” Bygd och Natur Samfundet för hembygdsvård 75 år

161 Ekobladet 1991 och följande år

162 Finnmarken förr och nu 1988 och följande år

164 Tunum 1991 Tunabygdens årsskrift

167 Sv Hembygdsförb 1992 Årsbok

168 Tunum 1992

171 Tunum 1993

172 Tunum 1994

178 Tunum 1996

181 Bygd och Natur Årsbok 1951

182 do 1956

183 do 1957

184 do 1958

185 Bygd och Natur, Årsbok 1959

186 do 1960

187 do 1963

188 do 1964

189 do 1965

190 do 1966

191 do 1967

192 Bygd och Natur, tidskrift 1957 och följande

193 Dagsverket 1980 och följande

194 RA-nytt 1970 och följande

# Kullens Bystugeförening (K Bf)

**Hyllplats: Cd2**

Inlämnat av Anna-Karin Andersson 2015

G Räkenskapsböcker

1 Kassabok 1971-1985

1986-1988

1989-1994

1994-1997

2 Fakturor 1964-1984

3 1985-1993

# Kullens Elektriska Distributionsförening (K Ef)

**Hyllplats: Cd2**

Inlämnat av Anna-karin Andersson 2015

A Protokoll

1 1944-1964

Styrelsen 1944-1958

# Grangärdekorpen (GK)

**Hyllplats: Cd2**

Inlämnat av Anna-Karin Andersson 2015

A Protokoll

1. 1969-1981

# Privata samlingar innehållsförteckningar

## Bilaga 26 Gunnar Blooms i Lågnäset samling

1-2 Tvenne kvittenser gällande utbetalningar från Lars Olsson i Lågnäset 1739 och 1738, undertecknade Erich Michaelsson.

3 Revers på 11 lispund stångjärntill Johan Fischer av Lars Olsson 1741

4 Kvittens å 19 Daler kopp:mynt, som masmästaren Mats Olsson i Lågnäset betalt till Joh Kruskopf 29 mars 1742

5 Attest utfärdad av L Fahlfors och O Cullberg, att smeden Lars Olsson i Lågnäset var skyldig Rådman Öhman 41 Dal 28 öre k:mt 4 juni 1745

6 Inkallelse till Grangärdeting för Eric Ersson i Lågnäset. Han hade tagit en häst tillhörig And Larsson och ej återställt den. 12 jan 1765

7 Kvitto av Anna Larsdotter för lösegendom 18 mars 1765

8 Revers av Olof Andersson i Västansjö för ett parti stångjärn 25 aug 1765

9 Kvitto på återbetalda 1½ skeppund stångjärn från And Olssons sterbhus 1 jan 1767

10 Närmast oläslig värderingsuppgift 25 mars 1780

11 Vittnesstämning. Mats Christofferssons son Eric, Jan Anders son Jan och Viks Eric Erssons son Anders att vid tinget 14 feb vittna om hur Pehr Andersson och Widik Mattsson förhållit sig mot Erik Larsson Blomme. Rosshaga 12 jan 1782

12 Kvitto på köpesumma för Lars Jansson Wass fasta egendom i Lågnäset. 2 feb 1786

13 Revers Lågnäset av PH Petter Persson för 50 Rdr till Erik Ersson i Lågnäset24 aug 1861

14 Avtal Lågnäset angående husdelning mellan Erik Ersson och Pehr Ersson 19 april 1865

15 Revers Lågnäset på carolina Persdotter, arvedel, förskottav brodern 23 jan 1882

16 Bouppteckning 10 efter Blom Erik Ersson Lågnäset. april 1874

17 Köpebrev och lagfartsprotokoll 18 maj 1874. Daniel Mattsson och hu Christina Ersdotter till svågern, resp brodern Eric Ersson sin ärvda del i Blom Eric Erssons fasta egendom för 250 Rdr 10 april 1873

18 Bouppteckning efter Blom Eric Ersson 24 april 1878

19 Arvskifte efter Blom Eric Ersson i Lågnäset. Intagen i lagfartsprotokoll 1 nov 1879 Lagfartsbevis för 7/16 av fasta egendom som tillfallit änkan Carolina Persdotter och 9/16 som dottern Sara Stina Ersdotter bekommit

20 Utdrag av 1894 års taxeringslängd över fast egendom 110/10 000 mtl skatte, som ägs av Daniel Persson Lågnäset

21 Utdrag av lagfartsprotokoll och lagfartsbevis samma dag för ett 14 jan 1895 utfärdat köpebrev där Sara Kristina Eriksson till Daniel Persson och hans hu säljer sin ärvda egendom. Dessutom köpebrev på lösa egendomen. 11 juni 1895

22 Inbördes testamente mellan makarna Daniel Persson och Karolina Persdotter, samt två protokollsutdrag 6 okt 1898 i ärendet. Hustrun avled 28 aug 1898 27 okt 1897

23 Bouppteckning efter Blom Daniel Perssons avlidna hustru Karolina. 27 dec 1898

24 Förmynderskapsprotokoll Blom Daniel Persson förordnas till förmyndare 26 maj 1899

25 Arvskifte av Karolina Petterssons arvejord 1 jan 1903

26 Bouppteckning efter Blom Daniel Persson i Lågnäset 16 dec 1910

27 Utdrag ur förmynderskapsprotokoll, då Jakob Alfred Pettersson i Norhyttan förordnas till förmyndare för sin bror Daniel Perssons söner i N Amerika 13 april 1911

28 Redovisning av PO Petter Persson för Dan Perssons sterbhus förvaltning 11 april 1911

29 Arvskifte av såväl fast som lös egendom, som tillhört Daniel Perssons hustru Karolina Persdotter i Lågnäset, avliden 28 aug 1898 23 augusti 1911

30 Arvskifte efter Blom Daniel Persson, som avled 31 okt 1910 13 nov 1911

31 Lagfart för Daniel Persson p 990/320 000 mtl Lågnäset Litt 1 Ä, som han bekommit i giftorätt efter sin avlidna hustru 6 maj 1915

32 Lagfart för Joh August Danielssons 2530/960 000 mtl efter sin moder 6 maj 1915

33 Do samma dag för Per Gustaf Danielssons arvslott, samma som ovan, efter sin moder

34 Do samma dag för Sara Kristina Erikssons arvslott, som ovan, efter sin moder

35 do samma dag för Joh Aug Danielsson å 1265/960 000 mtl i Lågnäset 1Ä som tillhört Sara Kristina Eriksson

36 Do samma dag för Per Gustaf Danielsson, samma som 35. Innehåller även köpebrev

37 Do samma dag för Daniel Persson å 990/320 000 mtl i Lågnäset som han bekommit i giftorätt

38 Do samma dag för Joh Aug Danielsson å 495/320 000 mtl i Lågnäset 1Ä, som han bekommit i arv efter sin fade

39 Do samma dag för Per Gustaf Danielsson, som ovan

40 Förmyndarräkning från per Ols Petter Persson i Norrbo 1 jan 1918

41 Köpebrev och lagfartshandlingar rörande Gustaf Blooms förvärv av brodern August hälft 110/20 000 mtl litt 1Ä Lågnäset. 7 feb 1923

## Bilaga 27 Ester Blooms i Lågnäset samling

1. Intyg om ägodelning Rävvåla by mellan Hans Mårtensson och Hans Skomakare 1666
2. Kvitto för smeden Lars Olsson i Lågnäset, utfärdat av Olof Svensson Hultin 1735

Fyra hophäftade kvitton och intyg för hammarsmeden Lars Olsson i Lågnäset 1738-39

1. Avräkning mellan Lars Olsson i lågnäset, Per Ersson i Räfvåla 1736-39
2. Utanordning på stångjärn att hämta hos Hammarsmedmästaren Lars Olsson i Lågnäset. Undertecknad O Lundberg 1739
3. Bergscollegii förordnande för gruvfogden Lars Andersson Gran vid Smaltierns grufvor att bli konstmästare vid Nya Kopparberget 24 okt 1739
4. Testamente med förbehåll för födoråd hos Lars Olsson i Lågnäset, upprättat av modern Catharina Christoffersdotter 1741
5. Kvitto å 136 Daler, erlagda av lars Olsson i Lågnäset till matts Mallberg enl bergstingsrättens dom, utfärdat 1744
6. Kvitto Lars Olsson, kvarnandel av nämndeman Anders Andersson på Hyttbacken 1749
7. Utdrag ur domboken, då Brita Jansdotter i Lågnäset beviljades skattefrihet för en nyodling om 41 snesland. 1755
8. Domstolsutdrag, varigenom Per Ersson i Lågnäset ålades betala till Lars Olssons änka därstädes 27 daler kmt, som han varit skyldig sedan 1748 1755
9. Kvitto å saköresmedel som Erik Ersson i lågnäset betalt med 5 Daler Silv mt till R Littmarck och Jacob Lundgren 1758
10. Kvitto å arvode till Johan Hedberg för uppskattning efter Lars Olsson i lågnäset, betalt med 12 Daler kmt av mågen Eric Ersson 1759
11. Odaterad forsedel, utfärdad av Erik Olsson
12. Revers Eric Ersson på 77 dal kmt år till Hans Hansson Klack i Sandviken 1759
13. Kvitto å stångjärn, som Eric Ersson återbetalt, utfärdat av And Johansson 1759
14. Orlovssedel för drängen Eric Larsson gran, för ett års tjänst i Falun okt 1761
15. Do drängen Erik Larsson, Hjärphöjden, Lindblad för ett års tjänst i Rönnäset 1764
16. Do do för ett års tjänst i Västansjö, Olof Andersson
17. Kvitto å 3 Sk d 6½ lisp tackjärn, som masmästare E Ersson i Lågnäset erlagt till O Swanström 1762
18. Attest om gl Eric Erssons i Lågnäset skuld om 3 Dal 16 skill kmt till ålderman Hans Hansson Klack i Sandviken 1765
19. Attest masmästaren E Erssons i Lågnäset skuld om 325 Dal 31 öre kmt 1766
20. 4 st lottningslappar för Erik Ersson i Lågnäset vid delning av bo 1767
21. Värdering å åbyggnader för Eric Ersson, odaterad
22. Skuld för Eric Ersson å 41 dal Kpmt till Jan Samuelsson i Marnäs 1769
23. Kvitto å kronoutlagor för Blommes hustru i Lågnäset, samt en avräkning med henne såsom varande fd Eric Erssons änka, undertecknat Erik Gierz 1766-71
24. Kvitto å 10Dal kpmt, som pigan Maria Johansdotter i Winan betalt i auktionsmedel utf av Lars Jönsson i By 1771
25. Koncept till stämningsansökan från Johan Olsson Wass och Erik Larsson Blomme emot bergsmän Erik Ersson och Erik Hansson att få återlösa en pantsatt smedjedel. Odaterat
26. Kvitto å 9 dal kpmt, som Erik Larsson Blomme betalt för skuld efter sin hustrus förre man, masmästaren Eric Ersson. av Carl Hedberg Jan 1777
27. Ett ytterligare kvitto å lika stort belopp 27 jan 1777
28. Intyg om smedjedel, undert av Christoffer Ersson 1778
29. Anhållan till ”fader Per Danielsson” om 9 dal kpmt till HS Högström 1779
30. Förteckning av ägolotter bl a i Tunkar sand. Odaterat
31. Bevis att Roningskarlen Erik Larsson i Sunnansjö har att fordra 35 Dal 18 skill, utfärdat Hammarn av Petter Danielsson 14 juli 1779
32. Brevlapp om stövelskaft 1782
33. Laga stämning till nästk Grangärdeting i Hällsjö Gästgivaregård för Petter Persson och dess hustru Margareta Larsdotter i Grängshammar, begärd av svågern Erik Larsson Blomme för att få lösa deras arvedel efter avlidne svärfadern Lars Olsson. 23 dec 1783
34. Köpebrev varmed lars Mattsson och Erik Larsson Blomme i Lågnäset förvärvar omyndige Lars Wass fasta egendom i Lågnäset för 22 Rdr 10 skill rmt. 1784
35. Forslingsräkning för malm och limsten mellan Sörvik och Rävvåla (troligen rodd) samt av Erik Blomme bekomna varor 1780
36. Kvitto å 95 dal kpmt, Lars Mattsson och Erik Larsson Blomme till Lars Johansson 1784
37. Sluträkning mellan avskedade soldaten Erik Larsson Blomme och avlidne bruksförvaltaren Joh Fischers sterbhus i Lillheden, utvisar varken skuld eller fordran. 1784
38. Intyg angående stångjärnsstöldvid Sunnansjö smedja 1785
39. Kvitto Erik Larsson Blomme hälften i kornlada i fäbodarna till Catrina Matsdotter 1786
40. Fullmakt för mantalsskrivning av gruvdrängen Per Ersson och hans hustru, utställd på Erik Larsson Blomme 1788
41. Uppgiftslapp till mantalsskrivning. Odaterad
42. Kvitto å 118 Dal kpmt av Anna Larsdotter i Grytänge 1788
43. Nota om varor och forlöner, okänt för vilken 1789
44. Besked från N Boultropp i Räfvåla om fordran hos Erik Larsson Blomme, som nyss dött, om 56 Dal 20 öre kpmt. 1791
45. Do från Per Danielsson i Marnäs på 1 Rdr 16 skill. 1791
46. Bouppteckning (ofullständig) efter Erik Larsson Blomme. Odat
47. Handskriven uppsats i geografi och astronomi, barnaläraren Per ersson i Lågnäset. 1793
48. Do i matematik. Fragment
49. Intyg om betalda skulder efter Erik Larsson Blomme i Lågnäset, utf av nämndeman Olof Olsson i Botgärde 1796
50. Kvitto Blom Per Ersson spanmål från Westerås Krono Magasin med 1 Rdr 44 skill 9 rst. Utfärdat av Johan Moreus 1802
51. Testamente upprättat av barnaläraren Per Ersson. 25 jan 1804
52. Personalia över nyssnämnda Per Ersson, enl texten utskriven begravningsdagen
53. Kvitto å betald, domfäst skuld av Erik Persson i Lågnäset 1804
54. Kronodebetsedel för Lars Erssons änka i Lågnäset 1813
55. Revers av Erik Jansson i Botåker om bristande uppsättarlön vid 1816 års blåsning med 4 Rdr rgs till Blom Erik Persson i Lågnäset och Petter Jakobsson i Qvarngärde 1817
56. Intyg av Petter Olausson i Orrnäs att Erik Jansson i Botåker i laga tid erhållit stämning ang nyssnämnda fordran 1817
57. Revers P Blomqvist i Grängesber skuld till Anders Hansson Fisk vid Enkullen 1822
58. Kvitto arrende, Blom Erik Persson till Lisa Jansdotter i Smedjebacken 1823
59. Kvitto å auktionsbelopp, som Blom Erik Persson gjort 1823
60. Revers undertecknad av Blom Erik Persson och hustrun Lisa Ersdotter (Lärmor) å 1254 Rdr till släktingarna And Eliasson i Hedemora samt Johan Eliassson Löfblad i Söderbärke sn och Larsbo Bruk, utgörande ”vår salig moders fasta arv”. Till fullo betalt 1823
61. Kvitto Jan Eliasson Löfblad av sin bror Anders Eliasson sitt arv efter deras moder1826
62. Försäkran att Erik Persson i Lågnäset till sin svågers dotter Lisa Jansdotter i Lågnäset betalt för 3 åkrar 10 Rdr årligen i 3 års tid som arrende
63. Utanordning av Pehr Johansson i Backbyn, Norrbärke sn, för And Larsson i Enkullen att bekomma 25 Rdr av Erik Persson i Lågnäset
64. Två kvitton på avgifter till Skole- och tingshusbygge i Grangärde 1830-31
65. Brandstodsavgift för Blom Erik Persson 1832
66. Kvitto å lantmäteriarvode för do (byaskiftet) 1833
67. Hästskjutslega för do 1836
68. Kvitto å lantmäteriarvode för do 1836
69. ” ” ” ”
70. ” ” ” ” 1837
71. Auktionssedel fr Blom Erik Perssons gård 1839
72. Uppgift om Per Erssons ägolott i Lågnäset 1840
73. ” ” ” ”
74. Kvitto Blom Erik Perssons db tingsgärd för 12-man Per Andersson 1840
75. Kvitto å hållskjutslega bet av Blom Per Ersson 1842
76. ” ” ” 1843
77. Auktionskvitto fr Broby för Blom Per Ersson 1843
78. Kvitto å Kronotionde och sockenavgift för do 1444
79. ” Riksdagsmansarvode 11 skill 4 rst för 1845
80. ” 5 Rdr till hand Fr. Eriksson 1846
81. ” Hästskjutslega, 2 Rdr 30 skill. Per Ersson 1848
82. ” Skolavgift 1 Rdr 45 skill. Bet av Blom Per Ersson 1849
83. Kvitto för brandstod 12 skill. Blom Per Ersson 1851
84. Riksdagsmanarvode 26 skill. Blom Per Ersson 1858
85. Orlofssedel för pigan Sara Stina Ersdotter fr Sandviken för tjänst 1856-61
86. Revers av Blom Per Ersson till sin son Petter Persson på 90 Rdr rmt. 1866
87. Prospekt om Bergslagernas Järnvägs AB:s obligationslån 1874
88. Lagfartsprotokoll, Blom Petter Persson till sonen Jakob Erik Pettersson all sin egendom i Lågnäset och Ullnäsnoret för 100 kr 1882
89. Avskrift av vittnesstämning mot resehandl. EJ Alm i Västansjö, begärd av Johanna Blom och Sara Kristina Eriksson i anledning likvidskrav från Normans Symaskinsfabrik i Sundsvall 1902

## Bilaga 28 Carl Rask i Kvarngärde samling

1. Inbördes testamente mellan Lars Persson och Maria Elisdotter i Lågnäset 1845
2. Utslag ang äganderätten till det s.k. Månstorpet 1850
3. Köpebrev till Lars Erssons änka Sara Lisa Samuelsdotter från Mårt Per Jansson o h h på egendom i Sandviken 1853
4. Köpebrev till Perjon Anders Persson från Myr Jan Andersson, Lars Persson och Anders Persson för Månstorpet på Lågnäset 1854
5. Petter Perssons i Lågnäset skuldförbindelse till brodern Anders 1861
6. Köpebrev till Petter Persson från Anders Persson i Lågnäset på sin hälft i deras föräldraegendom för 1600 Rdr år. Lagfart ej beviljad 1866
7. Köpebrev till bruksidkaren Jan Jakob Olausson i Broby från Perjon Anders Persson på lägenheten Månstorpet 1868
8. Köpebrev till hem. äg. Anders Persson i Sandviken från Jakob Jansson på egendom i Sandviken 1868
9. Köpebrev Anders Persson i Lågnäset från brodern Petter Persson på hus och djur 1870
10. Överenskommelse bröderna Anders och Petter Persson delning av deras samägda egendom i Lågnäset 1871
11. Överenskommelse mellan samma bröder rörande jord i Sandviken 1872
12. Köpe- eller arrendekontrakt för sistn. egendom 1872
13. Bytesbrev bröderna Anders och Petter Persson ägor i Mässan och Bullernäset 1873
14. Köpebrev Pellas Anders Persson Lågnäset från P Norberg slogmark Rustorpet 1874
15. Köpebrev till Anders Persson från Joh. Er. Lindgren o h h Christina Persdotter på hennes ärvda del i Lågnäset 1874
16. Överenskommelse om husbyte mellan Pelles Anders Persson och Botås Jan Ersson i Morhagen och Lågnäset 1875
17. Köpebrev Pellas Anders Persson från Botås Jan Ersson på en slogteg i Mässan 1879
18. D:o på jord, hus och kreatur för 125 kr samma år
19. Köpebrev till Pellas Anders Persson i Lågäset från Mårt Anders Persson för hälften i åkern till ett hemman i Sandviken 1881
20. Köpebrev till Pellas Anders Persson vid Morhagen från Botås Jan Erson för hälften i kornlada 1883
21. D:o för en stugubyggnad i Morhagen 1887
22. Testamente, Pellas Anders persson hu Christina Maria Andersdotter i Sandviken 1887
23. Köpebrev Pellas Anders Persson från And. Adolf Persson på en slogteg i Mässan 1894
24. Odaterat utdrag ur skifteshandl. för Sunnansjö nr 63
25. Lagfart å köpebrev till Pellas Anders Persson från Näbb Jan Petter Jansson och Sara Sophia Jansson på egendomen nr 63 litt 2E i Sandviken för 3000 kr 1893
26. Överenskommelse om husdelning vid Morhagen mellan And. Persson och Jan Petter Andersson 1896
27. Bouppteckning efter Anders Perssons hustru Kristina Andersdotter i Sandviken 1897
28. Rättens utslag ang testamentet mellan Pellas Anders Persson o h h avgivet 1897
29. Lantmäteriräkning för hemmansklyvning av nr 63 Litt 2E på Bullernäset 1903
30. Brevlapp från Emil Eriksson i Lågnäset 1905
31. Bouppteckning i 2 ex efter Pellas Anders Persson i Sandviken 1911
32. Post- och inrikes tidningar den 21 okt 1914
33. D:o 23 nov 1914
34. Advokatfiskalämbetets yttrande Daniel Erik Danielssons lagfartsansökning för Litt 3W i Sandviken 1922
35. Gravationsbevis för änkan Sara Stina Stenbergs lägenhet Sunnansjö 688 Litt Kg 1930
36. D:o för hälften av Sunnansjö 951 i Sandviken, som år 1901 tillhörde Jan Erik Stenberg, utfärdat 1930
37. Överenskommelse mellan Daniel Er. Danielsson och Telegrafverket om jordkablar på Sunnansjö 951 1952
38. Avtal om kraftledningsservitut mellan Daniel Erik Danielsson och AB Lus´dvika Kraftverk rörande Sunnansjö 688 (Morhagen) 1953

## Bilaga 29 Haglas i Broby samling

1. Bouppteckning efter Finn Petter Persson hustru Elisabet Matsdotter i Broby. 1828
2. Köpebrev från Finn Petter Persson på sitt torp i broby till sexman Jan Olausson, som transporterade köpet på (Hagel) Olof Ersson i Broby. 1830
3. Häradsrätten beviljar Olof Ersson första uppbudet på torpköpet. 1836
4. Hagel Olof Ersson beviljades av Häradsrätten begärd vitesutredning för åverkan av alla slag å hans fastighet i broby. 1839
5. Testamenatriskt förordnande mellan Olof Ersson i Broby o h h Anna Pehrsdotter. 1839
6. Utdrag ur lagaskifteshandlingarna rörande Olof Ersson Hagels fastighet i Broby. 1839
7. Utdrag ur domboken i mål mellan Olof Ersson och bergssexman Jan Olausson ang den förres rätt till slogar och vedskog. Förlikning ingicks. 1841
8. Bevis från häradsrätten att nr 5 ovan intagits i domboken 1848
9. Orlofssedel för drängen Per Jacobsson, som tjänat ett år hos And Fr Jansson i Stora Dagkarlsbo. 1859
10. Rättens resolution ang kvarlåtenskapen efter Olof Ersson hu i broby, som avlidit. 1862
11. Bouppteckning efter Olof Erssons hustru Anna Persdotter i Broby 1863
12. Testamentariskt förordnande, varigenom Olof Ersson överlämnar till sin systerson Per jakobsson all sin fasta och lösa egendom mot ålderdomsförsörjning. 1870
13. Domboksutdrag från Norrbärke om inbördes testamente mellan And Fr Jansson i Dagkarlsbo och hans hustr Maria Christina Persdotter. 1868
14. Bouppteckning efter torpegaren Olof Ersson i Broby. 1870
15. Hophäftade handlingar rörande f gruvförmannen per Jacobssons i Broby förordnande som tillsyningsman för sprängämnestransporter i orten. 1874-76
16. Avskrift av köpe- och skötselkontrakt mellan änkan Maria Christina Persdotter (se nr 13) och sonen Joh Fr Andersson i St Dagkarlsbo. 1879
17. KB:s utslag om lagsökning, begärd av Per Jacobsson i Broby mot A P Per Andersson i Lågnäset . Fordran enl revers. 1881
18. Ståndskogslikvid mellan de tre skiftena på Låsberget, som före delning tillhört Herman Andersson i broby
19. Transumt av skifteshandlingarna ang hägnadsdelning. 1891
20. D:o av utflyttningskostnaderna
21. D:o av ägoändringar för Litt Bc
22. Recept för fisknätsfärg 1902
23. Bouppteckning efter Per jakobssons hustru Sara Christina f Andersdotter 1908
24. Hyllningsverser till J Fr Anderssons 70-årsdag 1920
25. Ludvika Tidning 11 maj 1933
26. Post- och Inrikes Tidningar 17 mars 1933

## Bilaga 35 Lars Johan Söderbecks i Norgärde samling

1 Vitsord om lärlingstid i Gävle 1846

2 Gesällbok, konditioner i Gävle och Stockholm, välbevarat ex 1849-50

3 Landshövdingeämbetets tillstånd för Söderbeck att idka garverirörelse i Räfvåla

4 3 st besked om banklån 1852

5 Räkning med Smedjebackens Faktori 1854

6 Personintyg angående Söderbeck 1855

7 Räkenskaper för sterbhuset efter kronolänsmannen JP Söderbeck i Nissbo 1857-59

8 Fullmakt från brodern i Långsele 1858

9 Tingsprotokoll LJ Söderbecks begäran att få sin moder i Nissbo 1859

10 Kontokurant mellan Söderbeck och Nissbo sterbhuset. 1859

11 Garvare Söberbeck bevakar å fordran i fabr Rudelius (svågern) konkurs. 1859

12 D:o

13 Utredning om länsman Söderbecks sterbhus ekonomisks ställning och uppdelning 1860

14 Protokoll fr auktion på Marnäs Hammarfallet, då kronolänsman Söderbecks efterlämnade fastigheter försåldes. 1860

15 Sterbhusets avräkning med ingifte färgaren JF Rudelius i Stora Tuna Bro. 1860

16 D:o

17 Ekonomisk överenskommelse mellan bröderna LJ och CN Söderbeck 1861

18 Rättens åläggande för A Runnberg i Tholsberget att betala skuld till garvare Söderbeck med 10 Rdr 12 skill, annars utmätning. 1863

19 Testamente, änkefru Elisabet Christina Söderbeck i Nissbo, hon ger sonen Lars Johans barn all sin hälft av den fasta egendom hon tilldelats vis arvskiftet efter sin make. 1865

20 Tjugo st skattsedlar för tiden 1867-95

21 Omkostnadsräkning för sterbhusets auktion 1873

22 Tingsprotokoll omtvist mellan garvare Söderbeck och JP Eriksson i Lorenzberga- Den senare 23 hade försålt länsmansänkans fasta egendom med tvivelaktig befogenhet. 1873

24 Lista över brandstodsvärden i Sunnansjö 1873

25 Fullmakt till tinget 1873

26 Bouppteckning och fördelning efter hem äg Per Olausson d y vid Bysjölandet, 1873

27 Bevis om utdelning från Barkens Jernvägs AB:s likvidation 1874

28 Häradsrättens negativa utslag på klander från Rudelius på arvsdelningen i Nissbo. 1876

29 LJ Söderbeck stämmer hem äg Lars jansson i Nissbo samt sin broder Claes Nicolaus ang arvsrätt efter avlidna systern Sara Charlotta Söderbeck. Uppskjutet mål. 1887-88

30 Faktura å specerier från Stockholm 1877

31 D:o sulläder från Örebro 1880

32 Landskansliets tillstånd för LJ Söderbeck att bli ombud för utvandraragenten FP Denovan i Göteborg. 1882

33 Nio st läkarrecept 1885-87

34 Faktura å kalvskinn fr Örebro 1889

35 Tio st skattsedlar 1888-93

36 Uppgift om garvningens omfattning 1892

## Bilaga 36 Handlingar från Neregården Saxdalen

1 Kvittensbok för skatt:

Olof Ersson vid Rävvålahyttan åren 1738-52, 1757-58

Lars Olsson 1759-69

Per Christoffersson 1779-88, 1806,1809

2 Laga värdering av tillgångarna hos rådman Lars Nybergs debitorer, som vore Anders Olsson i Kvarngärdet, Joen Mattsson, Lars Olssons arvingar, Täpp Erik o Olof Olssons änkor, Jöns Bergman och Lars Lundberg 1747

3 Protokoll från utmätning hos bokhållaren Gideon Längren i Rävvåla. 1755

4 Köpeavtal, varigenom Isac Olsson säljer till inspektoren Nils Boultorp sitt 1/12 hemman i Erik Skomakares fjärdedel inkl 1/24 i hyttan. 1790

5 Köpekontrakt. Per Samuelsson köper sin styvsvärfars egendom i Rävvåla. 1810

6 Domboksutdrag av process mellan Anders Jansson i Klenshyttan och Per Samuelsson i Rävvåla angående arrende i Ludvika by. 1810

7 Lagmansrättens dom i tvist ang storskiftet 1811

8 Lagmansrättens dom mellan Per Christoffersson och Per Samuelsson i Rävvåla ang födoråd. 1812

9 Köpebrev. Petter Persson säljer sin hemmansskog till Per Måns Jan Ersson i Rävvåla. 1815

10 Köpebrev. Isac Olsson säljer sin egendom i Rävvåla till sonen Pehr Isacsson. 1820

11 Köpe- och fastebrev. Per Nils Petter Persson i Rävvåla försäljer till Abraham Hård sin slogteg å Ivar Ers ¼ del. 1820

12 Köpebrev och lagfart. Per Isaksson säljer en slogteg till Abraham Larsson i Grängesberg för 110 Rd. 1821. Transport till Daniel Persson i Rävvåla 1838

13 Bouppteckning Per Christoffersson i Rävvåla, död 1813 o h h Lisa Olsdotter död 1821. 1823

14 Sammanträdesprotokoll om delning av en hage i Rävvåla by. 1823

15 Bouppteckning efter Per Danielsson i Rävvåla. 1827

16 Motbok mellan Daniel Persson i Rävvåla och A Kjellstedt på Smedjebacken 1827-38

17 Kungl Majts Resolution på besvär av Lars Andersson i Gonäs ang skogsanslag till Bringsjöberg och Aspfallet. Original med egenhändig underskrift av konung Carl Johan. 1828

18 Köpebrv och lagfartshandlingar rörande brukspatron Wetterdals på Ludvika försäljning av 1/32 mtl i Ivar Ers till Daniel persson i Rävvåla. 1831

19 Inteckningsrevers utfärdad 1833 av Per Isacsson i Rävvåla på Faktor E Björkner i Smedjebacken. Transporterad på Daniel Persson 1854

20 Häradsrättens som på krav från Per Christofferssons arvingar gentemot Daniel persson och hans mor, gällande rättegångskostnaderna för process 1824 mot per Samuelsson i Rävvåla. 1834

21 Bouppteckning efter Daniel Perssons moder änkan Christina Larsdotter. 1839

22 Auctionsprotokoll hos Daniel Persson i Rävvåla. 1842

23 Inteckningsrevers utfärdad av Per Isacsson i Rävvåla på faktor E Björkner i Smedjebacken. Transporterad på Daniel Persson i Rävåla 1 842

24 Förnyelse av Per Isacssons inteckningsrevers från 1833 på broder Jan. 1843

25 Köpebrev, Abr Larsson i Grängesberg säljer en slogteg i Ivar Ers till Daniel Persson. 1844

26 Bouppteckning efter torpegaren Finn Jan Jansson i Ljungåsen o h h. 1845

27 Inteckningsrevers, Per Mattsson i Lågnäset på Daniel Persson i Rävåla, 1845

28 Kuvert med skattsedlar vissa år 1849-92

29 Avräkningsbok med div personer 1849-53

30 Tingsprotokoll i mål mellan Anders Stenkvist i Rävåla kärande och Jan Andersson i Bringsjöberg svarande. Tvisten gällde lösegendom efter Finn Jan Janssons första hustru. 1851

31 Laga uppbud på Daniel Perssons köp av 1/3 i Hans Tidics åttondel av insp Gellsen. 1853

32 Laga uppbud på Daniel Perssons köp av 1/48 mtl i Olov Ers fjärdedel samt 1/20 i Ivar Ers fjärdedel, sålda av Per Isacsson. Även köpebrev och lagfart. 1853

33 Dom i kravmål mellan Anders Stenkvist och Daniel Persson. 1853

34 Per Ols Petter Persson i Kvarngärde upplåter nyttjanderätten till en skogsteg väster om Rusbodarna till Daniel Persson i Rävåla. 1854

35 Utslag i kravmål mellan Anders Stenkvist kärande och hans svärfar Anders Jansson samt svågern Daniel Andersson svarande, ang lösen av skogstegen Grönvallen. 1855

36 Värderingsprotokoll för de s k Tillaei slogteg i Mässan, drygt 10 tld, värde 482 Rdr. 1858

37 Domboksutdrag, inteckningar, bouppteckningar och arvskiften. Gällande Jacob Danielsson f 1858 i Rävåla, död 1928 i USA

38 Skolläraren A Engström transporterar på Daniel persson en för 40 Rd inköt gruvedel i Olsjö Fjellgruvan. 1861

39 Tackjärnskontrakt mellan Daniel Persson och Per Danielsson, säljare samt W Carlberg på Smedjebacken, köpare. Ett parti om 1900 center. 1865

40 Inbördes testamente av Daniel Persson o h h Johanna Larsdotter, jämte rättens bevis om vittnesförhör. 1869

41 Mutsedel för PH Hulander från Mora Strand på en silvermalmsfyndighet kallad Klicken å Daniel Perssons hagmark i Saxberget. 1874

42 Diaribevis att Daniel Persson i Rävåla 1874 fullföljt vadetalan mot häradsrättens dom samma år i mål mot bergsman Per Danielsson ang avträdande av hemman. Därtill Svea Hofrätts utslag i nyssnämnda mål då Daniel Perssons krav ogillades. 1875

43 Daniel Perssons fordran hos sonen Petter Danielsson för egendom och lösöre kr 3890 överläts genom bevittnad skrivelse på andra sonen Jan i USA. 1877

44 Protokollsutdrag från auktion på Puss per Göranssons 5 timmar i Sunnansjö hytta och 4 timmar i hytteskog och kolhus, vilket allt inropades på 86 kr av per Daniels Jacob Danielsson. 1879

45 Inlaga till Kungl Majt fr Erik Anders Jan Ersson och Per Anders Petter Persson med klagomål över Laga skiftet i Sunnansjö. 1888

46 Mutsedel för brukspatron Nathan Fröding på Sandsta ang en zinkmalmsfyndighet på bergsman Jacob Danielssons och Karl Danielssons hagmark i Rävåla by. 1889

47 Lagfartsbervis 1911 o 1914 för bergsman Daniel Andersson och Daniel Persson, som av Fredriksbergs bruksägare inköpt fastigheten Rävåla Litt Ba och Bb. 1863

48 August Danielssons Lilla Cateches, tryckt 1863

49 Tidningsurklipp som innehåller redogörelse om kursen ”det gamla Grangärde”

Tillägg: 1963

50 Bouppteckning efter Daniel Perssons hustru Christina Matsdotter 1842

51 Daniel Perssons avräkningsbok med Rävåla Bruk 1843-65

52 Malm räkning Treman grufvan 1853

53 Flyttningsbevis för bergsmansonen Daniel Danielsson från Norra Räfvåla för avflyttning till Norra Amerika

## Bilaga 37 Gårdshandlingar Pojkasgården, Sunnansjö

1 Bouppteckning efter bergsman Jan Persson i Botåker. 1789

2 Köpebrev och lagfart å 2/3 del av Pehr Anderssons egendom i Sunnansjö, vilken han sålt till Erik Jansson i Botåker. 1837

3 Handlingar från laga skiftet av Sunnansjö Samfällighet 1837-38

4 Gamla Per Jansson försäljer till JP Jansson i Botåker för 68 Rd hus vid föräldrahemmet. 1839

5 Köpebrev. Bergsman Jan Andersson i Norgärdet köper av Carleberg i Smedjebacken hans egendom i Botberget jämte hyttdelar för 6000 Rd. 1847

6 Lagfart för bergsman Adrian Carlssons köp av Anders Matssons fastighet i Botgärdet. 1845

7 Värdering av fasta och lösa ägodelar hos JP Jansson o h h Stina Persdotter i Botåker och överlåtelse av dessa till sönerna Per Ersson och Anders Ersson emot ett födomålskontrakt. 1851

8 Auktionsprotokoll där Erik Ersson i Norgärdet blir ägare till Jan Janssons i Sandviken egendom i Norgärdet. 1854. Lagfart 1855

9 Salubrev. Erik Jansson och Stina Persdotter i Botåker försäljer till sönerna Petter och Anders Ersson hälften av Anders Matssons fasta egendom i Botgärdet. 1857

10 Salubrev. Harald Andersson i Norgärdet försäljer till Jan Petter Jansson i Botåker sin fasta egendom jämte andel i Sunnansjö hytta och skog. 1859

11 Försäljning och rättegångar om Anders Matssons egendom i Botgärdet åren 1845-62

12 Lagfart av en inteckning i PO Petter Perssons egendom i Qvarngärdet å 8200 Rdr. 1862

13 lagfart o köpebrev. Per Olof Olausson försäljer till Skedvi Erik Ersson Per Hanssons egendom i Forstäppa och Botåker för 2000 Rd. 1863

14 Arvskifte mellan Per Ersson och Anders Ersson i Botåker. 1868

15 Jan Petter Jansson i Botgärdet lånar mot inteckning i egendomen 1070 Rd av Anders Persson i Botåker. 1869

16 Anders Ersson försäljer till Jan Persson o h h Sara Lisa Andersdotter all sin lösa egendom för 3000 Rd. 1870

17 Köpebrev. Per Ers Jan Persson i Botåker köper fyra snesland åker för 5 Rd av Vikars Anders Persson. 1871

18 Anders Ersson i Botåker beviljar Sara Halvardsdotter att lån på 150 Rd emot säkerhet av en symaskin. 1871

19 Räkning från lantmätare Leidström för delning av Pojkas Per Erssons sterbhus egendomar i Sunnansjö. 1873

20 Delägarna i Pojkas Per Erssons sterbhus överenskommelse om delning och ägobyten. 1874

21 Lagfart för Pojkas Jan Persson o h h i köp av Anders Erssons egendom i Botåker och Botgärde. Köpeskilling 8000 Rd. 1874

22 Sämjodelning av hemmanen 33, 34 och 51 i Sunnansjö samfällighet mellan Pojkas Jan Persson, änkan Anna Ersdotter och Pojkas Petter Persson. 1874

23 Bouppteckning efter bergsmannen Anders Persson i Botåker. 1874

24 Pojkas Jan Persson o h h erhåller lagfart å köpet av Anders Erssons lösa egendom. 1875

25 Köpekontrakt. Anders Persson i Botåker säljer till Per Ers jan Persson och Petter Persson halva egendomen efter PO Petter Persson i Qvarngärdet. 1875

26 Salubrev. Erik jansson o h h Stina Persdotter försäljer till sönerna Per och Anders Ersson i Botåker sina egendomar i Sunnansjö och Botgärdet för 4204 Rd. 1875. Lagfart 1875

27 Lagfart av inteckningsrevers. Jan Jansson lånar med egendomen i Norgärdet som säkerhet 393 Rd av Jan Persson i Botåker. 1878

28 Qvarstad belagt lösöre hos EO Per Jansson i Botberget för en skuld till Jan Persson i Botåker. 1877

29 Förlängning av inteckning i Jan Petter Janssons egendom i Botgärde för en skuld till Anders Persson i Botåker. 1878

30 Jan Persson i Botåker begär indrivning av en skuld å 393 Rdr. Gäldenär Jan Petter Jansson. 1881

31 Lagfartsbevisför Vikas Anders Persson och Pojkas Jan Perssons konkursinrop av Skedvi Erik Erssons egendom i Forstäppan på 3010 Rd . 1881

32 Bergsman JP Janssons egendom taxerades till 4000 Rdr 1884

33 Köpebrev och lagfart. Bergsmännen AP Per Andersson och Pojkas Jan Persson i Botåker köper Jan Petter Janssons egendom i Norgärdet för 3000 Rdr 1881.Lagfart 1884

34 Bergsmannen Erik Lars Erik Erssons egendommar i Norhyttan, Botåker och Qvarngärdet taxerades till 1600 Rdr 1885

35 PO Petter Perssons egendom i Qvarngärdet inropad å konkursauktion 1868 för 11 600 Rdr av Anders Persson och Per Ersson i Botåker. Lagfart 1887

36 Bouppteckning efter Sara Lisa Andersdotter i Botåker. 1889

37 Protokollsutdrag. Pojkas Jan Persson förordnas till förmyndare för sina söner Petter och Johan. 1889

38 Tingsprotokoll: Pojkas Jan Persson i Botåker begär uppskov med arvsskifte efter hustrun på grund av laga skiftet. Häradsrätten beviljade inte detta. 1889

39 Arvsskifte efter Sara Lisa Andersdotter i Botåker. 1890

40 Fördelning av kostnaderna för Sunnansjö skifteslag laga skifte 1891

41 Hägnadsfördelning å Sunnansjö samfällighet upprättad i samband med laga skiftet 1891

42 Pojkas Jan Perssons avräkning med Per Jans Per Ersson i Botsveden för 1887-95

43 Peter Sundin försäljer till sin fader Pojkas jan Persson sin fastighet uti Z 25 i Sunnansjö och 1/16 del i Sunnansjö kvarn för 4278 Rd 1895

44 Räkningar Sunnansjö Kvarnbolag 1891 och 1901 och en pärm med några räkningar.

## Bilaga 43 Vikars Sven Danielssons efterlämnade samlingar

Inlämnade av Holger Karlsson 1998

* Handlingar rörande Sunnansjö smedjelag
* Utdrag ur 1817 års jordabok för Sunnansjö och del av räfvåla samt utdrag ur bergmästarrelationer från år 1694 och 1817
* Register över Ludvika bruks arkiv, 1987
* Register över i Gränges centralarkiv förvarade handlingar från Klenshytte bruk
* Fotobild av Nyhammar
* Kortfattad historik över Nyhammars bruk
* ”Om Westra Silfberget i Norrbärke”
* Utdrag ur ”Sveriges ädlare malmer och Bergverk”
* Hammarsmedsordning 1703
* Hammarsmedsordning 1703 och 1766
* Utdrag ur ”Järnets metallurgi”, ”Bruksdöden i bergslagen” och ”Svenskt stål före götstålprocesserna”
* Något om stålsmide i äldre tid
* Tjänstemän vid bruken 1890
* Ludvikas första kapell år 1652
* Anteckningar ur ”Slott och herresäten i Sverige”
* Det smidbara järnets vällning
* Jakob Urbansson. Ett malmletaröde i början av 1600-talet
* Gustav Schedin ”Bondegeneralen”
* Charles Emil Lewander (anställd som verkmästare i Abäckshyttan(1874-76)
* Avskrifter från handlingar i Jan Perssons arkiv i Gensberget
* Handskrivna kopior av avräkningsböcker mellan Ludvika bruk och Olof Larsson samt Mats Andersson, båda Gänsberget 1762-1829
* Diverse släktutredningar
* Torsbo krutbruk i Skåne
* D militära eldvapnens utvecklin. Del 1
* D:o del 2
* D:o del 3
* Artilleriet under Karl XII:s tid
* Ludvika gruvmuseum
* Dagsverket nr 1 1986
* Boken om Christopher Polhem och Stora Kopparberget av Sten Linroth
* Boken om Sven Rinman. Utgiven av Jernkontoret
* Boken Rinmans om Bergverk
* Bergverks-Lexicon L-R

## Bilaga 44 Gårdshandlingar Ritomta, Kullen

Inlämnade av Lars-Gunnar Berglund, Ställberget

1 Skattläggning av finntorpen i Grangärde socken år 1719

2 Auktionsprotokoll 14 dec 1757 hos Johan Mattsson, Kullen. 1758

3 Avtal. Mågen Matts Mårtensson lovas 1/3 av Johan Mattssons fastighet. 1762

4 Bekräftelse på ovanstående avtal. Undertecknat av Johan Mattsson och Karin Hansdotter, Kullen. 1762

5 Tingsprotokoll angående hemmansdelning hos Jan Mattsson o h h Catharina Jansdotter, Kullen till å ena sidan och Hans Mårtensson, Olof Hansson och å andra sidan Matts Mårtensson, Kullen. 1790

6 Födomålskontrakt. Matts Mårtensson och Anna Mårtensdotter, Kullen. 1802

7 Anhållan om inteckning i Mats Perssons egendom i Kullen. 1819

8 Skogsavrösning från Bergsbo och Norrviks Hyttors recognitionsskogar. Lägenheten Fröjdberget tillhörig Jan Samuelsson och bruksidkaren CG Johansson. 1830

9 Köpebrev. Eric Mattsson i Kullen köper föräldrarnas egendom för 675 Rdr. 1842

10 Lagfartsprotokoll på ovanstående

11 Grangärde Häradsrätt fastslår Matts Persson som ägare av ovanstående. 1843

12 Räkning över auktion hållen hos Jan Mattsson i Laxsjön. 1847

13 Salubrev från Eric Mattsson i Kullen till Jan Mattsson i Hästberg, av hälften av den fasta egendomen efter fadern Mats Persson i Kullen. 1853

14 Lagfartsprotokoll på ovanstående. 1853

15 D:o 1854

16 Grangärde Häradsrätt. Fastställande av ovanstående. 1855

17 Dombok. Mål mellan Nyhammars Bruksägare och Jan Mattsson, svarande, om ansvar och ersättning för åverkan av fem lass takved. 1859

18 Anhållan om lagfart å försäljning till Plåt Jan Larsson i Hyttriset på det s k Kampriset. Säljare Jan Mattsson o h h. 1862

19 Intyg angående nyodling hos Jan Mattsson i Kullen. 1862

20 Dombok. Mål mellan bruksägare Ludwig Wetterdal och Jan Mattsson, Matts Mattsson, Anders Larsson och Per Andersson i Kullen jämte Per Perssons i Norrbo omyndiga barn. Osämja om ägandeförhållanden. 1863

21 Domslut i ovanstående mål. 1863

22 Köpebrev mellan Eric Mattsson och Jan Mattsson. 1200 kr till fullo betalt. 1878

23 Anhållan om lagfart för försäljning av Bruntäppan, Kullen till Eric och Petter Ersson. 1877

24 Bouppteckning efter Jan Mattssons avlidna hustru Johanna Andersdotter, Kullen. 1881

25 Taxeringsbevis för Jan Mattssons hemmansdel i Kullen. 1881

26 Köpebrev. Jan Mattsson säljer sin fastighet till sonen Anders Gustaf Jansson. 1885

27 Taxeringsvärde å Jan Mattssons jordbruksfastighet i Kullen. 1885

28 Födomålskontakt från Anders Gustaf Jansson till fadern Jan Mattsson. 1885

29 Anhållan om lagfart för Anders Gustaf Janssons köp av faderns fastighet i Kullen. 1888

30 Jan Mattsson säljer sin lösa egendom till sonen Anders Gustaf Jansson. 1889

31 Avskrift. Widräkning emellan E Frögrens sterbhusdelägare i Fröjdberget uti deras lösa egendom enligt auktionslista. 1893

32 Fördelning av J E Frögrens sterbhus i Fröjdberget

33 Lagfart för AG Janssons hustru Sara Kristina Frögren å en åttondel av 5/96

Mantal uti Fröjdberet No 2, samt lika andel av Gräsberget No 1 och Gräsberget No 2. Arv efter fadern. 1895

34 Arvskifte efter änkan Anna Maria Frögren, Fröjdberget. 1901

35 Anhållan om lagfart från h äg Anders Jansson i Kullen för Anders Hjorts hu Maria Matilda Pettersson å 3/1536 mtl Kullen No1 Litt E och 7/96 av lägenheten Svedberget No 5 Litt E enligt arvskifte. 1909

36 Anhållan om lagfart enligt köpebrev. Alfred Andersson försäljer sin fastighet i Kullen till Johan Andersson. 1910.

37 Testamente mellan Anders Gustaf Jansson och Sara Jansson, född Frögren. 1912

38 Domboksutdrag enl ovanstående. 1912

39 Bouppteckningsprotokoll angående testamentet nr 37. 1912

40 Arvskifte efter A G Jansson, Kullen. 1937

41 Bouppteckning efter Sara Kristina Jansson, Kullen. 1941

42 Diverse anteckningar från spridda årtal och personer

43 Skogsbrandförsäkringsbrev AG Jansson 1935

44 D:o AG Janssons sterbhus. 1942

45 D:o d:o 1945

## Bilaga 45a Handlingar från Karl Johan Johansson, Täppan

1 Tidningen Julklockan 1910

2 Sveriges Ungdom, 14 st. 1909-12

3 Skolbetyg och skrivböcker

4 Motbok, två st

5 Inskrivningsbok till militärtjänst

6 Självdeklarationer

7 Ask med småsaker, bl a tand

8 I kuvert: Gravitationsbevis 1953

Utdrag ur taxeringslängd. Vikas Johan Eriksson, Norrbo. 1953

Lånehandling. Svenska Handelsbanken 1955

D:o Grangärde Sockens Sparbank. 1955

Gravitationsbervis 1956

Utdrag ur taxeringslängd 1958

9 Foton

10 Vykort från bl a 1900

Brev fr 1912 bl a

11 Tidningsurklipp, visor mm

12 Tre ex ”Torsdagskvällen”, Verdandis tidning

13 ”Vem dömer” program från film i Ludvika 1922

14 Folkets Dagblad 13 april 1927

15 Åhlen & Holms årsbok 1919

16 Grangärde Grängesbergs församlingsblad 1912

17 Almanack 1918

18 Almanack 1932

19 Anteckningsbok

## Bilaga 46 Gårdshandlingar från Våg Daniel Pettersson Räfvåla

1 Köpekontrakt mellan Trävaruaktiebolaget Dalarna och Våg Daniel Pettersson, Räfvåla angående försäljning av 359/100 000 mtl Räfvåla Litt A2C. 1904

2 Köpebrev enligt ovan. 1906

3 Lagfartsprotokoll enl ovan. 1907

4 Lagfart enl ovan. 1907

5 Avgångsexamen från folkskolan för Hilda Sofia Danielsson. 1910

6 Bouppteckning efter Johanna Sofia Pettersson, hustru till Våg Daniel Pettersson. 1919

7 Bouppteckning efter Våg Daniel Pettersson. 1943

8 Nyttjanderättsavtal för Daniel Petterssons sterbhus. 1958

9 Delskiss av rörnätsplan för vatten och avlopp. Saxdalen. 1958

10 Lagfartsbevis dör Våg Daniel Petterssons dödsbo, Saxdalen. 1966

11 Dödsannons och runa över Albertina Danielsson, Saxdalen samt dödsannons Våg Daniel Pettersson

12 Taxeringsbevis för Rävvåla 1:67. 1981

13 Köpekontrakt mellan Våg Daniel Petterssons dödsbo och Ingvar och Inga-Lill Heed, Björnhyttans herrgård. 1981

14 Bouppteckning efter Albertina Danielsson, Saxdalen. 1981

15 Arvsskifte efter Albertina Danielsson, Saxdalen. 1981

## Bilaga 51 Gårdshandlingar från Gästgivare Johan Perssons egendom. Stensbo

1 Utdrag ur förmyndarprotokoll från vintertinget i Ljusnarsberg. 1859

2 Köpebrev till PL Petter Persson ang andel i Abborrgruvan i Burängsberg. Undertecknat nämkar Erik Danielsson. 1882

3 Salubrev angående andel i Norså smeltaresmedja. 1884

4 Noteringsbok 1887-88

5 Köpebrev angående andelar i Sunnansjö masugn, rostugn, hytteplats, damm, kvartsbrott i Ullnäset mm. 1892

6 Salubrev till bruksägare C E Roth rörande hyttdelar mm från P L Persson. 1892

7 Salubrev till P L Persson rörande kolskog. Undertecknat av J Hermansson. 1893

8 Två kvitton. Carlholm ovh Bergman. 1902

9 Köpebrev utfärdat till Vikas Per Andersson, Sandvikeb för åkermark i Sandviken. Undertecknat av Johan Persson, Stensbo. 1911

10 Räkenskapsbok för jordbrukare. 1912

11 Kvitto från Sunnansjö Järnhandel

## Bilaga 52 Från Vikars Sven Danielssons efterlämnade samlingar

1 Mapp med litteraturförteckning över dels Dalalitteratur och dels om gruvor, hyttor mm

2 Två litteraturutdrag, mest om Schisshyttan

3 Mapp med utdrag från kyrkoböcker och tingsprotokoll

4 Mapp med släktforskningsuppdrag Debbie Bergkvist, USA

5 Fäbodförteckning jämte karta över fäbodar i Tuna socken

6 Handskriven förstasida av 1719 års skatteinventering vid Ludvika Bruk, samt maskinskrivet utdrag från samma inventering, rörande Bruksgården

7 Brandförsäkring Sunnansjö Tullkvarn 1837

8 Om Sveriges äldsta bergverksrealation Nils Jönsson Kroks till Kung Gustaf II Adolf år 1624 avgifna Relation om Svea Rikes Bärgverk

9 Förteckning över gruvor i Grangärde socken, enligt 1737 års Bergmästarrelation

10 Några anteckningar från 1898 års annaler om bergsbruket i Ludvika socken

11 Kopia å förteckning å Sven Rinmans otryckta skrifter

12 Kopia från skrift om bruksförvaltaren vid Laxå, Karl Adolf Muhr

13 Mapp med kopior från Gerhard de Geers Genombrottstider i Bergslagen samt litteraturkopior från Gösta bergs avhandling om äldre dihinder för renar, getter och får bl. a.

14 Om Grangärde kyrka. Kopia av artikel i bergslagsposten

15 Mapp innehållande diverse noteringar och sammanställningar om gamla vapen, fältslag, krutbruk samt litteraturförteckning i ämnet

Rullade kartor

* Plankarta över Sunnansjö
* Genssjön, gensberget och Råklacken
* Vikashemmanets inägor och skog (Gensberget)
* Råklacktorpets inägor och skog (Gensberget)
* Dito

## Bilaga 57 Gårdshandlingar Kull Axel Karlsson, Norrbo

1 Testamente Kull Hans Hansson, Norrbo. 1819

2 Utdrag ur dombok ang ovanstående. 1819

3 Utdrag ur dombok. 1820

4 Bouppteckning efter Kull Hans Hansson, Norrbo.

5 Bouppteckning efter kolaren Kull Lars Person. 1842

6 Skuldebrev till bruksidkaren O Olausson, Grangärde. 1845

7 Utdrag ur lagfartsprotokoll. Försäljning av slogtrakt. 1845

8 Utdrag ur dombok rörande arvstvist emellan Catharina Hansdotter och Christina Hansdotter. 1846

9 Utdrag ur lagfartsprotokoll. Bytesbrev emellan Kull Lars Persson och Knas Olof Olsson, Norrbo. 1846

10 Utdrag ur dombok rörande arvstvist, se ne 8. 1848

11 Köpebrev utfärdat till Per Larsson i Norrbo. 1849

12 Köpebrev till Per Larsson från modern Catharina Hansdotter. 1849

13 Utdrag ur lagfartsprotokoll rörande försäljning av egendom till Per Larsson. 1850

14 Utdrag ur lagfartsprotokoll, försäljning till Per Larsson. 181

15 Köpebrev utfärdat av Kull Lars Perssons änka Catharina Hansdotter, till sonen Per Larsson, Norrbo. 1859

16 Köpebrev utfärdat av Knas Petter Persson. 1860

17 Utdrag ur lagfartsprotokoll, se ovan

18 Domstolsutslag emellan Jan Larsson, Norrbo och Anders Andersson, Dagkarlsberg. 1865

19 Utdrag Grangärde Häradsrätt rörande andelar i hemman i Norrbo. 1866

20 Skuldebrev till Christina Larsson, Täppan från Per Larsson. 1870

21 Fullmakt för carl E Roth att försälja mark till hemman i Norrbo till Kull Per Larsson. 1871

22 Utdrag ur lagfartsprotokoll ang försäljning ovan. 1871

23 Utdrag ur lagfartsprotokoll enl ovan. 1872

24 Bouppteckning efter Jan Ersson, Norrbo. 1874

25 Bouppteckning efter Jan Erssons änka Karin Jansdotter, Norrbo. 1878

26 Gravitationsbevis

27 Köpebrev till barnen utfärdat av Kull Per Larsson. 1886

28 Köpe- och födemålskontrakt upprättat för Kull Per Larsson. 1886

29 Bytesbrev emellan Per Larssons sterbhusdelägare. 1890

30 Arvsutredning emellan den avlidne Kull Per Larssons sterbhusdelägare. 1892

31 Taxeringslängd över Kull per Larssons inägor i Norrbo.

## Bilaga 67 Tägt Emil Anderssons i Hästberg samlingar

Kopior upptecknade av Sveinung Smebakken (original saknas)

1 Rättegångsprotokoll. Strid om del i Mats Nils hemman och Olof Giörs åttondel i Hästberget mellan Anders Persson och Per Larsson, Anders Ersson Fors. 1779

2 Bouppteckning efter Anders Ersson Fors i Hästberget. 1804

3 Domstolsutdrag. Vite för den som orsakar skada på Lars Larsson och Fors Anders Andersson egendom i hästberget. 1841

4 Bouppteckning efter Fors Anders Andersson. 1852

5 Arvskifte enl ovan. 1853

6 Köpebrev. Anna Olsdotter säljer sin arvedel efter maken Fors Anders Andersson till sonen Anders Andersson. 1853

7 Bouppteckning efter Fors Anna Olsdotter i Hästberget. 1854

8 Ny bouppteckning efter Fors Anders Andersson. 1855

9 Försäljningsavtal: Lask Anders Andersson i Laxsjön säljer till sin svåger Anders Andersson arvet efter föräldrarna i Hästberget. 1855

10 Försäljningsavtal:Per Hermansson i Laxsjön säljer sin hustru Sara Stinas arvedel till Fors Anders Andersson. 1859

11 Inteckningsprotokoll: Johan Sjöberg i Torsång utarrenderar en skogslott i Goms fäbod till Fors Anders Andersson. 1863

12 Födomålskontrakt. Anders Olssons son Jan Ersson i Botberget åtar sig att biträda sin mor/svärmor änkan Lisa Ersdotter i Hästberget under sin ålderdom. 1864

13 Delning av den skog som hört till Fors Anders Andersson, Litt G o Z, i Saxhyttans hemmansskog. 1864

14 Förmyndarprotokoll: Fors Anders Andersson blir förmyndare för avlidna h eg Anders Anderssons i Kullen omyndiga barn. 1867

15 D:o: D:o för Fors jan Erssons i Hästberget omyndiga dotter. 1874

16 D:o: D:o för d:o söner. 1875

17 D:o: för avlidne h äg Anders Olssons i Räfvålas omyndiga dotter. 1875

18 Försäljning av omyndiga Wilhelmina Andersdotters egendom i Räfvåla till Anders Isaksson därstädes. 1876

19 Betalning av avlidne Anders Olssons i hästberg skulder till Ludvika Bruk. 1877

20 Kungörelse om auktion. Lösöresförsäljning efter Fir Erik Olsson i långmyra. 1880

21 Fors Anders Andersson avsäger sig sitt förmyndarskap över Wilhelmina Andersdotter i Räfvåla till förmån för hennes moder Sara Persdotter, Hästberget. 1886

22 Bouppteckning efter Fors Anders Andersson och Stina Andersdotter i Hästberget 1897

23 Bouppteckning efter Fors Anders Anderssons hu Johanna Wilhelmina 1905

24 Äktenskapsförord mellan Anna Lisa Pettersson och Anders Andersson i Hästberg. 1906

25 Inbördes testamente emellan Fors Anders Andersson och Anna Andersson i Hästberget. 1928

26 Testamente. Fors Anders Andersson och hu Anna Lisa Andersson i Hästberg. 1938

27 Bouppteckning efter Fors Ander Anderssosn i Hästberg. 1938

28 D:O efter Fors Anna Andersson i Hästberg. 1943

Dessutom en mapp med nyare lagfartshandlingar 1901 och framåt i original

Delningsinsument av arvet efter Smens Per Hermansson i original

## Bilaga 68 Göstasgården 2 Hästbergs samling

**Mapp 1** Orignal samt avskrift gjord av S Smebakken

16 okt 1708 Värdering Anders Olofssons egendom Gr Hästberg

26 sept 1734 Värdering Hans Hansson Klacks arvingar Västansjö

20 feb 1752 Betalningskontrakt Per Persson Gra Hästberg

10 juni 1754 Köp och arvsrätt i Knut Pers 3/8 dels hemman Grangärde Hästberg

10 juni 1754 Lagfart för Per Larsson på Hans Håkansson egendom Gr Hästberg

27 april 1765 Jordgruvan i Laxsjön Erik Persson Lekatt Gra Hästberg

23 juli 1782 Brev till Greve Carl Silverstolpe, Lars Ersson Ulfshyttan

31 dec 1793 Sluträkning i Saxhyttans masugn, Erik Persson Lekatt

5 okt 1796 Omfördelning av egendom i Gr Hästberg

7 jan 1800 Bet av skuld Per och Anders Gustavsson Gr Hästberg

27 juli 1801 Födrådskontrakt Per och Anders Gustavsson Gr Hästberg

26 mars 1806 testamente Anders Andersson Elgkvist Räms Storslätten

21 dec 1839 Lagfart Göstas Anders Andersson Gr Hästberg

28 okt 1850 Arvstvist mellan Jan Mattsson Laxsjön och Olof Jansson Gr Hästberg

**Mapp II** Orignal samt avskrift gjord av S Smebakken

1 okt 1879 Bouppteckning Göstas Anders Andersson Gr Hästberg

1 juni 1880 Auktion Göstas Anders Anderssons dödsbo Gr Hästberg

1 juni 1880 Arvsskifte Göstas Anders Anderssons dödsbo Gr Hästberg

27 sept 1900 Bouppteckning Göstas Kristina Persdotter Gr Hästberg

24 maj 1901 Arvsskifte Göstas Kristina Perdotters dödsbo Gr Hästberg

10okt Lagfarter Göstas egendom i Gr Hästberg

Göstas Anders Andersson f 12/6 1814 avled 14/6 1879

Göstas Kristina Persdotter f 1811 avled 5/5 1900

**Lösa handlingar** original samt avskrift av S Smebakken

1 Tingsprotokoll 1725: Dom mellan Anders Pehrsson och Gustaf Gustafsson i Kyrkbyn angående Olof Björlings sterbhus

2 Tingsprotokoll 1738 mellan ovanstående angående Anders Persson hemman på Holen

3 Arvskifte emellan Ander, Gustaf och Per Gustafsöner efter sona föräldrar. 1750

4 Sjukintyg för Anders Gustafsson, angående förhinder att komma till rätten. 1760

5 Värdering av Gustaf Gustafsson fastighet i Kyrkbyn. 1768

6 Uppskattnings protokoll Gustaf Gustafssons egendom. 1785

7 Utmätning och auktion på Gustaf Gustafssons hemman i Kyrkobyn. 1786

8 Dom mellan Gustaf Gustafsson, dess hustru och sonen pehr Gustafsson i Hästberget och Olof Widichson i Kyrkbyn angående en obetald fordran.1787

9 Värdering av Gustaf Gustafssons hemman i Kyrkbyn för skuld. 1789

10 Gustaf Gustafssons andelar i Knut Pehrs fjärdedels hemman i Saxhyttan. 1789

11 Fortsättning på nr 8. 1793

12 Fortsättning och dom nr 8 o 11. 1795

13 Stämning emellan Pehr Gustafsson i Hästberget och Olof Widichson i ovannämnda mål. 1795

14 Lånekontrakt Pehr Gustafsson i Hästberg. 1795

15 Diverse lån och köpekontrakt 1805-1820

16 Bouppteckning efter Gustaf Gustafsson o h h Carin Persdotter i Hästberget. 1804

17 Bouppteckning efter Carin Persdotter i Hästberget. 1800

18 Lånekontrakt. Anders Gustafsson Lejonhud. 1804

19 Samuel Ersson stämmer Anders Gustafsson Hästberg för en skuld. 1809

20 Brev från Maja Olofsdotter. 1815

21 Anders Gustafsson Lejonhud befrias från krigstjänst. 1806

22 Dombok. Anders Gustafsson i Hästberg, Pehr Gustafssons enka mot gästgivaren Petter Husberg i Sörvik om skjutslega. 1816

23 Fortsättning av ovanstående. 1816

24 Fortsättning på 22 och 23. 1816

25 Köpebrev till Anders Gustafsson från syskon o syskonbarn deras rätt i Knut Pehrs och Olof Görssons 3/8 delar i Hästberget. 1820

26 Lagfart på ovanstående. 1820

27 Skuldebrev på ovanstående. 1820

28 Uppbud på ovanstående. 1821

29 fastebrev på ovanstående. 1821

30 Dom emellan Anders Gustafsson och Pehr Gustafssons änka angående systerdelar i Hästberget. 1821

31 Dom emellan Anders Gustafsson och Fors Anders Andersson och Jan Andersson angående del i skogen. 1823

32 Fortsättning på ovanstående. 1826

33 Dom emellan Anders Gustafsson och Fors Anders Andersson angående olovlig lötning, samt hugg och slag. 1826

34 Dom emellan Anders Gustafsson och Jan Andersson och Anders Andersson angående en nedkvistad gärdsgård och olovlig lötnig. 1827

35 Fortsättning på 32. 1827

36 Köpebrev. Jan Persson i Hästberg säljer sin andel i Knut Pehr och Olog Görs till sin farbroder Anders Gustafsson. 1830

37 Inteckningsprotokoll för ovanstående av Anders Gustafsson

## Bilaga 69 Göstasgården Hästberget samling

Original samt avskrifter gjorda av S Smebakken

**Pärm 1 (grön)**

1. Köpehandling. Anders Nilsson köper Per Persson fastighet. 1747
2. Köpehandling Anders Samuelsson Hästberg 1747
3. Dom emellan Eric Persson Lekatt och Anders Samuelson angående fastighet i Hästberget. 1752
4. Domstolsutslag. Per Persson arvingar instämda angående skuld på kornlada. 1753
5. Arv och födomålskontrakt. Olof Larsson och Erik Lekatt Norrbo. 1753
6. Anders Samuelssons egendom i Hästberget vill återlösas av Erik Persson Lekatt. 1753
7. Lagfart. Per Larsson I Laxsjön Halva hemmanet Hästberg. 1754
8. Stämning av Erik Persson Lekatt angående rätt till en slogtomt, Knutstomten. 1755
9. Utredning angående äganderätten i Knut pers 3/8 dels hemman. 1755
10. Per Persson Hästberg och Erik Persson lekatt vill återlösa två åkerstycken. 1756
11. Stämning mot Petter Larsson i Hästberg för ej betalt arrende i Laxsjö Hytta. 1756
12. Erik Persson Lekatt vill återbekomma1/24 del i Saxhyttan av Anders Fallander. 1760
13. Saxhyttan av Johan Fischer. 1760
14. Erik Persson vill återfå den 1/48 i Saxhyttan av Lars Samuelsson m fl. 1760
15. Nils Rundberg överlåter hyttdel på Erik Persson. 1761
16. Erik Persson stämmer Fischer angående Norr östmyr åkern. 1762
17. Hyttfogden C Andersson stämmer Erik Persson Lekatt och Lars Samuelsson angående obetalda bergsutlagor. 1765
18. Stämning: Erik Persson angående 1/48 del i Saxhyttan. 1766
19. Uppskattning av Erik Perssons Lekatts egendom. 1768
20. Lisa Olsdotter angående äganderätt till Dahlkarlstorpet. 1770
21. Lånehandling. Erik Persson Lekatt. 1771
22. Önskan om skogsdelning i Knut Pehr ¼ del och Olof Giörs 1/8 dels hemmansskog i Hästberget. 1779
23. Uppsägning av torparen Lars Olsson i Ulfshyttan. 1784
24. Erik Persson lekatt om gruvbrott i Tuna Hästberg. 1786
25. Erik Persson i Klenshyttan angående del i Nils pers fjärdedel. 1790
26. Likvidation i Saxhyttan emellan Brukspatron Schön och Erik Persson Lekatts sterbhus. 1795
27. Angående Erik Perssons sterbhus skuld till Saxhyttan. 1796
28. Fortsättning av nr 27. 1798
29. Auktionsprotokoll hos Lekatt Olof Ersson. 1801
30. Färdpass för Olof Ersson Lekatt. 1790

**Pärm 2 svart**

1 Utmätningsinstrument Anders Gustafsson Hästberget. 1832

2 Skuldsedel Anders Gustafsson Hästberg. 1831

3 Dombok: Anders Gustafsson stämmer Jan Persson Hästberg om fastighetsandelar i Hästberget. 1833

4 Dombok. Fortsättning enl ovan. 1833

5 CG Johansson stämmer Anders Gustafsson Hästberg angående koluttag på skog. 1833

6 Anders Gustafsson stämmer CG Johansson angående ovanstående ståndskog. 1837

7 Lärlingskontrakt för Anders Andersson Hästberg och Vikmanshytte bruk. 1837

8 Brev från Anders Gustafsson till sonen Anders om lån. 1838

9 D:o om egendomsinlösen. 1836

10 Utmätning hos Anders Gustafsson i Hästberg. 1838

11 Bouppteckning efter Anders Gustafsson och Stina Olsdotter i och med att de överlåter fastigheten. 1838

12 Salubrev. Enl ovananstående försäljning till sonen Anders Andersson. 1838

13 Födomålskontekr emellan Gustafs Anders Andersson och föräldrarna. 1838

14 Lagfart enl 12. 1838

15 Rättegång emellan Anders Gustafsson och flera intressenter i Saxhyttan angående börd till fastighet. Uppskjutet. 1841

16 Intyg att Anders Andersson skött sina föräldrar. 1840

17 Stämning Anders Gustafsson stämmer sonen Anders Andersson för att han inte betalt köpeskilling. 1842

18 Fortsättning nr 15. Åter uppskjutet. 1842

19 Fortsättning på 17. Fadern menar att han inte sköts enligt födomålskontrakt. Åter uppskjutet. 1842

20 Bodelning efter Maja Andersdotter, hästberg. 1842

21 Fortsättning av 15, 18. Uppskjutet p g a Anders Gustafssons sjukdom. 1842

22 Omvärdering av fastigheten Hästberget på begäran av Gustafs Anders Andersson och Anna Greta Lundin. 1843

23 Förmyndare för avlidne Anders Gustafssons barn blir sonen Gustafs Anders Andersson. 1843

24 Avslut i mål ovan nr 15. 18 och 21. 1843

25 Inteckningsprotokoll. Dödande av inteckning i Gustafs Anders Anderssons fastighet i Hästberget. 1854

26 D:o 1861

27 Gustafs Anders Andersson skriver skuldebrev till sonen Carl Erik och jan Andersson vid Rämshyttan inför arvskifte. 1879

28 Virkeslivid. Karl Erik Andersson Hästberg. 1911

Övriga handlingar i pärm 2

29 Ett ängsbyte mellan Olof Jöransson i Hästberget och Pehr Nilsson i Torrfasten. 1685

30 Hans Hansson klack, Päll Persson, Pehr Samuelsson och Erich Olufsson i Grangärde Hästberg stämmer Hans Håkansson Hästberg och olof Göransson Stångmyrberg för bristande likvidation. 1726

31 Värdering av fastighet vid Hästberg(?). 1728

32 Pehr Hansson Klack i Västansjö och Anders Nilsson i Saxhyttan stämmer Bergsman Jöns Bergman och hans styvsöner angående ägolotter. 1745

33 Pehr Larsson i Hästberg stämmer Anders Nilsson med söner i Saxhyttan angående delning av Knut Pehrs fjärdedel och Olof Giörs åttondel. 1782

34 Födomålskontrakt. Jan Andersson o h h Catarina Jansdotter i Saxhyttan överför fastigheten på systersonen Jan Andersson o h h i Buberget. 1819

35 Skuldfordran Mellan Brukspatron Malmsten och syskonen Jansson i Stångmyrberg. (original saknas)1821

36 Bouppteckning efter Jan Larsson i Stångmyrberg. (original saknas). 1868

37 Auktion efter Jan larsson i Stångmyrberg. (original saknas). 1869

38 Olof Bentsson köper Anders Knutssons fastighet i Östanmyra. 1664

39 Utdrag ur bok om fäbodar i tuna socken.

## Bilaga 70 Gårdshandlingar Lönnqvist gård, Nitten

Överlämnade från Ludvika hembygdsförening 2017

1 Födomålskontrakt, Jan Hindersson till söner. 1834

2 Skatteköp Abborberget (handskriven kladd. 1886

3 Reversal Skatteköpsskilling 1/72 mtl Nitten No 1. 1887

4 ” ” 1887

5 Lagfartsbevis E J Lönnqvist 6/864 mtl No1 1/864 mtl. Köpa av modern. 1888

6 ” Vilhelm Lönnqvist 1/864 mtl Nitten No 1 köp av J Erikssons hu. 1899

7 Utdrag lagfartsprotokoll Wilhelm Lönnqvist köp av E J Lönnqvist. 1899

8 Lagfartsbevis enl nr 7. 1899

9 ” Wilhelm Lönqvist 2/864 mtl Nitten No1 köp av C E Jansson o h h. 1899

10 Gravationsbevis Wilhelm Lönnqvist å 11/864 mtl Nitten No 1. 1910

11 Inteckningsprotokoll i 11/864 mtl Nitten No 1 800 kr t W Lönnkvist. 1910

12 Lagfartsprotokoll Arvskifte eft hu Sara Lönnqvist t W Lönnkvist. 1920

13 Lagfartsbevis W Lönnqvist å 11/1728 mtl Nitten No1 efter sin hu. 1920

14 ” Joh Carlssons hu Carolina Lönnqvist 11/3456 mtl Nitten No1. 1920

15 Lagfartsprotokoll W Lönnqvist å 1/864 mtl Nitten No1 köp av svåger. 1923

16 ” W Lönnqvist å 1/1728 mtl Nitten No1 arv efter hu. 1923

17 ” Oskar Lundqvist 1/1728 mtl köp av fadern. 1923

18 Ägodelningsprotokoll W Lönnqvist o Oskar Lundqvist klagomål. 1927

19 Underhållsbidrag Judith Lundqvist mot maken Oskar Lundqvist. 1938

20 ” överklagande till hovrätten. 1940

21 Dombok Oskar Lundqvist olovlig trädavverkning. 1940

22 ” ” .1940

23 Beslut ” . 1940

24 Judith Lundqvist referensbrev vid makens död. odat

25 Lagsökning Oskar Lundqvist i Amerika vistande dödsbodelägare. 1943

26 Kladd enl ovan. 1946

27 Hovrättshandlingar ansökan om entledigande av j Persson som god man. 1946

28 Tilläggsbouppteckning efter Oskar Lundqvist. 1947

29 ” ”. 1947

30 Ansökan om lagfart Oskar Lundqvist sterbhus Nitten 1:3. 1947

31 Köpebrv (kopia) Judith lundqvist av svåger J Karlsson. 1947

32 Lagfart Oskar Lundqvist db Nitten Litt 13. 1948

33 Sammanställning av lagfarter Judith Lundqvist. odat

34 Brev – kladdigt. 1951

35 Ansökan Lagfart Judith Lundqvist enl köpebrv 1947. 1952

36 Omyndigförklarande Judith Lundqvist. 1955

## Bilaga 75 Gårdshandlingar från Botberget

Skänkta av Olof Mattsson 2017

1 Köpekontrakt. Gustaf Mattsson o h h köper av Snuf Jan Ersson o h h en fastighet i Orrnäset 1905

2 Köpebref enligt nr 1. 1905

3 Bouppteckning efter Snuf Jan Ersson i Orrnäset. 1907

4 Bouppteckning efter Snuf Jan Erssons änka Sara Christina Olsdotter. 1915

5 Fullmakter vid ovanstående förrättningar

6 Lagfartsprotokoll för Gustaf Mattsson o h h på fastigheten i Orrnäset. 1911

7 Kungörelse av nr 6. Ansökan vilande. 1911

8 Taxeringsbevis å orrnäset litt Be. 1911

9 Yttrande om nr 7. 1917

10 Lagfartsbevis för Gustaf Mattsson o h h för Orrnäset litt Be. 1917

11 Yttrande över nr 7. 1917

12 Utdrag ur fastighetstaxeringslängd. 1917

13 Räkning. Nämndeman P J Janssons utlägg i ovanstående ärenden. 1918

14 Lagfartsbevis för Gustaf Mattson å 1084/100 000 mtl Sunnansjö Litt 2 Yf. 1915

15 Utdrag ur lagfartsprotokollet på ovanstående. 1915

16 Köpekontrakt. Gustaf Mattsson på ovanstående köp. 1914

17 Liqvid utflyttningskostnad i Sunnansjö samfällighet. 1891

18 Elindragningskostnader för Gustaf Mattsson. 1920

19 Elräkning. Gustaf Mattsson. 1921

20 Kontrakt på elleverans. 1921

21 Bouppteckning. Gustaf Mattssons hustru Paulina Sofia Matsson. 1922

22 Bouppteckning. Gustaf Mattson o Botberget. Innehåller testamente 1931

23 Utdrag ur förmynderskapsprotokoll. God man för Gustaf Mattsson i USA. 1944

24 Lagfartsbevis. Gottfrid Mattsson å Sunnansjö 81:7 och Sunnansjö 153:1. 1944

25 Köpeskillingsrevers. Gustaf mattson till innehavaren 935 kr. 1944

26 Arvskifte efter Gustaf Mattsson o h h. 1944

27 Kvitton från arvskifte mm

28 Reglemente Dalarnas Nya Brandstodsbolag

29 Allmän jordbruksräkning 1944 o 1945

30 Kristidsnämnd. Slaktlikvider o ransoneringskuponge

31 Stadgar Räfvåla Kreatursförening 1909

32 Brev från Axel Sundberg till Gustaf Mattsson

33 Inskrivningsböcker Gustaf Danielsson och Gottrid Mattsson. Kontrabok Gustaf Mattsson. Medlemsböker och kapitalböcker. Sångböcker.

## Bilaga 76 Gårdshandlingar Forstäppan, Sunnansjö

Skänkta av Ulla-Britt Olsson, Forstäppan 20 juni 2017

Från Bringsjöberg?

1 Visa och brev. Mats Andersson 1816 ”God afton Wärda Brudepar…”

2 Wapnet Tilly Medicamentum Gratia Probatum

3 Sista sidorna av ett odaterat arvskifte

4 Kopia av köpebref Eric Norin säljer andel i Bringsjöberget. 1808

5 Uppmätning av Hemmåssen och Lisselmåssen. 1829

6 Lagfartsprotokoll auctionsprotokoll Eric Matsson Bringsjöberg 1836

7 Auctionsprotokoll Eric matsson, Bringsjöberg 1834

8 Kolkladd Abborberget 1849

9 Nutida kopia Domboksutdrag. Bruksidkare kräver in skuld från Mats Andersson 1850

10 Nutida kopia. Köpebref. Mats Anders Petter Matsson köper av Petter Matsson 1869

11 Nutida kopia. Lagfartsprotokoll. Sloglägenheten Rajske. 1870

12 Auktionsprotokoll efter Christoffer Jansson i Bringsjöberg. 1885

13 Räkning mellan sterbhuset och PE ersson Aspfallet. 1892

14 Debet Per Erik Ersson. 1892

15 Kronodebetsedel Torpeg maja Stina matsson Bringsjöberg. 1927

16 Kronodebetsedel –”-. 1932

Från Forstäppan

17 Laga sommarting. Lagfart på Forstäppan. 1821

18 Utdrag ur delningsbeskrivning. Jan Samuelsson Forstäppan 1836

19 Domboksutdrag, 2 kopior. Jan Samuelsson stämd för husflyttningskostnad. 1847

20 Utdrag inteckningsprotokoll. 1851

21 Bouppteckning efter Jan Samuelsson i Forstäppan. 1855

22 Försäljning av arvslott till Anders jansson. 1856

23 Bouppteckning efter änkan Stina Andersdotter i Forstäppan. 1858

24 Försäljning av arvslott till Anders Jansson. 1858

25 -”-. 1858

26 -”-. 1860

27 Utdrag ur lagfartsprotokoll, se nr 25. 1861

28 Utdrag ur lagfartsprotokoll, se nr 26. 1861

29 Utdrag ur lagfartsprotokoll, se nr 24. 1861

30 Lagfart. 3 st på ovanstående köp 1863

31 Delning mellan Jan och Anders Jansson Forstäppan. 1863

32 Liqvid på utflyttningskostnad. 1891

33 Utdrag ur skifteshandlongarna

34 Beskrivning över ändring laga skifte 1890

35 Utredning och skifte i sterbhuset efter Telning Anders Jansson. 1891

36 Testamente. Anders Jansson och Sara Stina Ersdotter. 1891

37 Domboksutdrag angående nr 36. 1891

38 Bouppteckning efter Telning Anders Jansson. 1891

39 Domboksutdrag angående nr 38 o 36. 1892

40 Fullmakt vid arvskiftet. 1896

41 Köpebref. Till Anders Andersson i Forstäppan arvedel efter modern. 1909

42 Köpekontrakt. Till Telning Daniel Andersson från Anders Andersson. 1909

43 Auktionsprotokoll Forstäppan. 1909

44 Utdrag ur lagfartsprotokoll ang nr 41. 1909

45 Köpebref. Se nr 42. 1909

46 Taxeringsbesked Forstäppan Litt 5U. 1909

47 Köpebref. Erick Andersson lindgren till sin bror Anders Andersson Lindgren,.1915

48 Födomålskontrakt Enkan Sara Jansson. 1916

49 Kontrakt angående elektrisk ström. 1916

50 Kungörelse. 1920

51 Bouppteckning. Efter änkan Sara Stina Ersdotter. 1920

52 Lagfartsprotokll. Ansökan för arvingarna efter nr 51. 1920

53 Kungörelse nr 52. 1920

54 Lagfartsprotokoll. Anders Andersson å vilande ansökning. 1923

55 Lagfartsprotokoll. Anhållan om lagfart Telning Daniel Anderson. 1923

56 Köpekontrakt. Telning Danile Andersson köper av brodern Anders. 1909

57 Lagfartsbevis. Arvingarna efter Johanna Christina Sundqvist. 1923

58 Lagfartsbevis. Anders Andersson. 1923

59 Lagfartsbevis. Anders Andersson Lindgren. 1923

60 Lagfartsbevis. Arvingar efter Telning Anders jansson. 1923

61 Bouppteckning efter Johan Andersson, Forstäppan. 1923

62 Lagfartsbevis. Daniel Andersson. 1923

63 Kvitto Erik Andersson Lindgren. 1923

64 Lagfartsprotokoll. Arvingarna till Johan Andersson. 1923

65 Lagfartsbevis. Enligt nr 64

66 Köpebref. Till Daniel Andersson. 1923

67 Köpebref. Till Daniel Andersson. 1923

68 Lagfartsbevis. För Anders och Gustaf Sundkvist. 1923

69 Lagfartsbevis för Anders Andersson. 1923

70 Lagfartsbevis för Daniel Andersson. 1923

71 Mutsedel. Järnmalm å Telning Anders Janssons stärbhus mark. 1923

72 Mutsedel. Järnmalm å Telning Anders Janssons stärbhus mark. 1923

73 Fullmakt. För innehvaren att sälja Anders Andersson Lindgrens mark. 1923

74 Arvskifte efter Johan Andersson. 1925

75 Förmynderskapsprotokoll. Utse god man för arvingarna i Amerika. 1923

76 Lagfartsbevis. Telning Daniel Andersson, inkl köpebref. 1926

77 Förmynderskapsprotokoll. God man för omyndiga barn till Telning Daniel Andersson. 1927.

78 Rätt att dra kraftledning över marker. 1926

79 Bouppteckning. Efter Telning Daniel Andersson. 1927

80 Arvskifte efter Telning Daniel Andersson. 1927

81 Lagfartsbevis. Elin Margareta Danielsson. 1936

82 Lagfartsbevis. Emma Andersson. 1936

83 Lagfartsbevis. Erik valdemar Ulriksson. 1936

84 Lagfartsbevis. Emma Andersson. 1936

85 Lagfartsbevis. Gustaf Danielsson. 1936

86 Köpebrev. Erik Ulirksson till Emma Andersson. 1936

87 Köpebrev. Emma Andersson till sonen Gustaf Danielsson, 1936

88 Bouppteckning. Efter Jan Per Erik Jansson i Bringsjöberg. 1943

89 Advokatbrev bouppteckning efter Karl Erik Pettersson. 1961

90 Värdering fastigheten Rajski. 1961

91 Dödande av inteckning. 1962

92 Mutsedlar Bringsjöbergsgruvan. 1967

93 Kredit debetbok Aspfallet Bringsjöberg 1886-1896

94 Bouppteckning efter Emma Andersson. 1937

95 Restlängd 1937 års kronoutskylder

96 Bouppteckning Emma Andersson. Forstäppan. 1936

97 Angående skogsfastighet persbo hyttskog. 1945

98 Utredning om mosslogarna. 1946

99 Förlängning av inmutningar i Burängsbergsgruvan. 1970

Dessutom kassaböcker från 1935 till 1960

1. Bergsman Olof Olausson idkade vid sin död 1848 tackjärnstillverkning i Västansjö Hytta (110/192), Abäckshyttan (13/192) och Sunnansjö Hytta (22/192) samt stångjärnstillverkning och manufakturering i Norsån och Olofsfors. Dessutom ägde han halva Sunnansjö tullkvarn, hela Björndals sågen, 1/3 i Norrbo såg samt ett stort antal järngruvor. Jämte dessa verksamheter drev han handelsrörelse. Emellertid var det på denna tiden förbehållet borgare att bedriva handel. Bergsman eller bruksidkaren Olausson löste problemet så, att han den 5 dec. 1825 av Säters stad begärde ”Burskap och Handelsrättigheter” i Säters stad, vilket beviljades honom (O Br F:30 nr 54). Sonen och efterträdaren P O Olausson begärde sedermera den 25 juli 1867 befrielse från burskapet och därmed förenade avgifter, vilket beviljades. [↑](#footnote-ref-1)